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  O  poteku konservatorsko-restavratorskih del na
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   V  Četrti Ljudski vrt nameravajo urediti Vodovo ulico,

trim stezo in zaklonilnik

  " Užitek je srečati pogled tistega, ki si mu storil nekaj dobrega."

Priprava proračuna za leto 2013 in primerjava s prejšnjimi leti

Poplave nas učijo
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AKTUALNO

Preliminarno poročilo o dosedanjem poteku konservatorsko-
restavratorskih del na nekdanjem dominikanskem samostanu

Nekdanji dominikanski samostan na Ptuju že dolgo 
slovi kot izreden dokument naselitvene zgodovine 
in umetnostnih procesov na slovenskem ozemlju. 

To se je jasno pokazalo ob prvih celovitih raziskavah sa-
mostana v dvajsetih letih 20. stoletja, se pravi v času, ko 
je tedanja Občina Ptuj postala lastnica dobršnega dela 
samostanskega kompleksa. Z vnovično celovito obnovo 
pa se izjemnost tega kulturnega spomenika samo še 
stopnjuje.

Besedilo in foto: dr. Robert Peskar

Kot je znano, na samostanu de-
luje skorajda nepretrgoma manj-
ša ekipa restavratorjev pod vod-
stvom restavratorke Vlaste Čobal 
Sedmak že od zgodnje pomladi 
2011, ko so se začele intenzivne 
raziskave, potrebne za izdelavo 
konservatorsko-restavratorskega 
projekta. Zaradi negotovega fi-
nanciranja konservatorsko-resta-
vratorskih del pa žal restavrator-
ske ekipe ni bilo mogoče povečati 
vse do sredine julija, ko je Zavod 
za varstvo kulturne dediščine Slo-
venije prejel odločbo Ministrstva 
za izobraževanje, znanost, kulturo 
in šport o financiranju konserva-
torsko-restavratorskih del, sicer ne 
v želenem predvidenem obsegu, 
vezanim na prvo fazo obnove sa-
mostana, temveč v precej zmanj-
šanem obsegu. V skladu z odobre-
no višino zneska v odločbi tako ne 
bo mogoče izvesti vseh potrebnih 
del v sklopu prve faze obnove sa-
mostana, ampak zgolj najnujnejša 
dela: restavriranje notranjščine 
cerkve, restavriranje gotskih oken 
v križnem hodniku, konserviranje 
in delno restavriranje posameznih 
najbolj ogroženih stenskih slik v 
križnem hodniku in konserviranje 
in delno restavriranje stenskih slik 
v južnem traktu. Zaključek pose-

gov predvidenih del je bil načr-
tovan za konec oktobra (v cerkvi 
nekaj prej), vendar pa je zaradi 
nekaterih novih najdb in odprave 
nekaterih poškodb, ki so nastale 
ob gradbeni sanaciji, prišlo do po-
večanega obsega del, ki bodo kon-
servatorsko-restavratorska dela ne 
samo podražila, temveč bo prišlo 
tudi do manjšega podaljšanja roka 
zaključka izvedbe, verjetno do 
konca leta 2012 ali januarja 2013. 
V ta rok pa seveda nista vključena 
konserviranje in prezentacija ar-
heoloških najdb v cerkvi, saj pred 
zaključkom drugih del v cerkvi 
teh ni mogoče izvajati.

Če na kratko strnemo pregled 
novih odkritij in dodatnih del, 
ki so vzrok za povečanje obsega 
predvidenih posegov, potem mo-
ramo najprej opozoriti na presene-
tljive najdbe in odkritja v cerkvi, 
ki so prišla na dan ob arheoloških 
raziskavah. Poleg sicer predvide-
nih arhitekturnih ostankov starej-
še prednice baročne cerkve so bili 
odkriti temelji baročnih oltarjev, 
ostanki temeljev in baz dveh sre-
dnjeveških baldahinskih oltarjev, 
sledovi gotskega letnerja, baroč-
na grobnica, dva srednjeveška 
nagrobnika in najpomembnejša 
najdba, v celoti ohranjena grobni-

ca z dvema kamnitima krstama ter 
spodnjim delom kamnitega sarko-
faga oziroma tumbo. Grobnica je 
bila zgrajena sredi cerkve tik pred 
nekdanjim letnerjem na vzhodni 
strani pred slavolokom. Stene 
grobnice so bile v podzemnem 
delu zgrajene iz opeke, sama tum-
ba, ki je bila nad nivojem cerkve-
nega tlaka visoka približno meter, 
pa je bila zgrajena iz finozrnatega 
kamnoseško obdelanega peščenja-
ka. Tumba je ohranjena le v višini 
okoli 30 cm, kljub temu pa je vi-
deti, da je bil spodnji del bogato 
členjen s polkrožnimi služniki, 
ki so verjetno skupaj z gotskimi 
krogovičji krasili plitke polkrožne 
niše. Nagrobnik kot celota vzbuja 
pozornost tudi zaradi tipologije. 
Ta tip nagrobnika je sicer v Evro-
pi precej pogost, a je bil vedno re-
zerviran za najodličnejše plemiške 
naročnike ali visoke cerkvene do-
stojanstvenike. Pri nas temu tipu 
pripada le nagrobnik koroškega 
vojvode Otokarja IV. (†1192), 
dobrotnika kartuzije Žiče in sina 
ustanovitelja žičke kartuzije, kjer 

je bil tudi pokopan (nagrobnik je 
danes v cerkvi sv. Areha na Po-
horju), medtem ko je ptujski na-
grobnik edini znani primer tega 
tipa v Sloveniji iz obdobja gotike. 
Kdo je bil naročnik nagrobnika, je 
za zdaj težko reči, a v poštev pri-
hajata le dve pomembni plemiški 
rodbini – gospodje Ptujski in go-
spodje Stubenbergi, ki so po smrti 
Friderika IX. Ptujskega podedo-
vali vsa posestva Ptujskih. Znano 
je, da je bil znameniti nagrobnik 
Friderika IX. na ptujski grad pri-
nesen iz dominikanskega samo-
stana, zato ne bi bilo presenetljivo, 
da je bila prav ta grobnica njegova 
prvotna lokacija. A odgovor na to 
vprašanje bo možen šele po za-
ključku arheoloških raziskav in 
poizkopavalnih del.

Zaradi bogatih arheoloških 
ostalin tudi arheološke raziska-
ve terminsko niso tekle v skladu 
s pričakovanji. Posledično pa se 
je zamik zaključka arheoloških 
raziskav odrazil tudi pri drugih 

(nadaljevanje na strani 16)

Pogled v cerkveno ladjo med arheološkimi raziskavami 14. junija 2012
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SPREHOD PO VSEBINI

Naslovnica: Ptujska pravljica v decembru
Foto: Langerholc

UVODNIK

Ptujčan po Sklepu o program-
ski zasnovi objavlja članke o 
delu občinskih organov, občin-
skega urada in svetov četrtnih 
skupnosti, o delovanju političnih 

strank, informacije in komentarje o dogajanjih in rezultatih poslo-
vanja na področju gospodarstva in družbenih dejavnosti, pisma, 
odzive in pobude bralcev, oglasna in propagandna sporočila. 
Medij brezplačno prejemajo gospodinjstva Mestne občine Ptuj. 
Naklada: 9.150 izvodov.

Izdajatelj: Mestna občina Ptuj. Naslov uredništva: Mestni 
trg 1, Ptuj. Odgovorna urednica: Milena Turk, telefon: 
748-29-20, e-pošta: milena.turk@ptuj.si.
Uredništvo: Vasja Strelec - LDS, Metka Jurešič - SDS, 
Branko Brumen - SLS, Silva Razlag - DeSUS, Franc 
Kolarič - Zeleni Ptuja in Mladi in upokojenci za delovna 
mesta, Mirjana Nenad - SD, Sabina Vilčnik - SMS - Ze-
leni Evrope, Janez Rožmarin - N.Si Nova Slovenija, Mi-
tja Petek - Zares - socialno liberalni Ptuj. Sodelavke: Sta-
ša Cafuta Trček, Mateja Tomašič in Bronja Habjanič. 

Oblikovanje in priprava za tisk: Vejica, Rado Škrjanec, 
s. p., tel.: 041 684-910. Tisk: Grafis, Požeg 4, 2327 Rače 
tel.: 02/608-92-25, e-pošta: repro@grafis.si Dostava: 
Pošta Slovenije. Oglaševanje: Agencija LOTOS d. o. o., 
Marketinško-medijski center, tel.: 02 741 71 20, gsm: 
041 283 694; e-pošta: lotos.ptuj@siol.net. Na podlagi 
zakona o DDV sodi Ptujčan med proizvode, za katere se 
obračunava DDV po stopnji 8,5 %. 

Uredništvo si pridržuje pravico krajšanja prispevkov in 
spremembe naslovov.

V teh decembrskih dneh nas ponudniki različnih storitev vsak dan 
»bombardirajo« z reklamnimi oglasi za nakupovanje vsega mogo-
čega in vabijo na številna praznovanja. Pred nami je mikaven pra-
vljični svet, ki je daleč od resničnosti, saj se nam ekonomska kriza 
kaže v pomanjkanju sredstev za dostojno življenje posameznikov in 
družin, v brezposelnosti, v človeških odnosih, ki so kruti in neizprosni zaradi razpadajočih 
družin, trdi zaradi pridobivanja in ohranjanja materialnih dobrin, lažni zaradi ugleda, ki 
ga hočemo imeti.
Živimo v nekem svetu, v katerem nam obljubljajo enake možnosti, enake pravice, človeko-
ve pravice, otrokove pravice, in ljudje naivno pričakujemo, da so vse te obljube resnične. 
Potem pa se seveda izkaže, da so v veliki večini primerov, za velik del človeštva, ki živi v 
revščini, te možnosti in pravice pravzaprav prazne besede, velika prevara, je zapisala pred-
sednica Slovenske filantropije – združenja prostovoljcev na državni ravni Anica Mikuž Kos.
Živimo torej med pravljičnostjo in resničnostjo. Kam naj usmerimo svojo pot? Decembrski 
čas ali adventni čas je za kristjane čas pričakovanja, čas upanja, čas luči. Pričakovanje 
nečesa novega, velikega … je glavna misel teh dni. Kaj čakamo? Kaj se bo zgodilo?
Temeljna potreba vsakega človeka je, da je, da je vreden, zato potrebuje osebo ljubezni, po 
kateri dobimo pečat vrednosti. Osebo v družini, s katero lahko deli svoje življenje; osebo 
na delovnem mestu, s katero se razume in lahko uspešno ustvarja; osebo, ki ji lahko zaupa 
veselje, skrbi in žalost svojega življenja; osebo v prostem času, s katero se lahko druži …
»Ne bojte se!« je sporočilo božiča, ki ga praznujemo v teh decembrskih dneh. To velja tudi v 
tem času med največjo negotovostjo za našo prihodnost ali ko obupano iščemo smisel svo-
jega življenja. Alojz Rebula pravi: »Največji čudež vseh čudežev je, da Bog postane človek! 
Da se neskončnost, vsevednost skrči v primerek človeške vrste!« Bog je to storil tudi zato, da 
bi mi lažje stopili z njim v osebni odnos. Bog se je oblekel v človeško podobo. Prišel je tja, 
kjer so ljudje bolni, obupani, izločeni, kjer živijo kot zgubljeni sinovi in hčere, prav tja, kjer 
domuje križ. Prišel je, da bi oblekel nagega in obiskal bolnega, da bi nam bil blizu v veselju 
in žalosti. Prišel je, ker je slišal krik človeka: »Ne pusti me samega, blizu mene ostani!« Z 
božičem nam učlovečeni Bog želi povedati: »Moj si bil, si in boš in jaz sem tvoj za vekomaj!«
Kristjan, ki na takšen način doživi božične praznike, je povabljen, da to upanje prinaša vsem 
ljudem dobre volje. Dejstvo je, da tudi kristjani pogosto ostajamo brez upanja in nismo luč 
temu svetu, kar od nas upravičeno pričakuje.
Čeprav se nam v življenju dogaja veliko slabega, se nam dogaja tudi dobro, vsaj za trenutek, 
upam, v teh prazničnih dneh. To dobro je gotovo lahko protiutež zlu in to sooblikuje našo 
podobo človeštva, sveta, prihodnosti … Tako ne vidimo samo zla, ampak tudi dobro. Dejan-
sko svet takšen je. V njem sta zlo in dobro. Pri tem pa je zelo pomembno, da dobro izkusimo 
in se zanj odločamo, čeprav morda zaradi tega trenutno nismo tako bogati, spoštovani, 
upoštevani.
Naj vam božične in novoletne praznike voščim z naslednjimi besedami: »Naš Bog ima srce, 
vsi smo v njem, da bi z dotikom sočutja ustvarjali nebesa na zemlji!«

P. Milan Kos

Pričakovanje

MISEL MESECA
»Občutek lastne vrednosti imam, če se zanesem nase, nase se zanesem, če se 

znam braniti pred izničenjem, branim se lahko, če sem pogumen, pogumen sem, če 
sem samozavesten, samozavesten sem, če sem bil spodbujan, spodbujan sem bil, če 
sem bil ljubljen (sprejet).«

Iz knjige Vilijema Ščuke Šolar na poti do sebe

Problematika ukinjanja dejavnosti ptujske 
bolnišnice
Užitek je srečati pogled tistega, ki si mu 
storil nekaj dobrega
Urediti nameravajo Vodovo ulico, trim 
stezo in zaklonilnik 
Mladi ptujski šahisti na 12. svetovnem 
mladinskem šahovskem prvenstvu 
Mestna občina Ptuj 3. decembra prejela 
listino Občina po meri invalidov
Potek priprave proračuna za leto 2013 in 
primerjava le-tega s preteklimi leti 
Z redne letne skupščine Manager kluba 
Ptuj 
Podjetnik Damjan Prapotnik: »Čisti zrak 
ni privilegij, ampak pravica vseh ljudi«
Svetla točka
Poplave nas učijo 
Na javnih površinah je pse treba imeti na 
povodcih, pasje iztrebke pa pospraviti
Zgodovina dominikanskega samostana
Nova premiera Jožef in Marija že 16. 
januarja
Razstava fotografij Črtomirja Goznika
V galeriji Magistrat na ogled razstava 
likovnih del invalidov
Odmevi po 3. abonmajskem koncertu
Žveglin sejem 2012
Za 21. 12. je napovedana prva 
vseslovenska ljudska vstaja
Usposabljanje za življenjsko uspešnost – 
izzivi podeželja
Šole in podjetja naj sooblikujejo razvojne 
kadre
Dan invalidov na OŠ Olga Meglič
Klub ptujskih študentov bo leto zaključil 
dobrodelno
Dijaški dom Ptuj prvič v mednarodnem 
projektu Mirno morje
Dejavnosti 4. b OŠ Mladika Ptuj ob dnevu 
šole Stoji učilna zidana
Pripoved gospe Ane
Gradnja poslopja za OŠ dr. Ljudevita 
Pivka
Ptujski gimnazijci na vsakoletnem 
potovanju po Danski
Klub ptujskih študentov tudi letos 
poskrbel za novopečene bruce
Prejemnik priznanja tudi Ptujčan Valentin 
Zdravko Zamuda
Viktorija Dabič – dobri človek leta 2012
Tradicionalno srečanje ljudskega petja in 
igranja v Kicarju
Varnostni sosvet
Šport
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IZ MESTNE HIŠE

Problematika ukinjanja dejavnosti ptujske bolnišnice

Problematika ukinjanja dejavnosti Splošne bolnišnice 
dr. Ivana Potrča Ptuj in Območne geodetske uprave 
Ptuj – Informacija o delovanju Podravsko-ptujsko-

ormoške regionalne destinacijske organizacije (RDO) 
– Informacija SOUSP o razsodbi Vrhovnega sodišča RS v 
primeru Cero Gajke.

Matej Gajser
Foto: Uroš Gojkovič

Prvi ponedeljek v decembru je 
v prostorih Mestne občine Ptuj 
potekala 8. redna seja kolegija 
županov Spodnjega Podravja. 
Po uvodnih formalnostih in poz-
dravu prisotnih je predsedujoči 
dr. Štefan Čelan predal besedo 
poslancu DZ RS Francu Pu-
kšiču. Ta se je takoj lotil vroče 
teme o racionalizacijah v držav-
ni upravi in zdravstvu ter pove-
dal, da so umaknjene zahteve s 
strani pristojnih ministrstev o 
ukinitvi Splošne bolnišnice Ptuj 
in Območne geodetske uprave 
Ptuj. V nadaljevanju je prisotne 
župane seznanil s trenutnim do-
gajanjem v državnem zboru, kjer 
poteka sprejemanje pokojninske 
in delovno-pravne zakonoda-
je ter proračuna za leti 2013 in 
2014. Kolegij županov je pri tej 
točki sprejel sklep, da nasprotuje 
ukinitvi, reorganizaciji in zmanj-
šanju pridobljenega statusa Ob-
močne geodetske uprave Ptuj s 
pripadajočimi pisarnami.

Pri točki informacije Skupne 
občinske uprave občin v Spo-
dnjem Podravju je direktorica 
Alenka Korpar prisotne župa-
ne seznanila, da so prejeli sodbo 
Vrhovnega sodišča RS (revizija), 
ki odločbi ARSO in Ministrstva 
za okolje in prostor ter sodbo 
upravnega sodišča o prepovedi 
širitve odlagališča Cero Gajke 
razveljavlja in ugotavlja, da je 
bilo nepravilno uporabljeno ma-
terialno pravo. Župan dr. Štefan 
Čelan je glede te problematike 
pojasnil, da zaradi vseh teh po-
stopkov ni bilo mogoče pridobiti 
gradbenega dovoljenja za širitev 
deponije na območje II. faze od-
lagalnih polj, posledično pa so 
vse občine Spodnjega Podravja 
izvisele pri pridobitvi kohezij-
skih sredstev (25 mio. evrov) v 
finančni perspektivi 2007–2013. 
Župani so pri tej točki obliko-

vali skupno zahtevo v obliki 
protestnega pisma Ministrstvu 
za okolje in prostor, v kateri 
kronološko pojasnijo nastalo si-
tuacijo in podajo jasno zahtevo, 
da se omenjenih 25 mio. evrov 
kohezijskih sredstev nemudoma 
zagotovi in nameni za investicijo 
v nadgradnjo Cero Gajke. 

Osrednjo točko kolegija župa-
nov je predstavljala problemati-
ka ukinjanja Splošne bolnišnice 
dr. Ivana Potrča Ptuj. Župan dr. 
Štefan Čelan je jasno predsta-
vil argumente proti taki obliki 
združevanja in racionalizacije, 
ki bi s sabo prinesla zmanjšanje 
kakovosti zdravstvenih storitev, 
povečala oddaljenost, hkrati pa 
iz ptujskega prostora iztrgala 
bolnišnično dejavnost, ki je v 
tem prostoru prisotna že 150 
let. Hkrati je povedal, da so se 
o ukinitvi SB Ptuj pogovarjali 
tudi na klavzuri stranke DeSUS 
na Ptuju, 24. novembra, kjer je 
bil prisoten tudi resorni minister 
Tomaž Gantar. S strani ministra 
so dobili zagotovilo, da ne bo 
prišlo do ukinitve bolnišnice, da 
pa je pričakovati večjo speciali-
ziranost pri strokovnem delu. Na 
to temo je govorila tudi Metka 
Petek Uhan, direktorica Zdra-
vstvenega doma Ptuj, ki pa je 
povedala, da ima okrog reorgani-
zacije javnih zavodov na podro-
čju zdravstvene dejavnosti samo 
informacije iz medijev in da še 
ni jasnih usmeritev pristojnega 
ministrstva, kakšne spremembe 
naj bi se zgodile. Poudarila je, da 
vsaka racionalizacija v primeru 
zdravstva pomeni odmikanje od 
ljudi, in izpostavila nujnost, da 
zdravstveni dom in bolnišnica 
na Ptuju ostaneta. Zavzela se je, 
da morajo ostati tudi dejavnosti. 
Omenila je tudi probleme odda-
ljenosti nujne medicinske pomo-
či, če bi se zadeva prestavila v 

Maribor, saj že sedaj s težavo po-
krivajo celoten teren na območju 
Haloz in Slovenskih goric. Žu-
pani so se strinjali, da strokovne 
službe pripravijo stališča in argu-
mente proti ukinitvi in zmanjše-
vanju zdravstvenih storitev tako 
na primarni kot sekundarni ravni 
na Ptuju in da se zadeva s strani 
vseh županov podpiše in posre-
duje kot skupna stališča Kolegija 
županov Spodnjega Podravja na 
pristojno ministrstvo.

Ob zaključku kolegija je bese-
do dobila še direktorica ZRS Bi-
stra Ptuj dr. Aleksandra Pivec, 
ki je podrobno predstavila delo-
vaje Podravsko-ptujsko-ormoške 
regionalne destinacijske organi-
zacije (RDO). V RDO je združe-
nih 27 občin, ki so se združile z 

namenom, da predstavljajo štiri 
regionalne blagovne znamke: 
Ptuj, Ormož, Haloze in Sloven-
ske gorice. Pridruženih je tudi 
45 gospodarskih subjektov. Pro-
jekt, ki obstaja od leta 2010, je tri 
leta sofinanciran s strani države, 
lokalnih skupnosti in gospodar-
stva. Finančna konstrukcija zna-
ša za to obdobje 576.000 evrov, 
od tega daje polovico država, 
preostalo pa občine in gospodar-
stvo. Ta finančna konstrukcija se 
oktobra 2013 zaključuje in treba 
je razmisliti, kaj bo potem. Žu-
pani so izrazili strinjanje, da gre 
za projekt, ki je dal kar nekaj 
dobrih rezultatov na področju 
razvoja turizma ter ga je treba 
nadgraditi in zadržati.

Obveznosti plačila nadomestila za uporabo 
stavbnega zemljišča

V Mestni občini Ptuj se za uporabo stavbnega zemljišča plačuje 
nadomestilo za uporabo stavbnega zemljišča. Nadomestilo se pla-
čuje za zazidana in nezazidana stavbna zemljišča.

Zavezanec za nadomestilo je lastnik ali drug neposredni upo-
rabnik stavbnega zemljišča, stavbe ali dela stavbe (najemnik ali 
zakupnik ...).

Zavezanci morajo prijaviti Mestni občini Ptuj nastanek obvezno-
sti za plačilo nadomestila in vse spremembe, ki vplivajo na odmero 
nadomestila, v 15 dneh po nastanku oz. spremembi. Zavezancem 
za plačilo, ki podatkov ne sporočijo, se odmeri nadomestilo glede 
na podatke, ki jih Mestna občina Ptuj pridobi z uradno evidenco.

Za dodatne informacije lahko pokličete na Mestno občino Ptuj 
Alenko Bezjak, tel. 02 748 29 42 ali pišete na elektronski naslov 
alenka.bezjak@ptuj.si.

Mestna občina Ptuj

V decembru je potekala 8. redna seja kolegija županov Spodnjega 
Podravja. 
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Užitek je srečati pogled tistega, ki si mu storil nekaj dobrega

Ob mednarodnem dnevu prostovoljstva, 5. decem-
bru, je v ptujski Mestni hiši župan Mestne občine 
Ptuj dr. Štefan Čelan prostovoljcem Marjeti Čič, 

Jožici Kolarič in Simonu Petroviču, ki delujejo na obmo-
čju Mestne občine Ptuj, izročil nagrade. Prostovoljce so 
na osnovi Javnega poziva za podelitev nagrad prosto-
voljcem v Mestni občini Ptuj, ki je bil oktobra objavljen 
v lokalnem mediju Ptujčan, med svojimi člani izbrala in 
predlagala humanitarna in druga društva ter organizaci-
je iz Mestne občine Ptuj. 

Priznanje in pozornost kot najzaslužnejši prostovoljci na Ptuju so dobili 
Marjeta Čič, Simon Petrovič in Jožica Kolarič. V ozadju družina Simona 
Petroviča in župan.

Mateja Tomašič
Foto: Langerholc 

Organizacija združenih naro-
dov je že leta 1985 peti decem-
ber razglasila za mednarodni 
dan prostovoljstva. Prostovolj-
stvo deluje na različnih podro-
čjih – socialnem, športnem, 
rekreativnem, izobraževalnem, 
zdravstvenem, kulturnem, okolj-
skem, turističnem, v kriznih situ-

Urediti nameravajo Vodovo ulico, trim stezo in zaklonilnik 

Svetniki četrtne skupnosti Ljudski vrt so se v decembru 
sestali na 18. redni seji sveta. Člani sveta so Darinka 
Čretnik, Marija Skaza, Igor Šeruga, Jasna Toplak, 

Valter Pliberšek in Marija Magdalenc. Od letošnjega mar-
ca je predsednik ČS Ljudski vrt Robert Polajžer.

Besedilo in foto: Mateja Tomašič

Člani Sveta ČS Ljudski vrt so 
na 13. redni seji v marcu z večin-
skim glasom, javno in enoglasno 
glasovali in izvolili Roberta Po-
lajžerja za novega predsednika 
Sveta ČS Ljudski vrt. Dotedanji 
predsednik Igor Šeruga je s po-
močjo članov sveta četrt vodil v 

skladu z zakonodajo, v skladu s 
pristojnostmi in v skladu z načr-
tom četrti. »V času našega man-
data smo si s četrtnimi svetniki 
zastavili cilje, kot so ureditev in-
frastrukturne problematike v če-
trti, da se izvaja skrb za urejeno 
okolico in zelene površine, da 

se skrbi za prometno varnost v 
četrti … Predvsem želimo rešiti 
problematiko v zvezi z ureditvijo 
trim steze v Ljudskem vrtu, ki je 
zaradi vremenskih vplivov do-
trajana in neuporabna. Urediti 
želimo Vodovo ulico (za ureditev 
že potekajo sestanki in druge ak-
tivnosti). S pomočjo pristojnih 
služb Mestne občine Ptuj želimo 
urediti sedaj alarmantno stanje 
zaklonilnika (onesnaženost z 
različnimi odpadki), ki je na ob-
močju Rimske peči. Skratka, ci-
ljev in zastavljenih načrtov je ve-
liko. Vsi člani sveta se trudimo, 

da kljub pomanjkanju finančnih 
sredstev poskušamo rešiti čim 
več težav, s katerimi se sreču-
jejo krajani četrti. Vemo, da je 
v četrti na področju infrastruk-
ture veliko za postoriti, vendar 
finančnih sredstev ni,« o načrtih 
razlaga predsednik ČS Ljudski 
vrt Robert Polajžer in dodaja, da 
morebitne težave, s katerimi se v 
četrti srečujejo krajani, skušajo 
rešiti s pomočjo pristojnih služb 
Mestne občine Ptuj. Na zadnjih 
sejah so obravnavali ureditev 
Vodove ulice, zaklonilnika, trim 
steze v Ljudskem vrtu, zemljišč, 

acijah (na primer gasilske orga-
nizacije, reševalci) in na mnogih 
drugih področjih. Prostovoljstvo 
ima velik pomen za skupnost, 
saj izboljšuje kakovost življenja 
v družbi, brani interese posame-
znikov in skupin, ki so ogroženi, 
prikrajšani, potisnjeni ob rob in 
izključeni, je ena od osnovnih 

poti odzivanja civilne družbe na 
potrebe v njej in ustvarja možno-
sti aktivnega delovanja državlja-
nov v družbi, prostovoljsko delo 
pa je ali samostojna ali dodatna 
dejavnost in dodana vrednost de-
lovanju služb in institucij.

Mestna občina Ptuj že vrsto let 
nagrajuje najzaslužnejše prosto-
voljce, ki delujejo na območju 
Ptuja. Marjeto Čič so za prosto-
voljko Mestne občine Ptuj 2012 
predlagali v društvu za družinsko 
rekreacijo Hopla, ki mu od vse-
ga začetka tudi predseduje. Za-
čela je kot vaditeljica plavanja z 
vadbo za dojenčke, nadaljevala s 
plavanjem za malčke, nosečnice, 
odrasle in vodno aerobno vadbo 
za seniorje ter zadnjih deset let 
tudi za osebe s posebnimi potre-
bami. Med drugim vodi razne 
mladinske delavnice, sodeluje v 
programih prostovoljnega dela z 
osnovnošolci in pri učni pomoči 
otrokom na domu. Drugi mandat 
je tudi članica Etične komisije 
organiziranega prostovoljstva pri 
Kongresu prostovoljstva. Mar-
jeta Čič je 4. decembra prejela 
tudi priznanje Državnega sveta 
Slovenija za izjemne dosežke na 
področju prostovoljstva, ki jih 
DZ že 10 let podeljuje ob med-
narodnem dnevu prostovoljstva. 
Priznanje vsako leto prejme de-
set prostovoljcev, lani ob medna-
rodnem letu prostovoljstva pa jih 
je priznanje prejelo kar trinajst.

Izvršni odbor Krajevne organi-

zacije Rdečega križa Rogoznica 
je predlagal kot najzaslužnejšo 
prostovoljko Jožico Kolarič, ki je 
več kot 20 let članica te krajevne 
organizacije. Ima neizmeren čut 
za sočloveka, kar dokazuje s 
svojimi rednimi obiski ostarelih 
sokrajanov. Predvsem se posve-
ča dvema starejšima bolnima 
ženskama, ki jima pomaga tudi 
pri osebni negi, ko njuni svojci 
tega ne zmorejo. Vsestransko 
pomaga tudi v Društvu upoko-
jencev Rogoznica in nudi pomoč 
starejšim na domu. 

V društvu Optimist so kot 
najzaslužnejšega prostovoljca 
predlagali Simona Petroviča, ki 
že 53 let svoj čas, znanje in iz-
kušnje namenja v dobro vsem 
tistim, ki znajo in želijo to tudi 
sprejeti. Več kot 40 let je kot pro-
stovoljec vodil planinske izlete 
in usposabljal mlajše planince za 
vodnike. Je tudi dober poznava-
lec zdravilnih rastlin in ljubitelj 
pristnih čajev. Že petnajsto leto 
vodi skupino za samopomoč Go-
barji v Domu upokojencev Ptuj. 
V Domu je pomagal tudi pri ure-
ditvi knjižnice in pri organizaciji 
in izvedbi izletov stanovalcev 
doma. »Užitek je srečati pogled 
tistega, ki si mu storil nekaj do-
brega,« je med drugim rekel 
Simon Petrovič po podelitvi na-
grad, zbrane pa sta nagovorila še 
ptujski župan dr. Štefan Čelan in 
oče Marjete Čič Alojz Čič.
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Mladi ptujski šahisti na 12. svetovnem mladinskem 
šahovskem prvenstvu 

Mateja Tomašič
Foto: Langerholc  

S sprejema mladih ptujskih šahistov pri županu v Mestni hiši, 3. 
decembra

Maribor je med 7. in 19. no-
vembrom gostil 12. svetovno 
mladinsko šahovsko prvenstvo, 
ki se ga je udeležilo več kot 
1600 igralcev iz več kot 90 dr-
žav. Uspešno so se ga udeležili 
tudi člani Šahovskega društva 
Tehcenter Ptuj. Ptujski župan dr. 
Štefan Čelan jih je 4. decembra 
počastil s sprejemom v Mestni 
hiši.

12. svetovnega mladinskega 
prvenstva se je udeležilo več kot 
1600 igralcev v kategorijah od 8 
do 18 let in približno 1300 nji-
hovih spremljevalcev. Šahisti so 
bili iz več kot devetdesetih držav 
in z vseh petih kontinentov. Med 
sodelujočimi na tekmovanju je 
bilo rekordno število slovenskih 
šahistov, kar 149, med njimi tudi 
uspešni mladi ptujski šahisti, čla-
ni Šahovskega društva Tehcenter 
Ptuj. V ekipi so bili glavni trener 
in predsednik Šahovskega dru-

štva Tehcenter Ptuj Danilo Pola-
jžer ter igralci Alja Janžekovič, 
Lara Carli, Klemen Kovačec, 
Tomaž Šuta, David Murko, 
Andraž Šuta, David Zagor-
šek in Klemen Janžekovič.

Dvanajstdnevno svetovno pr-
venstvo se je slovesno začelo v 
hotelu Draš in zaključilo v dvo-
rani Tabor s podelitvijo priznanj 
in nagrad. Po tekmovalni plati so 
bili najboljši Rusi in Indijci s po 
tremi zlatimi medaljami, tretje so 
ZDA z dvema zlatima. V odprti 
kategoriji do 18 let je slavil Po-
ljak Darius Swiercz, pri dekletih 
v tej starostni kategoriji Rusinja 
Aleksandra Grojačkina, do 16 let 
sta si prvi mesti zagotovila Rus 
Uri Eliseje ter njegova rojaki-
nja Ana Stjaškina, do 14 let sta 
bila najboljša Američan Kayden 
Troff in Indijka Mahalakshmi, v 
konkurenci do 12 let Američan 
Samuel Sevian in Indijka Vai-
shali, do deset let sta najboljša 
na svetu Vietnamec Ang Khoi 
Nguyen ter Indijka Priyanka, 
pri najmlajših do osem let pa 
Uzbekistanec Nordibek Abdusa-

torov in Iranka Asadi Motahare. 
V času svetovnega mladinskega 
šahovskega prvenstva je Mari-
bor obiskal tudi svetovni prvak 
v šahu in velik promotor tega 
športa v svetu Gari Kasparov, 
po mnenju večine najboljši ša-
hist vseh časov, danes pa ugle-
den predavatelj, pisec, politik in 
gospodarstvenik. Najboljšim je 

Na zadnjih sejah Sveta četrtne skupnosti so obravnavali  ureditev Vodove 
ulice, zaklonilnika, trim steze v Ljudskem vrtu ter zemljišč, cest in parkirišč.

cest in parkirišč ter zahtevo za 
pregled zemljišč in premičnih 
objektov, ki so v zasebni lasti. 
Med drugim so obravnavali še 
dodelitve prostorov v brezplačen 
najem amaterskim likovnikom 
za namen brezplačnega razsta-

vljanja slik, ureditev balkonov 
praznih stanovanj, ki so v lasti 
Ministrstva za obrambo RS in 
Stanovanjskega sklada RS in na 
katerih so se naselili golobi, ter 
razne pobude krajanov v zvezi z 
urejanjem infrastrukture v četrti, 

zelenih površin, igral, ureditve 
prevoznega sredstva za občane.

V ČS delujejo tudi društva, ki 
se po najboljših močeh trudijo za 
največji doprinos četrti. V domu 
krajanov Ljudski vrt od pone-
deljka do petka deluje društvo 
Optimisti Ptuj, ki se v okviru 
svoje dejavnosti trudi v dopol-
danskem času pritegniti čim več 
ljudi. Društvo upokojencev Ptuj 
se trudi, da v svoje dejavnosti 
pritegne čim več upokojene ge-
neracije. »Še bi lahko našteval, 
vendar ne želim favorizirati dru-
štev. Vsa društva, ki delujejo na 
območju Ptuja, se trudijo po svo-
jih najboljših močeh in od vseh 
lahko pričakujemo pomoč. Tu so 
še seveda prostovoljci, ki jih tudi 
ne smemo zanemariti in deluje-
jo v okviru društev ali v okviru 
individualnega prostovoljstva. S 
prebivalci četrti skupaj sodelu-
jemo v različnih čistilnih akci-
jah, ker želimo čim več našega 
okoliša očistiti in to območje 

vzdrževati čisto,« nadaljuje Po-
lajžer. Člani sveta s prostovolj-
ci društva Optimisti vsako leto 
obiščejo krajane, starejše nad 90 
let, in jih simboličnimo obdarijo. 
V času veselega decembra vsa-
ko leto organizirajo predstavo 
za predšolske otroke iz četrti, ki 
jih s pomočjo četrtne skupnosti 
tudi obdarujejo. V maju pa pri-
pravijo tradicionalno srečanje 
krajanov nad 70 let. Srečanja se 
je letos, 25. maja, udeležilo 185 
oseb. Prisotne krajane sta poz-
dravila ptujski župan dr. Štefan 
Čelan in predsednik ČS Robert 
Polajžer. »Srečanje so s svojim 
programom popestrili učenci OŠ 
Ljudski vrt pod vodstvom uči-
teljic, katerim se za popestritev 
programa prisrčno zahvaljujem, 
saj menim, da je takšno medge-
neracijsko povezovanje danes 
na vsakem koraku dobrodošlo,« 
dodaja Polajžer. 

podelil priznanja, udeležil pa se 
je tudi slavnostne prireditve ob 
koncu prvenstva in pripravil do-
brodelno licitacijo, izkupiček pa 
namenil prizadetim v novembr-
skih poplavah v Mariboru.

IZ MESTNE HIŠE
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Mestna občina Ptuj 3. decembra prejela listino Občina po 
meri invalidov za leto 2012

Listino Občina po meri invalidov in skulpturo je Drago Novak izročil 
županu Mestne občine Ptuj dr. Štefanu Čelanu in predsednici 
Medobčinskega društva invalidov Ptuj Zdenki Ornik, obrazložitev 
odločitve za podelitev listine pa je podala Zora Tomič, predsednica 
projektnega sveta Zveze delovnih invalidov Slovenije za projekt Občina 
po meri invalidov.

Mestna občina Ptuj in sodelujoče institucije so se 
izkazale z mnogimi vloženimi napori za kakovo-
stnejše življenje invalidov v tukajšnjem lokalnem 

okolju in upravičile zaupanje Zveze delovnih invalidov 
Slovenije, ki jim je ob mednarodnem dnevu invalidov, 3. 
decembra, podelila listino Občina po meri invalidov za 
leto 2012. Prejem listine pomeni priložnost in možnost 
za novo kakovost življenja vseh občanov in invalidov v 
Mestni občini Ptuj ter odgovornost, da sprejete programe 
izvajajo tudi v prihodnje.

Besedilo in foto: Mateja Tomašič

Zveza delovnih invalidov Slo-
venije v okviru svojega projekta 
Občina po meri invalidov spod-
buja občine za načrtno odzivanje 
na posebne potrebe invalidov in 
za njihovo socialno vključeva-
nje, za sožitje in večjo kakovost 
življenja vseh občanov. Na pod-
lagi Pravilnika Zveze o pridobi-
tvi listine Občina po meri inva-
lidov je izbrala mestne občine 
Ptuj, Murska Sobota in Nova 
Gorica kot prejemnice listine 
Občina po meri invalidov za 
leto 2012. 

Zveza delovnih invalidov Slo-
venije je 11. oktobra 2012 spre-
jela sklep, da se Mestni občini 
Ptuj podeli listina Občina po 
meri invalidov za leto 2012. Po-
delili so jo na slovesni prireditvi 

ob mednarodnem dnevu inva-
lidov, 3. decembra, v Mestnem 
kinu Ptuj. Ob tej priložnosti je 
Drago Novak, predsednik Zve-
ze delovnih invalidov Slovenije, 
ki je nosilka tega projekta, vsem 
zaslužnim čestital za dosežke in 
odgovornost, ki jo prevzamejo 
pri ustvarjanju enakih možnosti 
socialnega vključevanja in ne-
diskriminaciji invalidov. Zveza 
delovnih invalidov Slovenije 
že deseto leto ob mednarodnem 
dnevu invalidov podeljuje to li-
stino. Ta inovativni projekt pa 
je nastal iz sodelovanja društev 
invalidov z lokalnimi skupnost-
mi in občinami. »Evropsko geslo 
letošnjega mednarodnega dneva 
invalidov je Aktivni evropski in-
validi hočemo sodelovati. Tudi to 
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nas opozarja, kako pomembna je 
vloga invalidskih organizacij,« 
je poudaril.

Izvedli so zastavljen 
Akcijski načrt za 
neodvisno življenje 
invalidov

Člani Medobčinskega društva 
invalidov Ptuj so bili pobudniki 
vključitve Mestne občine Ptuj v 
projekt Zveze delovnih invali-
dov Slovenije za pridobitev listi-
ne Občina po meri invalidov za 
leto 2012. Pobude so temeljile 
na prizadevanjih in sprejetih 
programih, s katerimi MO Ptuj 
upošteva različnost potreb in-
validov na področju njihovega 
vsakdanjega življenja, delovanja 
in vključevanja v družbo. MO 
Ptuj je s povezovanjem strokov-
nih uslužbencev Občinske upra-
ve in članov Sveta za invalide 
MO Ptuj ter drugih invalidskih 
organizacij ter zavodov invali-
dom omogočila vključevanje, 
sodelovanje, večjo podporo v 
svojem okolju, mrežo podpor-
nih storitev, denarno podporo in 
programsko kakovostno ponud-
bo. Vse to je bilo možno tudi ob 
veliki finančni podpori iz občin-
skega proračuna v skupni višini 
286.081,89 evra. V ta namen je 
bila izvedena okrogla miza na 
temo Občina po meri invalidov. 
Prav tako je bila izdelana analiza 
o položaju invalidov v MO Ptuj 
ter sprejet akcijski načrt. MO 
Ptuj je pripravila celovito poro-
čilo o izvajanju akcijskega načr-
ta za leto 2012, ki so ga obrav-
navali in pohvalili predstavniki 
invalidskih organizacij na Ptuju. 
Poročilo pa sta obravnavala tudi 
Svet za invalide in ptujski mestni 
svet.

V okviru Akcijskega načrta za 
neodvisno življenje invalidov 
v MO Ptuj za letošnje leto je 
izvedla vrsto večjih projektov, 
med njimi Pustovanje invalid-
skih organizacij – Povezovanje 
nas bogati, okroglo mizo Invali-
dnost kot življenje in zaposlitev, 
specialno olimpijado štajersko-
pomurske regije 2012 na Ptuju 
ter razvoj mreže za samostojno 

življenje invalidov v Mestni 
občini Ptuj, v decembru pa je 
v galeriji Magistrat na ogled še 
likovna razstava članov društev 
invalidov Invalidi Ptuja EPK 
2012. »Letošnje geslo mednaro-
dnega dneva invalidov Odstra-
nimo ovire in ustvarimo družbo, 
ki bo vključujoča in dostopna za 
vse, potrjuje cilje našega projek-
ta, saj želimo odstraniti ovire, ki 
so pogosto v glavah ljudi ali na 
cesti, ki ne bodo nikogar izklju-
čevale, ker je drugačen, temveč 
bodo vključevale vse občane in 
krepile zavest, da smo vsi odgo-
vorni za kakovost skupnega ži-
vljenja, sleherni skladno s svojo 
vlogo … Poročilo Mestne občine 
Ptuj o uresničevanju akcijskega 
načrta za neodvisno življenje in-
validov ni le običajno poročilo o 
izvedbi posameznih nalog, ki ga 
spremlja bogato gradivo o ure-
sničevanju pravih vsebin teh na-
log, je zgodba o uspehu ljudi, ki 
delujejo in živijo v tej občini ob 
vseh dejavnikih, ki so prepozna-
li svojo vlogo in odgovornost za 
kakovost življenja vseh občanov 
za večjo socialno povezanost,« 
je povedala Zora Tomič, pred-
sednica projektnega sveta Zveze 
delovnih invalidov Slovenije za 
projekt Občina po meri invali-
dov.

Letos, 3. decembra, smo obe-
ležili 20. mednarodni dan inva-
lidov, ki so ga z resolucijo raz-
glasili Združeni narodi leta 1992 
z namenom družbenega spodbu-
janja razumevanja invalidnosti, 
zavzemanja za dostojanstvo, 
blaginjo in pravice invalidov ter 
zavedanja o koristnosti vklju-
čevanja invalidov v politično, 
družbeno, gospodarsko in kul-
turno življenje. Družba, država 
in lokalne skupnosti so dolžne 
ustvarjati možnosti, da se bo 
načelo ''Ničesar o invalidih brez 
invalidov'' uresničevalo. K temu 
jih zavezujejo Standardna pra-
vila Organizacije združenih na-
rodov za izenačevanje možnosti 
invalidov, Agenda 22 in Konven-
cija o pravicah invalidov. Vendar 
enakih možnosti še ni na vseh 
področjih življenja in dela. Po-
trebne so stalne spodbude, da se 
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ozavestijo vsi dejavniki, tudi lo-
kalna skupnost. O tem, kako po-
membna je aktivnost invalidov 
samih pri obvladovanju njihove-
ga položaja, je na prireditvi spre-
govoril magister Cveto Uršič, 
član prvega odbora Organizacije 
združenih narodov za pravice 
invalidov. »Projekt Zveze delov-
nih invalidov Slovenije, katerega 
začetnica je Zora Tomič, ki de-
set let živi in se razvija v našem 
prostoru, je edinstven znotraj 
slovenskega prostora in precej 
edinstven v Evropi. Slovenija je 
bila tudi med prvimi državami 

na svetu, ki je podpisala Konven-
cijo o pravicah invalidov, ki jo je 
od leta 2007 ratificiralo 126 dr-
žav. V Sloveniji imamo približno 
70 zakonov, ki urejajo njihovo 
področje,« je med drugim dejal 
Cveto Uršič.

Prejeto priznanje, ki ga je pred-
sednik Zveze delovnih invalidov 
Slovenije Drago Novak izročil 
ptujskemu županu in predsedni-
ci Medobčinskega društva inva-
lidov Zdenki Ornik, bo Mestni 
občini Ptuj dalo nov zagon za 
delo v prihodnje, predvsem pa 
za načrtno odzivanje na poseb-

ne potrebe invalidov, za njihovo 
socialno vključevanje, sožitje in 
večjo kakovost življenja vseh 
občanov. Župan dr. Štefan Čelan 
se je za trud in prizadevaje za-
hvalil tudi članom Sveta za inva-
lide Mestne občine Ptuj Antonu 
Ivančiču, Brigiti Pulko, Mi-
lanu Kotniku, Darji Dovečar, 
Milanu Čučku, Janezu Solini, 
Metki Jurešič, Miranu Mur-
ku, Maji Erjavec in predsednici 
sveta Zdenki Ornik. 

Prireditev je spremljal bogat 
kulturni program, v katerem so 
nastopili: Eva Kokot, učenka 

Zasebne glasbene šole v samo-
stanu sv. Petra in Pavla, Silva 
Pregl, članica Medobčinskega 
društva slepih in slabovidnih, 
pod vodstvom zborovodkinje 
Jerneje Bombek so zapeli učen-
ci pevskega zbora osnovne šole 
Ljudski vrt, Taja Islamovič je 
prebrala svoja razmišljanja o pri-
jatelju invalidu ter Nejc Grobe-
lšek in Tadej Golob iz Društva 
Sonček, ki sta z glasbo zaključi-
la prireditev. Spremljal jo je tudi 
tolmač za gluhe in naglušne Mi-
lan Kotnik. 

Potek priprave proračuna za leto 2013 in primerjava le-tega 
s preteklimi leti 

Tanja Farič

Proračun za leto 2013 smo pri-
pravili tako kot vedno v oktobru, 
ko je bil tudi obravnavan na seji 
mestnega sveta. Že ob pripravi 
rebalansa za leto 2012 se je zače-
lo varčevanje na strani stroškov, 
v proračunu za leto 2013 pa je 
bilo izhodišče pri načrtovanju 
10-odstotno znižanje tekočih od-
hodkov in transferov. Po razpra-
vi na mestnem svetu in odborih 
je bil proračun dan v 30-dnevno 
javno razpravo. Prejeli smo šte-
vilne pripombe in predloge. Ob-
čani želijo urejeno okolje (ceste, 
pločnike, razsvetljavo), četrtne 
skupnosti urejene domove kra-
janov, svetniki so predlagali, da 
se uvrstijo v proračun projekti 
s čim višjim deležem evropskih 
sredstev. V pripravi dopolnje-
nega predloga proračuna smo 
poskušali upoštevati predloge 
v največji možni meri. Po izra-
čunu dohodnine s strani drža-
ve smo morali le-to znižati za 
207.996,00 EUR, kar je pome-
nilo ponovno znižanje tekočih 
odhodkov in transferov. Dobili 
smo tožbo proti sosednjim ob-
činam iz naslova zadeve Meltal, 
zato smo te prihodke načrtovali 
v proračunu in povišali tudi od-
hodke. V nadaljevanju je prika-
zano gibanje proračuna v pre-
teklih letih, letos in prihodnjem 
letu, kar bo pokazalo trend.

Trend podatkov v zvezi z vi-

ODHODKI MESTNE OBČINE PTUJ PO LETIH 

Konto 2009 2010 2011 2012 2013

40 Tekoči odhodki 9.588.212 11.115.155 8.803.947 10.264.397 9.549.338

41 Tekoči transferi 8.640.136 8.633.588 11.456.048 10.938.932 10.067.228

42 Investicijski odhodki 21.817.477 16.923.756 8.736.225 9.165.615 9.861.373

43 Investicijski transferi 1.257.018 1.252.494 1.218.940 1.317.690 1.233.519

SKUPAJ 41.302.843 37.924.993 30.215.160 31.686.634 30.711.458

PRIHODKI MESTNE OBČINE PTUJ PO LETIH

Konto 2009 2010 2011 2012 2013

70 Davčni prihodki 13.740.724 14.798.368 15.082.923 14.775.447 14.533.137

71 Nedavčni prihodki 6.149.645 7.181.986 12.905.926 7.749.996 7.397.228

72 Kapitalski prihodki 472.205 450.191 1.922.227 205.083 843.235

73 Prejete donacije 216.833 31.833 32.446 30.000 30.000

74 Transferni prihodki 19.229.093 8.805.249 3.091.266 2.063.216 6.005.748

78 Prejeta sredstva iz EU 32.678 55.519 489.247 452.495 333.500

SKUPAJ 39.841.178 31.323.146 33.524.035 25.276.237 29.142.848

VIŠINA PRORAČUNA 41.461.793 38.101.794 33.599.347 32.035.989 31.250.224

IZ MESTNE HIŠE / MESTNI SVET

šino proračunov je padajoč, saj 
predstavlja proračun leta 2013 le 
75 % tistega iz leta 2009. Vendar 
je treba upoštevati tudi vsebino 
podatkov. V letih 2009 in 2010 
so namreč potekale večje inve-
sticije – urejala se je Potrčeva 
cesta, OŠ Ljudski vrt II. faza in 
prva faza podtalnice. Navede-
ne investicije povišujejo inve-

sticijske odhodke in transferne 
prihodke, tj. denar kohezijskega 
sklada in državna sredstva.

Za leto 2013 nam je v načrtu 
proračuna uspelo znižati tekoče 
odhodke in tekoče transfere in 
tako ohranili nivo investicij na 
ravni zadnjih dveh let. Nadejamo 
se ugodnih vremenskih razmer v 
začetku prihodnjega leta, da bi se 

investicije lahko čim prej začele 
tudi uresničevati. 

(Op. ur.: Mestni svet je na 24. 
seji 17. decembra potrdil pro-
račun za naslednje leto z večino 
glasov – 22 za, 2 proti, 3 vzdr-
žani. Odlok o proračunu za leto 
2013 je objavljen v priloženem 
Uradnem vestniku Mestne obči-
ne Ptuj.)
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Odgovori na vprašanja in pobude svetnikov 

MESTNI SVET

Pobuda Miroslava Lucija: 
Čim prej naj se skliče kolegij žu-
panov Sp. Podravja s člani Sve-
ta zavoda Splošne bolnišnice dr. 
Jožeta Potrča Ptuj in vodstvom 
ptujske bolnišnice, da javnosti 
predstavijo »prave« podatke in 
argumente o upravičenosti ob-
stoja Splošne bolnišnice Ptuj. 

Odgovor: Na zapisano v ča-
stniku Delo o ukinitvi Splošne 
bolnišnice dr. Jožeta Potrča Ptuj 
je bilo govora na klavzuri stran-
ke DeSUS na Ptuju dne 24. 11. 
2012. Župan dr. Štefan Čelan 
je jasno predstavil argumen-
te proti taki obliki združevanja 
in racionalizacije, ki bi s sabo 
prinesla zmanjšanje kakovosti 
zdravstvenih storitev, povečala 
oddaljenost, hkrati pa iz ptujske-
ga prostora iztrgala bolnišnično 
dejavnost, ki je v tem prostoru 
prisotna že 150 let. Sestanka se 
je udeležil minister za zdravje 
Tomaž Gantar, ki je zagotovil, 
da ne bo prišlo do ukinjanja 
bolnišnice, je pa pričakovati ve-
čjo specializiranost pri njenem 
strokovnem delu. Tema ukinitve 
Splošne bolnišnice Ptuj je bila 
tudi na dnevnem redu 8. redne 
seje kolegija županov Spodnjega 
Podravja dne 3. 12. 2012. Na seji 
je bila prisotna tudi Metka Petek 
Uhan, direktorica Zdravstvenega 
doma Ptuj, ki je povedala, da je 
o vsem seznanjena samo iz me-
dijev in da o načrtovanih spre-
membah s strani ministrstva niso 
prejeli nobenih uradnih smernic 
in navodil. Prisotni župani in 
predstavniki občin Spodnjega 
Podravja, ki so se tokratnega ko-
legija udeležili v velikem števi-
lu, so soglašali z argumenti proti 
kakršnim koli poskusom cen-
tralizacije in ukinitve Splošne 
bolnišnice Ptuj. Kolegij županov 
Spodnjega Podravja je na tej 
točki sprejel sklep, da strokovne 
službe pripravijo skupna stališča 
z argumenti proti ukinitvi Splo-
šne bolnišnice Ptuj, ki bodo pod-
pisana s strani vseh županov in 
posredovana na Ministrstvo za 
zdravje. 

Matej Gajser

Pobuda mag. Kristine Dokl: 
Mestna občina Ptuj naj v plan-
ske akte vključi in zagotovi 
financiranje porušitve doma 
krajanov v Četrtni skupnosti 
Panorama in izgradnjo novega 
doma.

Odgovor: Glede na to, da se 
omenjena pobuda pojavlja prvič, 
jo lahko uvrstimo med Predloge 
prednostnih projektov za 2012–
2018 (IRPMOP), prav tako 
bomo v naslednjem letu glede na 
razpoložljiva sredstva v sodelo-
vanju s ČS Panorama pripravili 
projektno nalogo, ki nam bo 
podlaga za pripravo projektne in 
investicijske dokumentacije, ki 
je podlaga za planiranje investi-
cije in iskanja dodatnih sofinan-
cerskih virov. 

Robert Novak

Pobuda Vlada Čuša: Za ure-
ditev prometne varnosti v Me-
stni občini Ptuj s poudarkom 
na:
– križišče pri naslovu Kicar 111, 

kjer otroci stojijo na odprtem;
– poškodovano betonsko posta-

jališče pri naslovu Kicar 118 b, 
ki pelje v nasprotni smeri in je 
dejansko neuporabno;

– prehod za pešce pri Borovem, 
ki je še zmeraj med nerešenimi 
in verjetno najbolj uporabljen, 
je pa za voznike skoraj neviden 
in bi ga morali takoj vsaj bolje 
opremiti z ustrezno signaliza-
cijo. 

Odgovor: Avtobusna postaja-
lišča se pri naslovu Kicar 118 b 
in 111 uredijo v skladu z razpo-
ložljivimi sredstvi iz postavke 
6478 – Avtobusna postajališča.

Prehod za pešce na državni ce-
sti R1 2291417 Ptuj–Rogoznica 
pri Borovem se rešuje v sklopu 
ureditve križanj cest z železnico 
na odseku Pragersko–Hodoš na 
t. i. sklopu B (prehodi od Ptuja 
do Ormoža). Po terminskem na-
črtu je začetek del predviden ko-
nec leta 2013 ali v začetku leta 
2014, nam je bilo zagotovljeno z 
Ministrstva za infrastrukturo in 
prostor.

Mojca Horvat

Pobuda Marjana Kolariča: 
Preplastitev lokalne ceste Pod-
vinci–Sp. Velovlek skozi naselje 
Podvinci v dolžini 600 m, ure-
ditev pločnika po levi strani ce-
stišča, ureditev križišča s pločni-
kom v Sp. Velovleku; prestavitev 
avtobusnega postajališča v Sp. 
Velovleku; ureditve cest v Četr-
tni skupnosti Rogoznica.

Odgovor: V proračun MO Ptuj 
smo umestili dve novi postav-
ki: 6526 – Ureditev križišča z 
avtobusno postajo Sp. Velovlek 
in 6527 – Rekonstrukcija ceste 
Podvinci–Sp. Velovlek, kjer so 
sredstva namenjena za prido-
bitev projektne dokumentacije 
za ureditev komunalnih vodov, 
pločnika in ceste.

Mojca Horvat

Pobuda Silve Fartek: Za ure-
ditev ptujskega pokopališča:
– ob mrliški vežici, ob zeleni-

ci, naj bi se namestilo vsaj 10 
klopi; nekaj klopi bi se lahko 
namestilo ob sami poslovilni 
ploščadi, kjer poteka žalna slo-
vesnost;

– v času trajanja žalne slovesno-
sti naj bi se ob klopeh name-
stili tudi primerni senčniki za 
zaščito pred sončno pripeko;

– nujno je ozvočenje pri grobu, 
da ljudje v ozadju vsaj vedo, 
kaj se pri odprtem grobu doga-
ja in da ima slovesnost na tak 
način neko vsebino.

Odgovor: Na dano pobudo 
glede ureditve pokopališča bomo 
v letu 2013 nabavili dodatne klo-
pi, čim prej skušali urediti ozvo-
čenje in proučili možnost posta-
vitve senčnikov.

Marijana Nikšič Zorko

Pobuda Vlada Čuša: Potreb-
no je urediti, da bodo na PeTV 
izjave podali vsi predstavniki 
svetniških skupin, tudi svetni-
ška skupina Zeleni Ptuja, ki 
predstavlja dobrih 8 % volilne-
ga telesa, saj bi moral PeTV ob-

javljati stališča vseh svetniških 
skupin. 

Odgovor: Odločitev o prenosu 
sej mestnega sveta je poslovna 
odločitev vodstva svetniških 
skupin, z dejstvom, da se bodo 
zagotovila tudi potrebna finanč-
na sredstva. Po podatkih PeTV 
bi bilo treba zagotoviti naslednja 
sredstva: 

– Oddaja o stališčih svetni-
ških skupin: 1.500 EUR/me-
sec (okrog 160 EUR/svetniško 
skupino), ki bi trajala okrog 20 
minut in zajema snemanje pred-
stavitve stališč svetniških skupin 
o problematiki, obravnavani na 
mestnem svetu, pripravo novi-
narskega besedila in vodenje 
oddaje, postprodukcijo (monta-
ža) oddaje in predvajanje odda-
je enkrat na mesec in okrog 10 
ponovitev.

– Prenos sej mestnega sve-
ta: 400 EUR/sejo (snemanje in 
prenos) in investicija v tehnično 
opremo za prenos: okrog 6000 
EUR (enkraten strošek), kar 
zajema prenos sej mestnega sve-
ta s tremi kamerami, nakup in 
namestitev fiksne kamere z no-
silcem na strop sejne sobe, po-
vezavo signala s studiem PeTV, 
video in avdio mikser. Cena 400 
EUR/sejo velja ob predpostavki, 
da seja traja dve uri, vsaka na-
daljnja ura znese dodatnih 100 
EUR/uro.

Na PeTV bomo v prihodnje 
omogočili sodelovanje svetni-
ških skupin, ko bi se enkrat letno 
snemale oddaje pri podajanju 
pobud in predlogov svetniških 
skupin, vendar časovno na osno-
vi volilnega izida glede na števi-
lo svetnikov v mestnem svetu. 
Redni prenos sej pa bi pomenil 
povečane finančne obveznosti.

Mag. Janez Merc

Vprašanji in pobuda Vlada 
Čuša: Ali pobude, dane na seji 
mestnega sveta v skladu z dru-
gim odstavkom 18. člena Po-
slovnika sveta, obravnavajo tudi 
delovna telesa mestnega sveta 
in če ne, zakaj ne?
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Odgovor: V skladu z 22. čle-
nom Poslovnika Mestnega sve-
ta Mestne občine Ptuj (Uradni 
vestnik Mestne občine Ptuj, št. 
12/07 in 17/09: v nadaljevanju 
poslovnik) se vabilo za sejo sve-
ta s predlogom dnevnega reda 
pošlje članom mestnega sveta po 
pošti 10 dni pred dnevom, dolo-
čenim za sejo, in še isti dan je 
gradivo dostopno na spletni stra-
ni mestne občine. Med gradivom 
so tudi odgovori na zastavljena 
svetniška vprašanja in podane 
pobude iz prejšnje seje. V skla-
du z 18. členom poslovnika je ta 
točka predvidena za dnevni red 
redne seje mestnega sveta, lahko 
pa se predsednik delovnega tele-
sa mestnega sveta tudi odloči, da 
bo ta točka obravnavana na sami 
seji delovnega telesa.

Za seje kolegija župana z vodji 
svetniških skupin naj se pišejo 
zapisniki in se na ta način omo-
goči tudi svetniški skupini Zele-
ni Ptuja, da sodeluje na sejah 
kolegija župana.

Odgovor: Poslovnik v svojem 
26. členu določa, da predlog 
dnevnega reda pripravi župan po 

posvetovanju z vodji svetniških 
skupin oz. posameznimi člani 
sveta. Temu je namenjen kolegij 
župana s svetniškimi skupinami, 
ki pa v poslovniku ni opredeljen 
kot delovno telo mestnega sveta. 
Svetniškim skupinam je omo-
gočeno, da sodelujejo na sejah 
kolegija, saj se vabilo posreduje 
vsem vodjem svetniških skupin, 
predsednikom četrtnih skupno-
sti, vodjem oddelkov občinske 
uprave in direktorju občinske 
uprave. 

Urška Fajt

Kdo je v občinski upravi pri-
stojen, da pripravi odgovore na 
pobude in vprašanja svetniških 
skupin in svetnikov posamezni-
kov za objavo v javnem glasilu 
Ptujčan?

Odgovor: Odgovore na vpra-
šanja in pobude svetnikov, ki so 
podani na sejah mestnega sveta 
in se nato objavijo tudi v Ptuj-
čanu, pripravljajo uslužbenci 
Občinske uprave Mestne občine 
Ptuj, ki pokrivajo določena po-
dročja dela in so zanje pristojni.

Milena Turk

MESTNI SVET / STRANKE 
MESTNEGA SVETA SPOROČAJO

Temeljne vrednote za odgovorno politiko
Kongresna resolucija N.Si iz Vipave nam narekuje izboljšanje stanja 
v gospodarstvu. Finančna in gospodarska kriza nas je nehote prisi-
lila, da na začetku 21. stoletja ponovno dobro premislimo, v kakšni 
družbi živimo in v kakšni družbi si želimo živeti.
Priča smo razkroju vrednot, na katerih se je pred dobrimi dvajse-
timi leti gradila naša država. V Novi Sloveniji menimo, da morajo 
vrednote, kot so pravičnost, poštenost, solidarnost in odgovornost, 
v naši družbi ponovno dobiti večjo veljavo. Le s preizkušenimi vre-
dnotami bomo lahko odgovorili na negotove izzive prihodnosti. Po-
litika mora biti pri tem tista, ki s svojo odgovornostjo in visokimi 
moralnimi načeli daje zgled drugim.
Nova Slovenija izhaja iz bogate dediščine socialne pravičnosti v 

družbi, ki temelji na medsebojni porazdelitvi bremen in tveganj, s 
posebnim poudarkom na osebni odgovornosti vsakega posameznega 
člana te družbe. Varovanje temeljnih osebnih ter političnih pravic 
in svoboščin, pa tudi zasebne lastnine je za našo stranko ključnega 
pomena.
Nova Slovenija vam želi veselo pričakovanje topline božičnega pra-
znika novorojenega odrešenika, nam naj v miru in dobrem prinese 
prijetno družinsko praznovanje. V novem letu 2013 vam vsem Ptuj-
čankam in Ptujčanom želimo čim več trdnega zdravja, sreče, uspe-
hov in tvornega sodelovanja, ki bo uresničilo upanje na boljše čase.

Mestni odbor N.Si

Stranka DeSUS in njeni člani smo bili v zadnjem 
času izredno aktivni. Tako smo 24. novembra na 
Ptuju gostili več kot 200 delegatov, ki so se ude-

ležili prve klavzure stranke. Na njej so ocenili aktualno situacijo v 
stranki in ugotovili, da vodstvo uživa podporo članstva. Soglasno so 
podprli stališča stranke, zapisane v koalicijski pogodbi, s posebnim 
poudarkom na usklajevanju pokojnin. Pozitivna je bila tudi ocena 
o pravilnosti vključitve stranke v koalicijo, ker lahko le kot parla-
mentarna stranka vplivamo na odločitve. Ob tem je treba izpostaviti 

izredno enotnost DZ pri podpori pokojninske reforme, katere del bo 
začel veljati s 1. 1. 2013, določena poglavja pa leta 2017 in 2018. 
Na klavzuri so opozorili tudi na priprave na volilni kongres stranke 
spomladi prihodnjega leta.

Vsem občankam in občanom Mestne občine Ptuj želimo lepe prazni-
ke in uspešno ter zdravo leto 2013!

Mestna organizacija DeSUS Ptuj
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Če v začetku pomislimo na kaj dobrega, srečnega in uspešnega, je 
lahko to uvod v dobro nadaljevanje. Če se temu že v začetku odpo-
vemo, nimamo nobene možnosti, da bi v tej smeri naredili kakšen 
korak. Zatorej verjemimo, da je mogoče zadeve spremeniti na bolje. 
Veseli in hvaležni smo, ker ste se tudi v letu 2012 na nas obračali 
številni občani z vprašanji in pobudami, ki zadevajo odprte proble-
me našega mesta. To govori o zaupanju v našo svetniško skupino, 
okrepljeno z listo Mladi in upokojenci za delovna mesta. S hitrostjo 
in kakovostjo reševanja problemov občanov in občank Ptuja v letu 
2012 s strani odgovornih služb ne moremo biti zadovoljni. O tem 
priča tudi veliko znižanje letošnjega občinskega proračuna, ki je 
prineslo streznitev za njegove načrtovalce in abonirane dolgoletne 
interesne podpornike. 
Zeleni Ptuja smo se v letu 2012 trudili s konkretnimi predlogi izbolj-
šati ptujski proračun v dobrobit razvojnih ciljev na področju gospo-
darstva, prometa, okolja, zdravstva, sociale, šolstva, kulture in špor-

ta. Ptuj potrebuje nova delovna mesta in večji zaslužek delavcev, 
proračun pa bi moral takšne cilje podpreti kot prioriteto. Kulturno 
dediščino, zelene tehnologije in zelena delovna mesta vidimo kot 
področja, kjer smo lahko prvi v državi. 
Vemo, da ne moremo postati največje mesto v Sloveniji, lahko pa 
smo najbolj zeleno mesto. Zeleni Ptuja pogrešamo tudi učinkovi-
tejši nadzor nad javnimi financami, ko gre za velike infrastrukturne 
projekte. Na ta način bi prihranili veliko našega davkoplačevalskega 
denarja za projekte, ki so že predolgo na čakanju.
Ob sedanji gospodarski, družbeni in moralni krizi se ne vdajmo ma-
lodušju. Vsaka kriza ali neuspeh v življenju nosita v sebi tudi nekaj 
dobrega. Če ni hudih časov, tudi ni junakov, ki te težke čase prema-
gamo in naredimo svet okrog sebe boljši in lepši. Naj zmaga dobro.

Zeleni Ptuja

Izkoristimo v letu 2013 vse vetrove, tako ugodne kot tiste druge

Na povabilo evropske poslanke Zofije Mazej Kukovič in v orga-
nizaciji MO SDS Ptuj smo 14. in 15. novembra obiskali evropske 

Vprašanja prihodnosti ne prenesejo več odgovorov iz preteklosti

institucije v Bruslju in Strasbourgu. V Bruslju smo prisostvovali jav-
ni tribuni Obvladovanje ekonomske krize prek vodilnih industrij in 
malih ter srednje velikih podjetij, ki jo je gostila evropska poslanka 
Zofija Mazej Kukovič v imenu Evropske ljudske stranke in Odbora 
za industrijo, raziskave in energetiko v EU parlamentu. S sogovor-
niki je razpravljala o oblikovanju političnega okolja za gospodarsko 
rast v Sloveniji in v Evropski uniji, katere steber so mala in srednje 
velika podjetja. Za ozdravitev gospodarstva je pomembna hitrost 
političnega odločanja. Pozdravila je najstarejše slovensko mesto in 
današnji čas označila kot čas za optimizem, strpnost in sodelovanje.

Z zavedanjem o težkem položaju, a z zaupanjem v dialog in od-
govornost vsakega posameznika v družbi za ohranitev miru, dosto-
janstva in vrednote lastne demokratične države vam želimo mirne 
božične praznike, čestitamo ob dnevu samostojnosti in enotnosti, v 
letu 2013 pa želimo obilo zdravja, osebnih in poslovnih uspehov!

Mestni odbor SDS Ptuj

Potrebujemo pravno in socialno Republiko Slovenijo, ne pa druge republike

V LDS ocenjujemo, da je predlog vladajočih za reformo politične-
ga sistema predvsem izraz lastne stiske in zaskrbljenosti nad aktual-
nim dogajanjem v Sloveniji. Pri pisanju ukrepov, ki globoko spremi-
njajo demokratične pridobitve samostojne Slovenije, pred očmi prav 
gotovo niso imeli dobrobiti državljank in državljanov, ampak zgolj 
in samo reševanje lastne kože. 

Slovenija ima sodobno ustavo, demokratičen političen sistem, 
imamo ustrezno zakonodajo, ki jo je treba na določenih mestih po-
pravili, dograditi ali spremeniti, predvsem pa jo je treba dosledno iz-
vajati. V tem trenutku Sloveniji primanjkuje predvsem odgovornost 
do državljanov, občutek za pravičnost, vizija prihodnjega razvoja, 
še posebej pa politična kultura in morala. Če bi jo imeli, ne bi bilo 
nobenih Kanglerjev, nobenih Mariničev ali Simčičev, nikogar ne bi 

bilo treba pozivati k odstopu, nikogar, še posebej predsednika vla-
de ne bi bilo treba pozivati, da se udeležuje obravnav na sodiščih, 
samoumevno bi bilo spoštovanje odločb ustavnega in računskega 
sodišča, samoumevno bi bilo, da oseba, zoper katero poteka kazen-
ski ali predkazenski postopek, ne more biti nosilec javnih funkcij. 

V LDS pozivamo vse politične akterje v Sloveniji k pogovorom in 
dogovoru o skupni prihodnosti, ki ne sme temeljiti na izsiljevanju ali 
vsiljevanju predlogov ene strani. Tak poskus je že vnaprej obsojen 
na propad. 

Vesel božič in srečno novo leto 2013.
Mestni odbor LDS Ptuj
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STRANKE MESTNEGA SVETA 
SPOROČAJO / GOSPODARSTVO

Voščilo ob praznikih

Staro leto se poslavlja, a prihaja novo. Novo, polno upanja, rado-
sti in pričakovanj. Želimo vam, da bi bilo slednjega čim več.

Vsem Ptujčankam in Ptujčanom mestni odbor stranke Zares – so-
cialno liberalni Ptuj čestita ob prihajajočih praznikih. Vsakemu po-

sebej pa želimo prijeten prazničen december, miren božič ter sreče 
in uspehov polno novo leto 2013.

Mestni odbor Zares – socialno liberalni Ptuj

SLS je v zvezi s pojavom protestov ljudi izrazil 
razumevanje nezadovoljstva zaradi težjih gospo-
darskih in socialnih razmer ter problemov prav-

ne države. Ob tem MO SLS Ptuj poziva ljudi k mirnemu izražanju 
mnenj, hkrati pa ljudi na političnih položajih, socialne partnerje in 
vse javne osebnosti ter mnenjske voditelje tudi k takojšnjemu pre-
nehanju vsakršne retorike spodbujanja uličnih strasti in k takšnemu 
razumnemu ravnanju, ki bo prispevalo k umiritvi nastale situacije 

ter pripeljalo do konstruktivnega dialoga. V MO SLS Ptuj ocenju-
jemo, da imamo na Ptuju in v Sloveniji dovolj lastnega potenciala, 
demokratične, pravne in politične kulture, da brez nasilnih dejanj ter 
s pogovorom preseže raven ulice in sprejema demokratične rešitve 
za pravičnejšo družbo.
Naj mir božične noči polni srca vam vse dni v letu 2013.

Mestni odbor SLS Ptuj 

Z redne letne skupščine Manager kluba Ptuj 

Manager klub Ptuj je imel konec novembra redno letno skupščino, na 
kateri so med drugim sprejeli poročilo o delu kluba in predstavili načrt 
dela za leto 2013. Sprejet je bil tudi sklep, da Manager klub Ptuj donira 
1000 evrov žrtvam poplav.

Manager klub Ptuj je imel konec novembra redno 
letno skupščino, na kateri so člani sprejeli poroči-
lo o delu kluba in poročilo nadzornega odbora ter 

sprejeli načrt dela za leto 2013. Sprejet je bil tudi sklep, 
da Manager klub Ptuj (MKP) prispeva 1000 evrov žrtvam 
poplav.

Besedilo in foto: Staša Cafuta Trček

Miran Senčar, predsednik 
kluba, je predstavil delo kluba 
v preteklem obdobju. MKP je 
v tem obdobju organiziral več 
predavanj, družabnih srečanj, 
predstavniki MKP so bili aktivni 
udeleženci debat, okroglih miz 
in konferenc. Med dogodki sta 
bili po predsednikovih besedah 
najbolj odmevni Naj ideja 2011 
in Razvojna konferenca o Ptu-
ju. »Predavanja smo združili z 
obiskom podjetij in institucij na 
Ptuju in v okolici. Tako smo si 
letos ogledali Talum, Boxmark, 
Šolski center Ptuj in hkrati širili 
znanje na področju ravnanja v 
davčnih postopkih, inoviranja, 
coachinga, dviga konkurenčnosti 
in inovativnosti, novih poslovnih 

konceptov v turizmu in o kulturi 
pitja vina. Organizirali smo tudi 
družabne dogodke in tradicio-
nalno kolesarjenje v juniju. Po-
memben dosežek v letu 2012 je 
nova spletna stran Manager klu-
ba Ptuj (www.mkp.si), ki omogo-
ča obveščanje članov, pridobi-
vanje informacij o delu kluba in 
delu njegovih članov, informacij 
o različnih drugih dogodkih na 
Ptuju in širše. Preko te spletne 
strani se v klub lahko včlanijo 
vsi zainteresirani posamezniki, 
ki sprejemajo kodeks kluba in 
pravila o delu kluba,« je med 
drugim dejal Senčar.

Prispevali 1000 EUR žrtvam 
nedavnih novembrskih poplav

Z novim načinom organiziranja 

strokovnih srečanj in predavanj 
so prihranili kar nekaj finančnih 
sredstev, zato je vodstvo predla-
galo donacijo 1000 evrov žrtvam 
nedavnih novembrskih poplav. 
Delovanje MKP bo še naprej 
usmerjeno v organiziranje stro-
kovnih srečanj, izobraževanj za 
člane in nečlane, spremljanje ak-
tualne tematike na gospodarskem 
in družbenem področju, aktivno 
vključevanje članov preko stra-
teškega sveta na nivoju lokalne 
politike, sodelovanje z drugimi 
organizacijami (Bistra, TECES, 
Štajerska obrtna zbornica, Šolski 
center Ptuj, Obrtna zbornica Ptuj, 
Ljudska univerza Ptuj). Še vedno 
ponujajo pomoč mladim pod-
jetnikom v okviru mentorskega 

programa. V letu 2013 bodo iz-
vedli Naj idejo, razpis za najbolj 
inovativno podjetniško idejo, ki 
se po novem odvija na vsaki dve 
leti.

»Prizadevali si bomo, da klub 
vključi več članov, ki bodo vanj 
prinesli nove ideje in predloge 
za udejstvovanje MKP skladno z 
vizijo kluba, kar pomeni aktivno 
vključevanje na različnih podro-
čjih v lokalnem okolju, regiji in 
državi s ciljem, da pomagamo 
vzpostavljati pogoje za hitrejši 
gospodarski in družbeni razvoj,« 
pa je uradni del zaključil pod-
predsednik kluba mag. Matej 
Gajzer, ki je tudi vodil celotno 
skupščino.
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Podjetnik Damjan Prapotnik: »Čisti zrak ni privilegij, 
ampak pravica vseh ljudi«

Damjan Prapotnik je mlad podjetnik, ki je lani spo-
mladi stopil na podjetniški parket. Ustanovil je 
podjetje Filtris, filtrirni sistemi, d. o. o. V Ptujčanu 

ga predstavljamo kot svetlo točko, ki poleg vsakodnevnih 
slabih novic vliva optimizem na področju zaposlovanja in 
»biznisa« nasploh.

Besedilo in foto: Staša Cafuta Trček

Damjan Prapotnik je mlad podjetnik, ki je lani spomladi stopil na 
podjetniški parket. Ustanovil je podjetje Filtris, filtrirni sistemi, d. o. o.
(www.filtris.si)

Podjetje Filtris, filtrirni sistemi, 
d. o. o., se ukvarja z reševanjem 
problemov ter prodajo filtrirnih 
naprav in sistemov za industrij-

sko odpraševanje, prostorsko 
filtracijo oziroma prodajo fil-
trov za prezračevanje prostorov. 
Glavna filozofija podjetja je, da 

čisti zrak ni privilegij, ampak 
pravica vseh do čistega, zdravju 
in okolju neškodljivega zraka. 
Kar nekaj časa je bil zaposlen 
v sorodnem podjetju, s katerim 
je danes konkurent. Na vpraša-
nje, zakaj se je odločil za samo-
stojno pot, odgovori, da se je v 
prejšnjem podjetju spremenilo 
lastništvo in posledično tudi stra-
tegija, sam pa je imel drugačne 
cilje in izzive. »Razlog je bil tudi 
ta, da sem dobil možnost zasto-
pati konkurenčno tuje podjetje 
(glede filtrov in filtrirnih siste-
mov) in sem si mislil, če ne bom 
jaz, bo pa nekdo drug in bom 
zamudil svojo priložnost. Ker 
sem že dovolj star in imam tudi 
že dovolj izkušenj, sem začutil, 
da je čas, da poskusim,« odgo-
vori na vprašanje, kaj je bil tisti 
motivator, da je odšel na svoje. 
»Ni lahko, ampak verjamem v 
svoj uspeh in uspeh podjetja,« 
suvereno odgovori. Na vpraša-
nje, kako vidi podjetništvo na 
Ptuju, odgovori, da se predvsem 
ukvarja s svojim podjetjem, ki 
je vezano na celotno Slovenijo. 
Med drugim posluje s podjetji 

Unior, GKN Driveline, Krka, 
Lek, Arcont, Metal Ravne, Beli-
med, Iskra Pio, Impol, Bossplast, 
Hidria, KAL Mežica. Da bi bolje 
spoznal podjetništvo na Ptuju, se 
je včlanil v Manager klub Ptuj. 
Že kar nekaj časa so glavna tema 
vseh pogovorov svetovna kriza, 
gospodarske in politične razmere 
v Sloveniji ter kako kljub vsem 
tem oviram preživeti in najti pra-
vilne prijeme in poti za pozitivno 
poslovanje podjetja ter rast. »Pri 
vsem tem pa je velika ovira tudi 
plačilna nedisciplina, ki je obu-
pna,« opozarja na nesprejemlji-
va dejstva.

Ptujčankam in Ptujčanom spo-
roča, da se moramo zavedati, da 
živimo v lepem malem mestu, za 
katerega bi se vsi morali truditi, 
da bi takšno tudi ostalo. Za Ptuj 
se mu zdi zelo pomembna oži-
vitev starega mestnega jedra in 
oživitev samevajočih lokalov, 
ki kažejo na zamiranje strogega 
starega središča. »Še zmeraj se 
vse vrti okrog velikih nakupoval-
nih centrov,« ugotavlja z neodo-
bravanjem.

GOSPODARSTVO /
OKOLJE IN PROSTOR

Urejena stopnišča in spodbujanje dijakov k obroku
Besedilo in foto: Staša Cafuta Trček

SVETLA TOČKA

V tokratni svetli točki želimo 
izpostaviti urejene hodnike ozi-

roma stopnišča in atrije v starem 
mestnem jedru. Na fotografiji je 

zgledno urejen hodnik s stopni-
ščem na Slomškovi ulici. Druga 
svetla točka je oglas, ki pred Šol-
skim centrom Ptuj vabi dijake k 

obroku ter jim ob nakupu obroka 
nudi brezplačen topel čaj.
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Poplave nas učijo 

Petega novembra smo bili priča poplavam, ki 
so jih povzročili reka Drava in njeni pritoki. 
Poplave so naravna katastrofa kot posledica 

delovanja naravnega pojava, ki ga označujemo za 
naravno tveganje, in ima izrazito negativne po-
sledice za človeško skupnost. Na vodnem območju 
reke Drave so manjše poplave zaznamovane vsako 
leto. Večje poplave do 1600 m³/s so se pojavile na 
obdobje desetletnih voda, medtem ko doslej največji 
izmerjeni pretok reke Drave beležimo leta 1965, in 
to 2600 m³/s.

Mag. Janez Merc
Foto: Črtomir Goznik

V ponedeljek, 5. novembra, 
so upravljavci hidroenergetskih 
objektov v Avstriji posredovali 
obvestilo, da so pritoki Drave na 
avstrijskem Koroškem dosegli 
neobičajno visoke pretoke.

Pretok Drave v Avstriji, ki je 
reguliran z verigo hidroenerget-
skih objektov, se je zato pove-
čal do mere, ko je upravljavec 
objektov napovedal pretoke 
Drave na meji s Slovenijo več 
kot 2000 m3/s. Agencija Repu-
blike Slovenije za okolje je takoj 
po prejetju teh informacij začela 
aktivnosti obveščanja pristojnih 
ustanov in služb za zaščito, re-
ševanje in pomoč ter z rdečim 
alarmom razglasila največjo 
stopnjo poplavne ogroženosti 
za območja ob reki Dravi. Pre-
tok na reki Dravi v Sloveniji je 
začel naraščati v dopoldanskih 
urah in je čez dan naraščal tudi 
vzdolž Drave proti meji s Hrva-
ško. Čeprav so sporočali, da v 
popoldanskih urah vzdolž reke 
Drave pričakujejo med 2400 in 
2700 m³/s, se je pretok v nočnem 
času povečal na 3200 do 3500 
m³/s. Predvideni pretoki pomeni-
jo veliko nevarnost poplavljanja 
širših, tudi naseljenih območij v 
celotnem toku reke Drave.

Lokalne skupnosti so že v do-
poldanskem času preko medijev, 
ponekod pa tudi z neposrednim 
obveščanjem na terenu obvestile 
občane o preteči nevarnosti. Po-
ziv je bil izražen z namenom, da 
se opravita evakuacija in zaščita 
vse potrebne opreme. Ker so na-
povedi o viških vode nakazovale 
nepredvidene razsežnosti poplav, 
je bilo možno zunanji obseg po-
plav le predvidevati, saj doslej 
znana praksa za petdesetletne 
vode govori o 1600 m³/s, za sto-

letne vode pa za 2600 m³/s. Pre-
verjeno lahko ugotavljamo, da so 
mnogi občani rešili veliko svoje-
ga premoženja, težave pa so se 
pojavile v primeru, ko nekdo ni 
vzel resno napovedi poplav, ne-
kateri pa so še vedno upali, da so 
na varni strani Drave. 

Poplave stare struge reke Drave 
so sicer običajna stvar, vendar se 
pri tem srečujemo s problemom 
izredne količine vode pa tudi s 
trendi zaraščanja. Če bi vpliv na 
količino pretoka voda lahko re-
ševali z Avstrijci, imamo doma 
zahtevno nalogo, da skupaj z 
naravovarstveniki najdemo reši-
tve, ki ne bodo dodatno ogrožale 
varnosti ljudi. Vsekakor je za-
raščena stara struga reke Drave 
zmanjšala hitrost in pretočnost 
struge ter s tem povečala obseg 
poplav. Z večanjem razlivnih po-
vršin vse bolj prizadenemo tiste 
občane, ki so do sedaj živeli gle-
de poplav varno življenje. 

Izredna količina vode s svojo 
transportno močjo lahko deluje 
tudi rušilno. S tem lahko ruši vse 
na svoji neposredni poti. Obok 
pri Miheličevi galeriji je le eden 
od tujkov, ki posega neposredno 
v vodni tok, zato ni naključje, da 
ga je voda začela majati in s tem 
vidno groziti staremu mestnemu 
jedru. Da so tokrat ukrepi zaščite 
uspeli in da so gasilci svoje delo 
opravili odlično, je vsem znano, 
manj pa je jasno vsem, da ob-
stoj poškodbe nakazuje bodočo 
ranljivost mesta Ptuj. Mnogi se 
verjetno sprašujejo, kaj vse bi 
plavalo. Vsekakor bi plavala ce-
lotna spodnja terasa mesta, vsi 
poslovni in stanovanjski prostori 
v starem mestnem jedru, arhivi 
Mestne občine in Upravne enote 
Ptuj, ptujska klet, podvoz, gara-

žna hiša, trgovski centri in mesto 
v smeri Spuhlje. 

Niso daleč spomini na psiho-
loški učinek spremljanja najve-
čjega vodostaja reke Drave. Po 
kresovanjih so tokratne poplave 
naslednji dogodek, ko se je na 
nabrežju reke Drave zbralo izre-
dno število občanov, ki so opa-
zovali nevarni pohod reke Dra-
ve. Ob tem ne moremo mimo ne-
odgovornih in nevarnih početij 
tistih, ki so kljub zaporam šli do 
reke, in še več, šli so tudi na za-
prti most in opazovali ter slikali 
besnenje reke. Drugi so temu 
pritegnili ali celo ponesli svoje 
otroke. Prav so imeli tisti, ki so 
se zgražali nad tako neodgovor-
nim in tveganim ravnanjem, saj 
je zraven posebnosti reke Drave 
ta predstavljala izredno tveganje 
za našo varnost. V primeru nena-
dnih rušenj ne bi bilo za najbližje 
nobene ustrezne rešitve. Močno 
bučanje vodnega toka ni pusti-
lo nikogar neodzivnega, še več, 
premnogi so se začeli zavedati 
nevarne igre vode, ki lahko v 
trenutku zamaje temelje našega 
bivanja in življenja. Voda je to 
pokazala tudi v največjih me-
stih, kot sta Hamburg in Praga. 
V primeru porušitve nabrežja bi 
voda v neposredni bližini podi-
rala in rušila vse pred seboj. Z 
gostoto ovir na poti in daljino 
izlivnega mesta bi se zmanjševa-
la transportna moč in udarni val, 
medtem ko bi bil učinek poplav 
nespremenjen. 

Poplave nas vedno in sproti 
opozarjajo, da jih je treba jemati 
resno, saj voda s svojimi viški 
vedno najde svojo pot, ne glede 
na to, kaj ji je človek postavil v 

bran. Če bi to vsi upoštevali pri 
svojih odločitvah o gradnji in vr-
sti gospodarjenja s prostorom, bi 
škodo poplav vidno zmanjšali ali 
se ji celo izognili.

Porušitev nasipa odvodnega 
kanala v Forminu je samo vrača-
nje Drave v svojo prastaro stru-
go, kjer čelo vodnega toka na 
glavni transportni poti ruši vse, 
kar je na poti. Voda po hidrolo-
ških značilnostih teži k najkrajši, 
na zunaj neposredni vodni poti. 
Na to imajo vpliv tudi pad vo-
dnega toka in ovire na poti. Naj-
bolj zanesljive so naravne ovire, 
ki si jih je voda oblikovala skozi 
zgodovino.

Pritoki reke Drave, v našem 
prostoru Pesnica, Dravinja s 
Polskavo, imajo vedno sood-
visen učinek na terenu. Lahko 
ugotavljamo, da smo imeli tudi 
srečo, da omenjeni vodotoki 
niso narastli v nivo petdesetle-
tnih voda, saj bi v tem primeru 
obseg poplav in škodo v prostoru 
bistveno povečali. Vsi ti vodoto-
ki so ob izrednem vodostaju reke 
Drave potisnjeni v svojo strugo. 
Globina potiska je odvisna od 
vodnatosti teh rek pa tudi od 
reliefnih značilnosti zemeljske 
površine. Pritoki reke Drave bi 
bili tako prisiljeni, da se razli-
vajo v prostor pred reko Dravo, 
saj je glavni tok reke Drave tako 
močan, da ne dopušča šibkejšega 
toka pritoka.

Ob reki Dravinji bi v primeru 
petdesetletnih voda prišlo do za-
litja celotne spodnje terase, torej 
bi bile zalite vse hiše v Spodnjih 
in Zgornjih Šturmovcih in vse 
hiše v Vidmu in Pobrežju, ki so 
na spodnji terasi. Voda bi gor-

OKOLJE IN PROSTOR
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vodno zalila celo spodnjo tera-
so Dravinje in bi povratno tudi 
Polskavo potisnila v povečanje 
razlivnega območja v njenem 
spodnjem toku. 

Verjetno se mnogi sprašujejo, 
zakaj postavljamo takšne ocene. 
Bistvo odnosa človeka je, da se 
pred vodo kot faktorjem ogroža-
nja vedno umikamo, saj nikoli 
ne vemo, kdaj in kaj nam lahko 
prinese. To naj bi veljalo tudi za 
vse tiste, ki še niso vtkali svo-
jih poslovnih odločitev v vodni 
svet. Hkrati pa o tem govorimo 
zato, da bi tisti, ki jim je zaradi 
poplavne ogroženosti zmanjša-
na kakovost življenja, pripravili 
vse preventivne ukrepe za lastno 
varnost. Hkrati je to tudi poziv 
pristojnim službam, da zagoto-
vijo pretočnost rek, da uredijo 
nasipe, da preprečijo poseljeva-
nje tam, kjer je tveganje preveli-
ko. Če pa že ljudje ne morejo od 
svojega ognjišča, potem je treba 

opredeliti kote za višino hiše, se 
odpovedati kletnim prostorom in 
ustrezno urediti pot do takšnega 
objekta. 

Poplave predstavljajo pretečo 
nesrečo, na katero morajo biti ti-
sti, ki so na ogroženih območjih, 
tudi pripravljeni. Pripravljenost 
pomeni, da se lahko pravoča-
sno in dovolj umaknemo pred 
nevarnostmi. Tisti, ki še niso 
ogroženi, pa morajo biti toliko 
previdni, da pri svojih bodočih 
poslovnih in življenjskih odlo-
čitvah upoštevajo moč narave 
in zakonitosti, ki jih ne smemo 
zanemariti. Tisti, ki se borijo za 
naravni prostor, ne smejo s tem 
ogrožati ljudi.

Ponovno se srečamo z neodgo-
vornimi posamezniki, ki gredo 
ali se celo zapeljejo v vodo in 
od tam kličejo na pomoč. Vsem 
bi moralo biti jasno navodilo, da 
v poplavne vode ne vstopamo, 
razen reševalci, ki morajo imeti 

ustrezno opremo in dobro orga-
nizacijo zaščite in reševanja.

Vedno bo obstajala neka meja 
med vodo in kopnim, med narav-
nim in urbaniziranim in na meji 
veljajo posebna pravila. To so 
tokratne poplave jasno pokazale 
in upam, da ne odpravljamo le 
posledic prejšnjih poplav, ampak 
da se tudi učimo. Če se bomo 
uspešno naučili in v dejanjih 
to upoštevali, bomo dosegli, da 

poplave ne bodo naš gost. Če pa 
bomo pri takšnem učenju malo-
marni, pa za kazen tako in tako 
vemo. Voda je bogastvo in voda 
je najbolj pošten sodnik, saj se 
višek vedno prelije na najnižji 
točki ali najde najšibkejši člen. 
To, kar je tokrat pokazala reka 
Drava, bi morali upoštevati vsi 
kot najboljše učne ure za varen 
jutri.

OKOLJE IN PROSTOR

Na javnih površinah je pse treba imeti na povodcih, pasje 
iztrebke pa pospraviti

Majda Murko, medobčinska inšpektorica

Medobčinska inšpekcija Sku-
pne občinske uprave občin v 
Spodnjem Podravju dobiva pri-
jave občanov, da pri sprehajanju 
naletijo na pasje iztrebke, ki jih 
neodgovorni lastniki niso po-
spravili za svojim kosmatincem. 
Redkost pa tudi niso neprivezani 
psi, ki se prosto sprehajajo in te-
kajo po javnih asfaltnih, zelenih 
in drugih površinah v stanovanj-
skih naseljih. Že če stopimo na 
pasji iztrebek, je to zelo neprije-
tno. Če pa pasji iztrebek prime-
mo in si ga nehote nanesemo na 
obraz in usta (predvsem pri otro-
cih), je to zelo nevarno, saj so v 
pasjih iztrebkih lahko različni 
povzročitelji nalezljivih bolezni, 
kot so pasje gliste in pasje traku-
lje. Povzročitelji oziroma njiho-
va jajčeca, ki so lahko v pasjih 
iztrebkih, v zunanjem okolju ži-
vijo več let in tako predstavljajo 
tveganje za okužbo. 

Določbe Odloka o javnem redu 
in miru v Mestni občini Ptuj ve-
ljajo za vse fizične in pravne ose-
be. Občani, ki stalno ali začasno 
prebivajo na njenem območju, 

kakor tudi osebe, ki niso nje-
ni občani, so dolžni uravnavati 
svoje življenje in delo tako, da 
ne motijo, vznemirjajo ali ovi-
rajo drugih pri njihovem delu, 
razvedrilu ali počitku, da ne 
ogrožajo njihovega zdravja ali 
premoženja, spoštujejo javno 
moralo, skrbijo za privlačen vi-
dez v občini in da ne opuščajo ali 
opravljajo dejanj, ki so po tem 
odloku obvezna ali prepovedana. 

Ena izmed takšnih prepovedi 
je gotovo dejanje, ki se tiče la-
stnikov domačih živali, pred-
vsem psov in mačk. Zaradi var-
stva občanov in premoženja ter 
z namenom varovanja zdravja 
in čistoče je lastnikom domačih 
živali prepovedano voditi pse in 
druge domače živali na zelenice 
in dvorišča otroških vrtcev in šol 
ter druga otroška igrišča in na 
pokopališča. Prav tako je prepo-
vedano puščati iztrebke domačih 
živali na javnih površinah, zara-
di česar mora imeti vodnik psa 
pri sebi ustrezno vrečko za po-
biranje iztrebkov, ki jo mora na 
zahtevo medobčinskega redarja 

in inšpektorja tudi pokazati. La-
stniki psov so v primeru onesna-
ženja javnih asfaltnih, zelenih in 
drugih površin v stanovanjskih 
naseljih s pasjimi iztrebki dol-
žni te takoj odstraniti. Če tega 
ne storijo, je predpisana globa v 
višini 200 evrov. 

Za izvajanje nadzora nad od-
stranjevanjem pasjih iztrebkov 
so pooblaščeni medobčinski re-
darji in medobčinski inšpektorji. 
Medobčinska inšpekcija nadzora 
ne izvaja izključno z namenom 

ugotavljanja kršitev lastnikov 
psov, ampak njihovo ravnanje 
spremlja in jih opozarja. 

V začetku prihodnjega leta 
2013 in skozi vse leto bosta med-
občinska inšpekcija in redarstvo 
skupaj z veterinarsko inšpekcijo 
opravljala skupni nadzor na te-
renu, kjer se bo zraven nadzora 
nad pasjimi iztrebki opravljal 
tudi nadzor glede cepljenja psov 
proti steklini in fizičnega varstva 
psov. 

Fotografija je simbolčična, http://www.marydoggins.com/
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konservatorsko-restavratorskih 
posegih, saj ni bilo mogoče pred 
zaključkom posamezne faze raz-
iskav postaviti potrebnih gradbe-
nih odrov. Še več, zaradi izvedbe 
raziskav in nekaterih gradbenih 
del (temelji stebrov tribune) je 
bilo treba že postavljene odre v 
vzhodnem delu cerkve začasno 
celo umakniti. Sicer pa je v cerkvi 
dodatno delo konservatorsko-re-
stavratorske ekipe pomenila tudi 
odločitev, da ZVKDS prevzame 
izvedbo ometov na torkretu, se 
pravi statični ojačitvi vzhodne ste-
ne cerkve. Prav v vzhodnem delu 
cerkve pa je prišlo do še enega 
odkritja. Na zahodnem slavoloku 
v partiji kapitelov so restavratorji 
odkrili stenske slikarije, izvede-
ne na novoveškem ometu, ki je 
nastal še pred veliko barokizaci-
jo cerkve konec 17. stoletja. Gre 
za majhne mikavne upodobitve 
različnih živali (ptič hrani svoje 
mladičke, pes, lisica …), katerih 
ikonografski in stilni kontekst bo 
treba še preučiti. Za zdaj je možna 
le okvirna datacija v pozno 16. ali 
zgodnje 17. stoletje. 

Vendar novih odkritij stenskih 
slik kljub obsežnim predhodnim 
raziskavam pred obnovo še ni bilo 
konec. Septembra so bile v pro-
storu levo od kapiteljske dvorane, 
na južni steni nekdanje zakristije, 
kjer naj bi bile locirane vse ele-
ktroinštalacije, odkrite stenske 
slike, ki so najprej vzbudile po-
zornost predvsem zaradi svojega 
živahnega kolorita. Zlasti izrazita 
modra in oranžno-rdeča sta skupaj 
s stilnimi značilnostmi posame-
znih figur tudi dobra orientacija za 
datacijo, in sicer v zgodnje 14. sto-
letje. Kar zadeva vsebino in delav-
niške odvisnosti, pa bo treba poča-
kati na nadrobnejše analize. Glede 
na podobe jezdecev na konjih, ki 
se obračajo drug drugemu, bi na 
prvi pogled pomislili na prizor sv. 
Treh kraljev ali neko svetniško 
legendo. Zaradi slabega stanja, še 
posebej pa zaradi izredne zahtev-
nosti procesov stabilizacije barv-
nih plasti, je konserviranje fresk 
trajalo dva meseca (ekipa štirih 
restavratorjev), kar seveda znova 
pomeni dodatne obremenitve raz-
položljivih sredstev. Enako velja 
tudi za naslednje odkritje, roman-
ski lok v južnem delu vzhodnega 
trakta, ki je prišel na dan z ruši-
tvenimi deli v juliju. Gre za po-
membno odkritje v zvezi s stavb-
no zgodovino samostana, saj lok 

pripada njegovemu najstarejšemu 
delu, ki je nastal še pred njegovo 
ustanovitvijo, verjetno kakšno de-
setletje ali dve pred letom 1230. 
Lok in dve pripadajoči dvodelni 
odprtini v veliki meri razkrivajo 
tudi prvotno podobo dvora, ki ga 
je skupaj z zemljiščem samostanu 
darovala njegova ustanoviteljica 
Matilda Ptujska. Da gre za po-
membno najdbo, ki bo povečala 
tudi reprezentativnost prostora, 
končno priča tudi odločitev pro-
jektanta, da se tu namesti gardero-
be namesto v predvideni dvorani 
v zahodnem traktu. Pomembno je, 
da so na loku ohranjeni tudi origi-
nalni ometi, ki so bili že utrjeni, 
a za končno prezentacijo je treba 
izvesti še rekonstrukcijo apnenih 
ometov na poškodovanih delih, s 
katero bo dosežena estetsko zao-
krožena celota. Sicer pa je bil iz 
obdobja romanike odkrit še pr-
votni romanski portal, ki je vodil 
iz nekdanje zakristije v cerkev. 
Leva stran portala je bila odkrita 
že prej, desna stran s stiliziranim 
kapitelom pa je bila zazidana. 
Nove najdbe so se vrstile tudi v 
dolgem hodniku južnega trakta, 
kjer so bile na severni steni v spo-
dnji partiji odkrite zanimive sten-
ske slike iz 15. stoletja, izvedene 
zgolj s črno risbo kot nekakšna 
skica za prave slike, izvedene v 
fresko tehniki, ki pa se, če so bile 
sploh izvedene, niso ohranile. Gre 
za risbo neke svetnice, treh grbov 
in upodobitev utrjenega mesta ali 
gradu. Kot nekakšno piko na i 
novih odkrij naj omenimo še ne-
davno najdbo fragmenta gotskega 
kipa v zazidanem oknu v južni 
steni ladje, ki je že v hrambi Po-
krajinskega muzeja Ptuj - Ormož. 
Kip je nastal v drugi polovici 14. 
stoletja, izvira pa verjetno z enega 
od šestih oltarjev v cerkvi. Zaradi 
poškodb so kip porabili kot grad-
beni material za zazidavo okna, ki 
je z gradnjo nadstropja križnega 
hodnika sredi 15. stoletja izgubilo 
svojo funkcijo.  

Poleg naštetih novih najdb so 
dodatna dela predstavljale tudi 
korekcije poškodb, ki so nastale 
s sanacijo gradbenih struktur, ki 
pred začetkom izvedbe niso bile 
znane. Tako so bile na čelni fasadi 
rekonstruirane poškodovane parti-
je baročnih ometov zaradi name-
stitve jeklenih vezi. Nato je bilo 
treba izvesti čiščenje cementnega 
mleka s stenskih slik in kamnose-
ško obdelanih stavbnih členov v 
vzhodnem delu cerkve, ki je bilo 

posledica nepazljivega betonira-
nja in injektiranja.

Druga predvidena konserva-
torsko-restavratorska dela v vse-
binskem smislu tečejo po načrtu. 
Najprej je treba opozoriti na re-
stavratorska dela v cerkvi, kjer 
rekonstrukcija baročnih vencev in 
kapitelov teče v skladu s konser-
vatorsko-restavratorskim projek-
tom. Rekonstrukcija profiliranih 
vencev in manjkajočih kapitelov 
se izvaja z vlečenimi profili iz 
mavca, ki se s sidri pritrjujejo na 
ustrezno mesto. Stene in profili 
so nato beljeni z redkim apnenim 
opleskom, s katerim je bila belje-
nja prvotna baročna prostornina. 
Edino večje presenečenje v ladji 
predstavlja velikost romanskih 
oken, ki so bila visoka več kot 4 
m. Zaradi tega bo prezentirano 
le eno sredi južne stene, in sicer 
v smislu stenske niše, saj je okno 
možno odpreti le do polovice de-
beline stene.

V vzhodnem delu cerkve resta-
vratorska dela potekajo počasneje, 
a smo o vzrokih že govorili. Pose-
gi obsegajo bolj ali manj običaj-
ne faze dela: čiščenje, utrjevanje 
barvnih plasti, kitanje poškodb, 
injektiranje in retuširanje, ki pa 
bo izvedeno v minimalnem ob-
segu. Koncept prezentacije fresk 
temelji predvsem na konservira-
nju originalnih barvnih plasti in 
ometov, večje manjkajoče ozi-
roma večje poškodovane pratije 
pa se nadomesti s tonsko svetlim 
apnenim ometom, katerega struk-
tura je zaribana, s čimer se jasno 
loči od originalnih struktur. Tak 
način prezentacije bo uveljavljen 
na večini likovnih sestavin sa-
mostana. Restavratorski posegi v 
smislu vračanja posameznih delov 
v svojo prvotno podobo pa bodo 
izvedeni le na omejenih delih 
samostana, zlasti na tistih, ki so 
bolje ohranjeni (refektorij), ali na 
tistih, kjer je rekonstrukcija v kon-
servatorskem smislu v celoti mo-
žna. To velja predvsem za okna v 
križnem hodniku, kjer se je od 19 
oziroma 20 originalnih krogovičij 
ohranilo enajst originalnih. Zato je 
bila sprejeta odločitev, da se izve-
de rekonstrukcija manjkajočih po 
zgledu obstoječih, seveda pa pose-
gi narekujejo tudi rekonstrukcijo 
delilnih stebričev, poškodovanega 
talnega zidca ter celotnega siste-
ma zasteklitve. Vendar možnost 
zanesljive rekonstrukcije ni edini 
razlog za tovrstni restavratorski 
pristop. Bolj pomembno je dej-

stvo, da predstavlja križni hodnik 
dominikanskega samostana na 
Ptuju edini križni hodnik iz ob-
dobja pozne gotike v Sloveniji, 
ki se je do današnjih dni ohranil 
v tako veliki meri. V 15. stoletju, 
v zlati dobi gotske arhitekture, je 
bilo v slovenskih deželah zgraje-
nih veliko križnih hodnikov kot 
sestavnih delov samostanov (Ce-
lje, Novi Klošter, Žiče, Bistra, 
Pleterje), a so se zaradi kasnejših 
posegov ohranili le v zelo okrnje-
nem obsegu (v nekdanji kartuziji 
Bistra npr. le en krak), večinoma 
zgolj z bledimi sledovi. V našem 
primeru se je po čiščenju kamnitih 
delov oken in odstranitvi kasnej-
ših dodatkov (npr. slabih opečna-
tih nadomestkov krogovičij) sicer 
izkazalo, da je originalna kamnita 
struktura precej bolj poškodovana, 
kot je to kazalo na prvi pogled, a 
so se na srečo ohranili vsi sledo-
vi sestavnih delov oken, zlasti 
ležišča delilnih kovanih prečk in 
sledovi ležišč zavetrovalnih pa-
lic, ki so imele nalogo statične 
stabilizacije zasteklitve. Doslej 
je bila večina poškodb na oknih 
vzhodnega in severnega trakta 
zakitana z ustrezno malto, pri 
čemer je bila že doslej posebna 
pozornost posvečena strukturi in 
barvi novih površin, vendar v de-
tajlih še manjka zaključni sloj. Z 
njegovo izvedbo bo vsekakor do-
seženo enotno estetsko učinkova-
nje kamnitih površin. Na zahtevo 
konservatorskega nadzora je bila 
patina na kamnitih površinah v 
celoti ohranjena. Vsa opisana dela 
spremlja obsežno dokumentiranje 
tako v besedi, fotografiji kot tudi v 
risbi, z namenom zagotoviti ustre-
zno gradivo za celovito poročilo 
o izvedenih konservatorsko-re-
stavratorskih posegih in o obnovi 
samostana kot celote. 

Zaradi vseh naštetih okoliščin 
kot tudi zaradi poznega začetka 
kamnoseško-restavratorskih del 
pa bo, kot je kazalo stanje na dan 
26. oktobra, prišlo do določenih 
zamud pri izvedbi restavratorskih 
del na kamnoseško izdelanih de-
lih oken križnega hodnika, s tem 
pa posledično tudi do zamude za-
steklitve. Doslej je bilo skorajda 
v celoti zaključenih pet oken v 
vzhodnem kraku, medtem ko je 
pet oken v severnem kraku zaklju-
čenih le na grobo, saj manjka fina 
obdelava novih kamnitih delov. V 
drugih oknih manjka nekaj krogo-
vičij ali delilnih stebričev. 

(nadaljevanje s strani 2)
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Zgodovina dominikanskega samostana

Ptujski dominikanski samostan je eden najstarejših, 
saj je red, ustanovljen leta 1216, dobil prvi samo-
stan v salzburškem prostoru oziroma na ozemlju 

rimsko-nemškega cesarstva leta 1220 v Brežah na Koro-
škem, od koder so na Ptuj prišli tudi prvi redovniki. Ptuj-
ski samostan je bil namreč, ob velikih političnih in verskih 
ambicijah, ustanovljen že leta 1230 in so ga zatem več 
stoletij gradili in dograjevali ter po požarih in vojnah ob-
navljali. Samostan ptujskih dominikancev pa je bil 17. 1. 
1785 uradno ukinjen in njegovo premoženje zaplenjeno.

Mojca Horvat
Foto: dr. Robert Peskar

Kljub častitljivi starosti in ne-
dvomnemu velikemu pomenu, ki 
ga je samostan v širšem prostoru 
moral tedaj imeti, je v virih le 
redko omenjen. Praktično edini 
razpoložljivi vir podatkov je kro-
nika Ambrozija Capella iz leta 
1697 (Memorabilium Canventus 
Pettoviensis, o. p.), po kateri je 
povzemal podatke tudi dr. Fran 
Kovačič, ki je v svojem delu 
Dominikanski samostan Ptuj leta 
1914 podal doslej najpopolnejšo 
zgodovino samostana.

Kot navaja kronist, sta meščan-
stvo in plemstvo odločitev salz-
burškega nadškofa Eberharda II. 
o ustanovitvi dominikanskega 
samostana na Ptuju sprejela z 
naklonjenostjo. Vdova ptujskega 
gospoda Friderika II. Mehtilda je 
za samostan podarila zemljišče 
in ga tudi podpirala vse do svoje 
smrti leta 1245.

Verski in politični pomen, ki so 
ga oblastniki videli v samostanu, 
odseva v številnih privilegijih, ki 
jih je samostan v tistih politič-
no nemirnih časih imel. Menihi 
so delovali na levem in desnem 
bregu Drave, torej v Salzburški 
nadškofiji in Oglejskem patri-
arhatu. Številni privilegiji in 
verjetno močno izražena ekste-
ritorialnost samostana so morali 
začeti motiti ptujske meščane, 
saj so leta 1250, ko so obnavljali 
mestno obzidje, hoteli samostan 
pustiti zunaj obzidja. Posredova-
ti je moral Mehtildin sin Hartnid, 
da je samostan ostal (ali morda 
postal?) sestavni del mestnega 
ozemlja. Nasprotja med mešča-
ni, predvsem pa med mestno 
duhovščino in samostanom, ki 
so temeljila na samostanskih pri-
vilegijih, so se ponavljala ves čas 
obstoja samostana.

O gradnji samostana vemo 

samo to, da naj bi bila posvetitev 
samostanske cerkve leta 1252, 
vendar je do posvetitve prišlo 
šele leta 1253. Pa še za to leto ni 
zanesljivo, da je bila cerkev re-
snično do konca zgrajena. Papež 
Aleksander IV. (1245–1261) je v 
času svojega vladanja ptujskim 
dominikancem dovolil, da sme-
jo v že sezidani cerkvi postaviti 
oltarje.

Patri in njihovi dobrotniki ter 
zaščitniki so poskrbeli, da je sa-
mostan že pred letom 1249 dobil 
odličen vodnjak, s čimer je bilo 
zagotovljeno nemoteno življe-
nje.

Prva katastrofa je samostan 
doletela leta 1302, ko je pogorel 
skupaj s cerkvijo. Tudi 14. in 15. 
stoletje nista za samostan kakor 
seveda tudi za mesto minila brez 
katastrof. Samostan so vedno 
znova obnavljali in cerkveni vo-
ditelji so vedno znova "razpiso-
vali" odpustke za obnovo cerkve 
in samostana. Cerkev je bila uni-
čena do te stopnje, da so jo mo-
rali leta 1448 ponovno posvetiti.

Za leto 1455 je v kroniki zapi-
sano, da so tega leta zgradili kri-
žni hodnik. F. Kovačič meni, da 
so šele tega leta gradnjo samo-
stana zaključili z gradnjo križne-
ga hodnika. Šlo je le za obokanje 
že pred tem obstoječega križne-
ga hodnika, ki pa je najverjetneje 
imel odprto ostrešje.

Leta 1692 so, kot poroča kro-
nist, "iz neznanega razloga" ve-
liki oltar s prezbiterijem obrnili 
od vzhoda na zahod in stavbo 
spredaj skrajšali tako, da so po-
drli večji del prezbiterija. Tedaj 
so stavbo tudi obokali in zgradili 
novo fasado, okrašeno s štukatu-
ro. S tem je bil zaključen proces 
barokizacije cerkve, ki se je za-
čel leta 1620 s posvetitvijo šestih 

novih oltarjev in nadaljeval s 
postavitvijo novega glavnega ol-
tarja leta 1634. V ta proces sodi 
tudi ureditev novega refektorija 
v osemdesetih letih sedemnajste-
ga stoletja.

V osemnajstem stoletju je sa-
mostan dobil še južni del nad 
Dravo, kjer je prior Dominik 
Sometinger (1713) na ta način 
pridobil osem sobic.

Osmega maja leta 1786 je 
ptujski dekan (nadžupnik) Jožef  
Plohl od škofije dobil ukaz, da 
esekrira dominikansko cerkev 
kot posledico ukinitve samosta-
na.

Prazen samostan so še istega 
leta uporabili za vojaško bolnico. 
Leta 1792 ga je vlada za 5.000 
goldinarjev ponudila mestni ob-
čini, a se je vsota zdela mešča-
nom previsoka in so ponudbo 
zavrnili.

Potem ko je med francoski-
mi vojnami samostan služil kot 
občasna bolnica in vojašnica ali 
zapor za ujetnike, cerkev pa za 
skladišče, je samostan s cerkvijo 
leta 1826 kupila vojna uprava in 
je nato služil kot vojašnica vse 
do gradnje nove vojašnice na 
Vičavi. Vojaška uprava je, kot 
je zapisal dr. Fran Kovačič, za 
samostan sorazmerno dobro skr-
bela in ni uničila njegovih najve-
čjih dragocenosti. Le cerkev, ki 
je bila spremenjena v skladišče, 
je dobila dvoje nadstropij.

Leta 1924 je bila samostanu z 
nakupom za predilnico, kot je 
zapisal dr. France Stele, pod-
pisana smrtna obsodba. Mestni 
občini pa je z velikim trudom 
in pomočjo spomeniškega ura-
da uspelo samostansko poslopje 
odkupiti in ga deloma adaptirati 

za Mestni muzej, deloma pa za 
stanovanja.

Konservator France Stele je v 
naslednjih letih opravil obširne 
raziskave in jih strnil v zaključe-
ni razpravi. Ob tej priložnosti so 
opravili tudi obširna restavrator-
ska dela, ki pa so vse do danes 
ostala nedokončana, zaradi česar 
je samostanska arhitektura na 
številnih mestih še vedno neči-
tljiva in zato kot celota ne pov-
sem razumljiva.

Steletove raziskave stavbne 
substance so se omejile pred-
vsem na pritličje vzhodnega 
trakta, ki spada nedvomno med 
najkvalitetnejše in najstarejše 
dele samostana, pri drugih delih 
kompleksa pa se je omejil pred-
vsem na opažanja, kolikor je pač 
bilo tedaj možno.

Novejša spoznanja je po ne-
katerih delih, ki so se odvijala 
v letih 1970–1973, strnil Jože 
Curk v posebnem poročilu o 
delu ptujskega Pokrajinskega 
muzeja. V okviru opisanih del 
so tedaj uredili preparatorsko 
delavnico, tlakovali refektorij in 
kapelo (kapitelj) in odstranili no-
vejše omete in beleže v križnem 
hodniku. Pri tem so ugotovili 
starost posameznih gradbenih 
faz in višino prvotnih nivojev v 
križnem hodniku in obeh ome-
njenih prostorih.

V sedemdesetih letih prejšnje-
ga stoletja je bila za silo pokrpa-
na štukatura na cerkveni fasadi, 
v osemdesetih letih pa fasada 
najstarejšega, to je vzhodnega 
trakta, pri čemer je prišlo na dan 
nekaj zanimivih arhitektonskih 
detajlov ter vhodni del baročne-
ga prizidka ob Dravi.

Vzhodni krak križnega hodnika med restavriranjem
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Nova premiera Jožef in Marija že 16. januarja

Kmalu v začetku prihodnjega leta v Mestnem gleda-
lišču Ptuj napovedujejo novo premiero dramatika 
in pisatelja Petra Turrinija Jožef in Marija. Režiser 

predstave bo Dušan Mlakar, upokojeni slovenski gleda-
liški režiser in nekdanji redni profesor dramske igre in 
gledališke režije na Akademiji za gledališče, radio, film 
in televizijo v Ljubljani, v njej pa bosta nastopila Sandi 
Pavlin in Anica Kumer, upokojena gledališka igralka, no-
silka Borštnikovega prstana.

Bronja Habjanič

Vpogled v življenje 
starejših ljudi

»V Mestnem gledališču Ptuj 
pripravljamo januarja novo 
premiero, komedijo Jožef in 
Marija, pri kateri nam je uspelo 
zbrati ekipo žlahtnih gledaliških 
ustvarjalcev starejše generacije. 
Gre za predstavo, ki na zabaven, 
a hkrati ganljiv način nudi vpo-
gled v življenje starejših ljudi, ki 
jih družba pogosto izrine nekam 
na obrobje. Tako se na božični 
večer v veliki prodajalni sreča-
ta Jožef in Marija, varnostnik in 
čistilka, ki se tu znajdeta zato, 

ker preprosto v tem času nimata 
kam. Večer, ki ga preživita sku-
paj, bo nedvomno ostal nepo-
zaben tako za njiju kot tudi za 
gledalce,« sklene napoved nove 
gledališke premiere Peter Srp-
čič, direktor gledališča. 

Jožef in Marija je 
predstava, ki prikazuje 
preproste, starejše ljudi, 
potisnjene na obrobje

Je zgodba o osamljenosti, izlo-
čenosti in nepotrebnosti. Pripo-
ved kljub svoji občasni humor-
nosti pušča grenak priokus, saj 
sta oba protagonista v realnem 

življenju nepotrebna oziroma 
potrebna samo za to, da delata. 
In to na božični večer, ko nobe-
den drug noče. Tako se srečata 
kot nočni varnostnik in čistilka 
v supermarketu in to srečanje 
se razvije v zelo zanimivi smeri. 
Najprej seveda nista pripravlje-
na in sposobna priznati svoje 
resničnosti, svoje osamljenosti 
in nepotrebnosti. A se le-ta skozi 
čas izkaže in pokaže se, da v tem 
času in prostoru nimata nobene 
alternative kot drug drugega. 
Tako se dva tujca v noči, oba ne-
potrebna v življenju zunaj, znaj-
deta drug ob drugem, na koncu 
celo v postelji.

Mali, vsakdanji ljudje, 
takšni, katerih življenja 
ne bodo polnila 
zgodovinskih knjig

»V sezoni, ki ima rdečo nit v 
zgodbah o začetkih in koncih, v 
kateri se poglobljeno ukvarjamo 
s temo minljivosti, starosti, odri-
njenosti, nepotrebnosti, je Tur-
rinijeva enodejanka tista skoraj 
najbolj človeška zgodba, tista, ki 

nam približa male ljudi, vsakda-
nje ljudi, take, katerih življenja 
ne bodo polnila zgodovinskih 
knjig. A tudi to so ljudje s svojimi 
zgodbami, svojim hrepenenjem. 
In v tem je zgodba še kako re-
snična, še kako aktualna in tudi 
pretresljiva,« še doda Srpčič. 

Pester program v MGP 
tudi v decembru

Decembra so na svoj račun 
prišli otroci, saj je na odrskih 
deskah ptujskega gledališča go-
stovalo Lutkovno gledališče iz 
Maribora s predstavo Snegulj-
čica, otroci so si lahko ogledali 
tudi Rdečo kapico, odrasli se 
ponovno nasmejali Pravi babi, 
v okviru abonmaja je gostova-
lo Gledališče Koper s komedijo 
Parole, parole ali ni bila peta, 
bila je deveta, svoj koncert je 
imela tudi ptujska skupina Kvin-
ton, ravno tako si je bilo možno 
ogledati tudi gledališko-iluzio-
nistično predstavo Sharlatanus 
Maximus, Gregorjevo čudežno 
zdravilo, predstavo Mahmud in 
komedijo Gajaš, arestant. 

KULTURA

Razstava fotografij Črtomirja Goznika

V času od 21. novembra do 15. januarja je v raz-
stavišču galerije FO.VI 2 v Mestnem gledališču 
na Ptuju na ogled razstava priznanega mladega 

ptujskega fotografa Črtomirja Goznika. Izbor del in po-
stavitev razstave je delo avtorja in Vladimirja Forbicija.

Bronja Habjanič
Foto: Črtomir Goznik, Dženana Kmetec

Skulptura

Črtomir Goznik, rojen leta 
1980, bolj poznan kot fotore-
porter Štajerskega tednika, z 
razstavo v razstavišču FO.VI 2 
javnosti prvič predstavlja vrsto 
abstraktnih fotografij, rezultat 
raziskave o realnosti skozi medij 
fotografije. »Njegovi posnetki 
so kot potovanja, kjer razisku-
je prostor in hitrost minevanja 
časa. Njegova pozornost je ve-
dno na "trenutku", tistem preho-
dnem elementu, ki ga fotografija 
lahko zajame in je onkraj fizič-
nega zaznavanja očesa. V teh 
fotografijah se vedno zgodi ne-
kaj, včasih nekaj iskanega, vča-

sih pričakovanega. Tako Goznik 
zgolj namiguje in zapusti gledal-
cu nalogo branja teh abstraktnih 
fragmentov,« je o fotografu zapi-
sala Marika Vicari. 

Goznika Ptujčani poznamo 
kot človeka, ki s seboj praktično 
zmeraj nosi fotografski objektiv. 
Njegovi začetki spoznavanja s 
fotografijo segajo v čas študija, 
ko si je kruh začel služiti z delom 
kot fotoreporter Štajerskega te-
dnika. Študij ekonomije je med-
tem dokončal, a delo fotografa 
ga je tako prevzelo, da je sedaj 
to njegova služba. Največji izziv 
je zanj še zmeraj fotografiranje 

športnih dogodkov. 

Črtomir Goznik, kot ga še 
ne poznamo

»Fotografije, vse posnete v 
zadnjem mesecu, so nastale v 
kontroliranem okolju pri eni ti-
sočinki sekunde. To je čas, ki ga 
dejansko s prostim očesom ne 

moremo zaznati, in ravno zato 
mi je bil izziv, da kljub temu po-
skušam z eksperimentom ustvari-
ti nekaj, kar je sicer po eni strani 
kontroliranega, po drugi pa ne-
ponovljivega,« je na odprtju raz-
stave povedal Goznik. 

Kot pravi, so fotografije, s ka-
terimi se predstavlja na razstavi, 
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V galeriji Magistrat na ogled razstava likovnih del invalidov

V galeriji Magistrat je ta mesec na ogled razstava 
likovnih del invalidov iz invalidskih društev in or-
ganizacij na Ptuju z naslovom Invalidi Ptuja – EPK 

2012. Slovesno so jo odprli 29. novembra.

Mateja Tomašič
Foto: Aleš Šprah 

KULTURA

Z odprtja razstave

Mestna občina Ptuj je ob med-
narodnem dnevu invalidov, 3. 
decembru, prejela listino Občina 
po meri invalidov za leto 2012. 
Namen projekta Občina po meri 
invalidov je spodbuditi lokalne 
skupnosti – občine, da v svojem 
delovanju upoštevajo, da so med 
občani osebe s posebnimi potre-
bami – tudi invalidi, ki so v svo-
jem vsakdanjem življenju vezani 
na lokalno skupnost in v njej za-

dovoljujejo večino svojih potreb. 
Namen projekta je tudi opozoriti, 
da je v lokalnem okolju mnogo 
fizičnih in drugih ovir, ki bistve-
no vplivajo na kakovost življenja 
invalidov in jim onemogočajo 
udejanjanje njihovih pravic in 
socialno vključevanje. Listina, 
ki so jo letos že deseto leto pode-
ljevali ob mednarodnem dnevu 
invalidov, pomeni, da v neki lo-
kalni skupnosti dejansko posta-

»čisti eksperiment«. Z njimi je 
želel »presekati« niz socialrea-
lizma, reportažnih fotografij, saj 
meni, da mediji, še zlasti v za-
dnjem času, vse bolj negativno 
vplivajo na nas. Vse vidimo čr-

no-belo, zato se je odločil, da se 
predstavi v toplih, svežih barvah. 

Posneti fotografije, ki jih je 
moč videti v galeriji, so bile zanj 
doslej največji izziv. Presegel je 
delati fotografijo zgolj za preži-

vetje, saj tukaj prihaja v ospredje 
tudi njegov osebni izraz. Nastala 
dela so razdeljena v dva sklopa, 
v prvem je devet fotografij, v 
drugem tri. Gre za popolnoma 
nasprotujoči si vrsti fotografij, 
tudi njun namen je povsem dru-
gačen. V prvem sklopu fotografij 
je avtor želel ustaviti čas, v dru-
gem pa poudariti ravno naspro-
tno, prikazati gibanje. Osnova 
za nastanek prvega sklopa deve-
tih fotografij je bil star domači 
akvarij, ki ga je Črtomir napolnil 
z vodo, nato vanj prilival različ-
ne tekočine in ugotavljal, kako 
se te skupaj z vodo odzivajo na 
svetlobo. Kasneje jih je osvetlje-
val še z različnimi barvnimi fil-
tri. Fotografije so sicer digitalno 
minimalno obdelane, narejeni so 
samo izrezi. Fotografije je želel 
na neki način približati tudi li-

kovni umetnosti, ravno zaradi 
abstrakcije. Drugi sklop fotogra-
fij je nastal v času novembrskih 
poplav. 

Vsi, ki si razstave še niste ogle-
dali, vam jo toplo priporočam. 
Dokaz, da so fotografije res 
nekaj posebnega, pove tudi dej-
stvo, da je bilo že na samem od-
prtju veliko zanimanja za nakup, 
čeprav Goznik poudarja, da se v 
prodajnih vodah nekako ne vidi, 
pač pa s tem v prvi vrsti širi svo-
je znanje. Čeprav ima Črtomir že 
dolgoletne izkušnje na področju 
fotografske umetnosti in mar-
sikdo njegova dela ocenjuje kot 
vrhunska, sam poudarja, da je 
zgolj amater v poklicnem svetu 
fotografije, saj na tem področju 
nima profesionalne izobrazbe in 
tako kot zmeraj ostaja skromen. 

vljajo v središče delovanja člo-
veka invalida, njegovo socialno 
vključenost in nediskriminacijo. 

V okviru Akcijskega načrta za 
neodvisno življenje invalidov 
v Mestni občini Ptuj za leto-
šnje leto so izvedli vrsto večjih 
projektov, med njimi tudi po-
stavitev razstave likovnih del 
invalidov iz invalidskih društev 
in organizacij na Ptuju z naslo-
vom Invalidi Ptuja – EPK 2012. 
»Invalidi ogromno ustvarjajo in 
imajo pokazati veliko izdelkov. 
Odločili smo se, da bomo pri-
pravili razstavo likovnih del, ki 
so jih ustvarili invalidi iz inva-
lidskih organizacij, ki delujejo 

na območju Ptuja. Na razstavi 
sodelujejo CVB, Sožitje, društvo 
Sonček, Medobčinsko društvo 
invalidov Ptuj in učenci osnov-
nih šol,« je povedala Zdenka 
Ornik, predsednica sveta inva-
lidov in predsednica Medobčin-
skega društva invalidov Ptuj, ki 
je skupaj s podžupanjo Mestne 
občine Ptuj Heleno Neudauer 
odprla razstavo. Odprtje razsta-
ve sta s kulturnim programom 
dopolnila Tadej Golob in Nejc 
Grobelšek iz društva Sonček, 
društva za Cerebralno paralizo 
Ptuj - Ormož. 

Odprtje razstave sta s kulturnim programom dopolnila Tadej Golob in 
Nejc Grobelšek.
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Odmevi po 3. abonmajskem koncertu Arsana 2012/2013: 
Večer opernih arij, operet in muzikala

Niko Zagoršek
Fotoarhiv Arsane

Društvo Arsana je v decembru 
v slavnostni dvorani ptujskega 
gradu pričarala večer opernih 
arij, operet in muzikala. Na ne-
pozabnem večeru so nastopili vr-
hunski solisti, kot so Eva Černe, 
Ana Dežman, Dunja Tinauer, 
Andreja Nika Fabijan, Tina 
Bohak, Rok Koritnik, ob spre-
mljavi vrhunskega pianista Mar-
ka Hribernika.

Koncert je bil posvečen klasič-
ni glasbi, kjer smo slišali nepo-
zabne opere, operete in muzika-
le, medtem ko sta se Eva Černe 
in Ana Dežman kot solistki pred-
stavili še v svojem glasbenem 
žanru. Nastopajoči bodo nada-
ljevali turnejo po Sloveniji. Pro-
gram je potekal v duhu Evropske 
prestolnice kulture.

Večer je bil poln odličnih aran-
žmajev novih koncertnih di-

menzij ter predstavil združitev 
mladih nadobudnih vrhunsko 
podkovanih glasbenikov. Nasto-
pajoči so prikazali svojo odlično 
glasbeno podkovanost in s svojo 
interpretacijo in stili navdušili 
občinstvo, ki so koncert pospre-
mili z bučnim aplavzom. Rav-
no zadovoljstvo poslušalcev je 
vzrok za nadaljnjo turnejo glas-
benikov tudi drugod po Sloveniji 
in tujini.

Društvo za glasbeno umetnost 
Arsana napoveduje 4. abonmaj-
ski koncert Virtuozni klavir 
Irene Veneziano, ki bo v petek, 
15. marca 2013, v slavnostni 
dvorani ptujskega gradu. Irene 
Veneziano ljubi glasbo in meni, 
da le-ta prinaša dobrodošel dih 
skromnosti, kulture, čara, pre-
finjenosti, poezije in je hkrati 
predstavljena kot občutljiva žen-
ska igra. Redno igra po Evropi 
(Švedski, Poljski, Franciji, Švi-
ci, Albaniji, Črni gori, Nemčiji), 
Aziji (Vietnamu, Jordaniji, Izra-
elu, Kitajski, Singapurju, Indiji, 

Južni Koreji), Afriki (Tuniziji) in 
Ameriki (ZDA, Kanadi).

V januarju 2011 je imela svoj 
prvi nastop v teatru Scala v Mi-
lanu, kjer je požela velik uspeh 
javnosti in kritikov. Bila je polfi-
nalistka na prestižnem 16. med-
narodnem tekmovanju klavir 
F. Chopina v Varšavi leta 2010. 
Prav tako je bila nagrajena na 

približno tridesetih pianističnih 
tekmovanjih, tako nacionalnih 
kot mednarodnih. Dobila je na-
grado Jean Clostre v Genèvi, 2. 
nagrado v B & B v New Yorku, 
premio "Casella" na tekmovanju 
Premio v Benetkah in prvo na-
grado Grand Prix na tekmovanju 
Tim 2012.

Žveglin sejem 2012

Nataša Petrovič

Na Ta veseli dan kulture, ki ga 
v Sloveniji obeležujemo 3. de-
cembra, je Zveza kulturnih dru-
štev Ptuj izvedla tradicionalni, 
že deseti Žveglin sejem. Tema 
letošnjega sejma je bila dram-
ska dejavnost odraslih skupin v 
kulturnih društvih Mestne ob-
čine Ptuj. Gledališka dejavnost 
na Ptuju ima že dolgo tradicijo, 
ob koncu 18. stoletja dobi mesto 
tudi gledališče, sicer namenjeno 
nemškemu delu prebivalstva, 
Slovenci pa so se zbirali v Naro-
dnem domu. Dramska dejavnost 
je potekala v okviru Ptujske či-
talnice (ustanovljena leta 1864), 
leta 1912 pa je Ptuj dobil podru-
žnico mariborskega Dramatič-
nega društva. Z ustanovitvijo 

Delavsko-prosvetnega društva 
Svoboda Ptuj (1919) dobi dram-
ska dejavnost svojo sekcijo pod 
njeno streho.

Pred leti je bila izredno dejavna 
dramska sekcija DPD Svoboda, 
danes Teater III, ki pa trenutno 
ne deluje, govorimo seveda o 
odraslih skupinah, dramsko sku-
pino ima tudi Vrtec Ptuj, daleč 
najbolj aktivna in uspešna pa je 
dramska sekcija Kulturnega dru-
štva Grajena, ki se je 4. decem-
bra predstavila na Žveglinem 
sejmu 2012 v Narodnem domu 
Ptuj.

Kulturno društvo Grajena je 
pred dvema letoma obeležilo 
60-letnico delovanja. Je eno naj-
bolj aktivnih kulturnih društev v 
Mestni občini Ptuj. Njegove štiri 
sekcije – najstarejša dramska, 
moški pevski zbor, ljudski pevci 
in najmlajša kurenti – skozi vse 

leto pomembno zaznamujejo in 
ustvarjajo kulturno življenje v 
domačem okolju in širše.

Seveda pa je najdlje segel glas 
s postavitvijo predstav dramske 
sekcije na gradu Vurberk. Pred-
stave, katerih obiskovalci se 
merijo v tisočih, vsako poletje 
prinašajo zgodbe naše preteklo-
sti, ki so vsebinsko vezane na 
našo zgodovino in večinoma na 
domače avtorje. Spomnimo se: 
Razvalina življenja, Deseti brat, 
Krefli, Mrtvi kurent, Kralj na 
Betajnovi, Vaška Venera, Skupno 
stanovanje, Trije vaški svetniki, 
Sosedov sin, Gospa ministrica, 
Spomenik pri Hrastovcu, Moj 
ata, socialistični kulak, Pod svo-
bodnim soncem, Veliki poročni 
manevri ... Skupina se nenehno 
pomlajuje in sožitje generacij 
daje na odru zavidljive uspehe. 

Od leta 1997 je režiserka dram-

ske skupine Tatjana Vaupotič 
Zemljič. Že tri desetletja jo ne-
nehno srečujemo za ali na gle-
dališkem odru in kot pobudnico 
številnih kulturnih dogodkov na 
Grajeni. Da je skupina tako uspe-
šna, gre zasluga predvsem izre-
dni homogenosti skupine, v ka-
teri je od 30 do 40 članov, je med 
drugim poudarila na predstavitvi 
Tatjana Vaupotič Zemljič. To je 
bilo čutiti tudi na sami priredi-
tvi, ki jo je začela moška pevska 
skupina, ustanovljena za pred-
stavo Veliki poročni manevri, v 
nadaljevanju smo videli video 
nekaterih predstav skupine na 
gradu Vurberk, ki jo je pripravil 
Aleš Šprah, zaključila pa jo je 
Tatjana Vaupotič Zemljič, ki je 
predstavila delo skupine. 

KULTURA

Na Ta veseli dan kulture je Zveza kulturnih društev Ptuj izvedla tradicionalni Žveglin sejem
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Za 21. 12. je napovedana prva vseslovenska ljudska vstaja

Dober mesec dni smo priča demonstracijam proti eli-
tam, ki so v dvajsetih letih pripeljale Slovenijo od 
obljub, v katerih so nam napovedovali (balkansko) 

Švico, do zaostale balkanske države. Za danes, 21. de-
cembra, je napovedana prva vseslovenska ljudska vstaja.

Protestniki hočejo prenovo Slovenije, ki bo temeljila na morali, na socialni 
pravičnosti, na vladavini ljudstva, in strogo nasprotujejo nadaljnji umetni 
delitvi naroda. Posnetek je nastal 7. decembra na Trgu republike v 
Ljubljani.

Sociolog dr. Urban Vehovar 
je sredi tega leta na enem izmed 
spletnih portalov izjavil, da elite 
nimajo več stika z ljudmi in se 
tudi ne odzivajo na njihove po-
trebe. Korupcija je vsesplošna. 
Razvojno vedno bolj zaostaja-
mo. Pri nas so odmrle vse nad-
zorne institucije. Neučinkovitost 
države, državnega zbora RS, 
vlade RS, tožilstva in policije. 
Nezainteresiranost za nadzor go-
spodarskih in političnih elit ter 
ropanje in razprodaja družbene-
ga premoženja. Nobena (velika) 
afera (še) ni doživela na sodišču 
sodnega epiloga. Že dlje časa 
je v ljudeh vrelo, dno pa so iz-
bili »Kanglerjevi radarji«, ki so 
poskrbeli, da so se Mariborčani 
začeli zavedati, kako daleč nas 
(jih) je privedla politična apa-
tija. Val protestov se je razširil 
tudi po drugih krajih in mestih 
po Sloveniji. V Sloveniji je bilo 
skupaj 35 vstaj v dvajsetih me-
stih: Maribor, Ljubljana, Ptuj, 
Jesenice, Kranj, Koper, Nova 
Gorica, Novo mesto, Velenje, 
Ajdovščina, Trbovlje, Krško, 
Celje, Ravne na Koroškem, 

Brežice, Izola, Murska Sobo-
ta, Bohinjska Bistrica, Litija in 
Trebnje. Več kot 68.100 ljudi je 
zavzelo ulice. Sporočilo prote-
stnikov je tudi, da naj se politiki 
zavedajo, da vsakdo, ki bo (je) 
prišel na oblast, bo na oblast 
prišel z vedenjem, da se lahko 
tudi njemu zgodi »ljudstvo«. In 
takšnega mišljenja v naši državi 
politiki (še) ne poznajo.

Za danes, 21. decembra, je 
napovedana tako imenovana 
1. slovenska vsesplošna vstaja 
naroda proti političnim elitam. 
V nadaljevanju so zahteve, ki 
so jih v izjavi za javnost podali 
pobudniki sprememb, Uroš Lu-
bej, urednik in novinar spletne-
ga medija Novomeški Čuvar in 
eden izmed pobudnikov peticije 
za uvedbo ljudske nezaupnice, 
pa jih je 7. decembra na Trgu 
republike v Ljubljani tudi jav-
no prebral v devetih točkah: »1. 
Zahtevamo odstop politične eli-
te. Desne in leve. V parlamentu 
in v vladi, v koaliciji in v opozi-
ciji. Zahtevamo, da odidejo vsi, 
ki so izstopili iz koalicije naroda. 
2. Zahtevamo inštrument ljudske 

nezaupnice, zato ker ima po slo-
venski ustavi oblast v tej državi 
ljudstvo. 3. Zahtevamo radikalno 
reformo sodstva, zato ker hoče-
mo pravno državo. 4. Zahteva-
mo hitro in učinkovito sojenje 
vsem, ki so do svojega premo-
ženja prišli na sporen način. 5. 
Zahtevamo zaplembo nedokaza-
no pridobljenega premoženja. 
Politična in gospodarska elita, 
ki je kadarkoli upravljala z jav-
nim denarjem, naj dokaže izvor 
svojega premoženja. Slovenija in 
njeno bogastvo nista last tajkun-
ske ter politične elite, ampak sta 
last državljanov in državljank. 
Sodni sistem naj ve, da ima pri 
preiskavah in obsodbi gospodar-

skega in tajkunskega kriminala 
podporo ljudstva. 6. Zahtevamo, 
da bankirji prevzamejo odgo-
vornost za svoje početje, zato 
ker ljudje ne bomo več plačeva-
li napak, ki so jih storili drugi, 
ker so si hoteli napolniti lastne 
žepe. 7. Zahtevamo ustanovitev 
ustavne komisije, ki bo vključe-
vala državljane in bo uveljavila 
potrebne spremembe slovenske 
ustave. 8. Zahtevamo večji vpliv 
ljudi na to, kdo bo sedel v držav-
nem zboru. 9. Hočemo preno-
vo Slovenije, ki bo temeljila na 
morali, na socialni pravičnosti, 
na vladavini ljudstva, in strogo 
nasprotujemo nadaljnji umetni 
delitvi naroda.«

Besedilo in foto: Staša Cafuta Trček

Usposabljanje za življenjsko uspešnost – izzivi podeželja
Sporočilo za javnost iz Ljudske univerze

Eden v pestri paleti programov, ki 
jih nudi Ljudska univerza Ptuj, po 
večini izven njenih šolskih klopi, je 
program Usposabljanje za življenj-
sko uspešnost – izzivi podeželja. Tako 
kot v številnih deželah tudi pri nas že 
spoznavamo, da je problem neizkori-
ščenosti podeželskega prostora hkrati 
tudi velik izziv in priložnost za splo-
šen in kakovosten razvoj celotne dr-
žave z (re)aktiviranjem njenih prebi-
valcev. Izzivi, s katerimi se danes so-
oča podeželski prostor, pa postavljajo 
pred njih zahtevo po prilagoditvi 
novim razmeram, ki s seboj prinaša-
jo več tveganja in negotovosti pa tudi 

odgovornost za oblikovanje lastnega 
življenja. Razdvojenost med prežive-
lim načinom življenja in sodobnimi 
izzivi jih tako postavlja pred nezadr-
žno potrebo po pridobitvi novih znanj 
in spretnosti. Tukaj je pod okriljem 
Ministrstva za izobraževanje, znanost, 
kulturo in šport, pod strokovnim vod-
stvom Andragoškega centra Slovenije 
ter s pomočjo sofinanciranja Evrop-
skega socialnega sklada našla prostor 
tudi Ljudska univerza Ptuj, ki se bo 
potrudila popestriti dogajanje in orga-
nizirati zanimiva srečanja za Društvo 
žena in deklet občine Hajdina.

AKTUALNO
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Šole in podjetja naj sooblikujejo razvojne kadre

V avli Šolskega centra Ptuj je 22. novembra potekal 
že tradicionalni sejem višje- in visokošolskega 
izobraževanja na Ptuju. Celodnevni dogodek je 

zaključila okrogla miza z razpravo o kadrih kot nosilcih 
razvoja v podjetjih. Z moderatorko, dr. Lidijo Tušek Koro-
šec, so razpravljali o pogledu podjetij na izobraževanje, 
zaposlovanje in delo visoko usposobljenih kadrov. Člani 
omizja so prihajali iz gospodarstva, izobraževalne in 
raziskovalne sfere, v razpravo pa so se vključevali tudi di-
plomanti, študenti in predstavniki podpornih organizacij.

Ines Selić, dr. Lidija Tušek Korošec, ZRS Bistra Ptuj
Foto: Ines Selić

Šolski center Ptuj že tradicio-
nalno organizira Sejem višje- in 
visokošolskega izobraževanja 
na Ptuju. Letos je bil dogodek 
v sodelovanju z ZRS Bistra Ptuj 
nadgrajen s še večjo vključitvijo 
podjetij z namenom ustvariti še 
več priložnosti za povezovanje 
med izobraževalnimi in razisko-
valnimi organizacijami, študenti 
kot potencialnimi kadri za naj-
bolj ustvarjalna delovna mesta 
v podjetjih in med podjetji kot 
iskalci kakovostnih kadrov.

Inovativnost je odvisna od 
ljudi

V raziskavi o inovativnem po-
tencialu, ki so jo izvedli v okviru 
projekta SPRINT, so v razvoj 
usmerjena podjetja izpostavila, 
da so največja spodbuda in hkrati 
največja ovira za razvoj podjetja 
ljudje, ki so v podjetju zaposle-
ni, še posebej tisti, od katerih se 
pričakuje, da se bodo ukvarjali z 
razvojem. Z okroglo mizo o iz-
obraževanju in zaposlovanju ka-
drov za razvoj so mnenja soočili 
vsi akterji, ki lahko pripomorejo 
k večji inovativnosti in hitrejše-
mu razvoju podjetij.

Vse se da kupiti, a 
zaposlene je treba 
oblikovati

Miran Senčar, predsednik 
Manager kluba Ptuj in solastnik 
podjetja Tenzor, je poudaril, da 

Podjetja iščejo kadre z nadpovprečnim znanjem, ki so inovativni, 
podjetni, samostojni in so se pripravljeni izpostaviti.

ima kader v podjetju eno izmed 
vodilnih vlog. Človeški poten-
cial je vedno bolj pomemben 
za konkurenčno prednost orga-
nizacije. Praktično vse vire je 
možno kupiti, le pri kadru so 
zadeve bolj zapletene, ker jih je 
treba vzgojiti, kar pa si manjša 
podjetja težko privoščijo. Opo-
zoril je na precej pogost pojav 
– na »krajo« kadrov, ki predsta-
vlja posebej veliko nevarnost za 
manjša podjetja, ki na tak način 
izgubijo zaposlene, v katere so 
veliko vložili. Po drugi strani pa 
je »kraja« kadrov v obratni smeri 
prav tako tvegana, saj ni nujno, 
da bo zaposleni, ki se je izkazal v 
določeni sredini, delal dobro tudi 
v drugem okolju. Strateškega ra-
zvoja so se lotili tako, da so obli-
kovali strateško skupino, ki je 
definirala, na katerih področjih 
je prihodnost sveta, katera pod-
jetja so aktivna na teh področjih. 
Nujno je osvajati nova področja.

Zaposleni imajo ideje, le 
aktivirati jih je treba 

Mag. Boštjan Korošec, vodja 
strateškega razvoja v Talumu, je 
povedal, da se je moral Talum v 
zadnjih letih korenito preobliko-
vati v smeri hitrejšega razvoja in 
zraven prenosa odgovornosti za 

poslovne rezultate tudi okrepiti 
razvoj na nižjih organizacijskih 
ravneh v sodelovanju s strate-
škim razvojem, ki išče odgovore 
na izzive na ravni celotnega kon-
cerna. V miselnosti podjetja je 
nujno preseči osnovno dejavnost 
ter iskati nove izdelke in osvaja-
ti nove tehnologije. Inovacijsko 
dejavnost so v prvi vrsti okrepili 
z aktiviranjem zaposlenih. V za-
dnjem času dajejo poseben pou-
darek odpiranju navzven in po-
vezovanju s kompatibilnimi par-
tnerji, ki so tako institucije zna-
nja kot tudi dobavitelji in kupci. 
Eden izmed načinov za priva-
bljanje bodočih kadrov za razvoj 
je štipendiranje, ki v Talumu še 
vedno poteka. Veliko priložnost 
vidijo tudi v povezovanju s pro-
fesorji, ki imajo informacije, kdo 
so perspektivni mladi z nadpov-
prečnim znanjem in razvojno 
naravnanostjo. Predvsem pa ce-
nijo tiste posameznike, ki so se 
pripravljeni izpostaviti.

Izobraževalni sistem 
mora sodelovati pri 
iskanju rešitev za podjetja

Branko Kumer, direktor ŠC 
Ptuj, je spregovoril o nujnosti 
sprememb rigidnega sistema iz-
obraževanja, ki še vedno sloni na 
normah, ki jih je postavila cesa-
rica Marija Terezija. Poklici izu-
mirajo, še vedno pa so potrebna 
tudi bazična znanja. Izobraževa-
nje mora biti sestavni del gospo-
darstva, vendar izobraževanje 
novih kadrovskih profilov traja 
vsaj nekaj let, zato se učinki po-

znajo šele čez čas.

Država nosi odgovornost 
za vse ljudi

Nace Šteferle iz Obrtno-podje-
tniške zbornice je govoril o dol-
žnosti države, ki mora zagotoviti 
izobrazbo, možnost zaposlitve 
in osebnega razvoja za vse ljudi. 
Običajno si želimo samo vrhun-
skih strokovnjakov, vendar pa so 
v družbi potrebni tudi mizarji, 
peki in drugi obrtniki. Kako ide-
je spraviti na trg, kje za to dobiti 
kapital, je ključno. 

Izobražujejo za zaposlitev
Robert Harb, ravnatelj ŠC 

Ptuj, vidi velik pomen v pove-
zovanju izobraževanja, razi-
skovanja in gospodarstva. Višja 
strokovna šola na Ptuju se v prvi 
vrsti trudi za zaposlitev kadra, ki 
ga izobražujejo, zato je težišče 
njihovega delovanja v povezo-
vanju z gospodarstvom. Prepri-
čan je, da razmerje 60 odstotkov 
učnih ur na šoli in 40 odstotkov 
praktikuma v določenem pod-
jetju omogoča podjetjem, da 
sooblikujejo mlade kadre. Cilj 
je, da študenti že v času študija 
delajo na konkretnih, praktičnih 
nalogah.

Sistem univerzitetnega 
izobraževanja je 
pomanjkljiv, vlaganj v 
RR je premalo

Doc. dr. Anton Habjanič, di-
rektor Techno centra Univerze 
v Mariboru, ki povezuje študen-
te, raziskovalce in podjetja ter 
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pospešuje prenos tehnologij iz 
univerzitetnega okolja v gospo-
darstvo, je dal nekaj konkretnih 
napotkov, kako biti bolj uspešen 
pri iskanju službe. Poudaril je, 
da je treba najprej vedeti, kaj 
želiš, nato pa izkoristiti socialne 
mreže preko znancev. Odlična 
priložnost za mreženje so tudi 
različni dogodki, kot so okrogle 

mize, seminarji in konference. 
Predstavil je tudi razmere na 
področju raziskav in razvoja v 
Podravju, ki so jih opredelili v 
projektu SPRINT. Število razi-
skovalcev je 1000 na 5000 pod-
jetij, vlaganj v RR-dejavnost je 
malo, dodana vrednost je nizka. 
Dodatna omejitev je togost zapo-
slovanja v univerzitetnem siste-

mu, predvsem stalnost starejših 
kadrov, zato se zdi, da univerze 
izobražujejo zaradi izobraževa-
nja in ne za delo. Nujne sestavi-
ne uspešnega prenosa tehnologij 
so: stimulativno okolje za razi-
skovanje, ki mora biti generator 
dobrih idej, v podjetjih je treba 
uvesti ustrezen sistem nagrajeva-
nja inovativnosti ter zaščite ino-

vacij, dobro izobraženi investi-
torji, ki so dovzetni do inovacij, 
in podpora države inoviranju.

Sogovorniki okrogle mize so 
se strinjali, da je povezovanje 
gospodarstva in izobraževanja 
ključnega pomena, saj si podje-
tja želijo inovativne, izstopajoče 
posameznike v svoji organizaci-
ji.

Dan invalidov na OŠ Olga Meglič
OŠ Olge Meglič mednarodni dan invalidov obeležila s prijetnim druženjem s člani Društva gluhih in 

naglušnih Podravja Maribor

Spoštovanje, strpnost, sprejetost in solidarnost do 
oseb, ki so družbeno zaznamovane kot drugačne, so 
vrednote, ki jih spodbujamo in razvijamo na podro-

čju vzgojnega delovanja naše šole. V ta namen organizi-
ramo različna srečanja, delavnice in prireditve. Na naši 
šoli ob mednarodnem dnevu invalidov vsako leto, sedaj 
že sedmo, organiziramo različne kulturne ali športne 
prireditve. Tako smo se že seznanili z mnogimi različnimi 
vrstami in kategorijami invalidnosti.

Helena Ocvirk, spec. ped.
Fotoarhiv OŠ

Obiskale in predstavile so se 
nam različne invalidske skupine: 
mlada pesnica Mojca Pichler s 
svojo pesniško zbirko, uporab-
nica VDC Sonček – Društvo za 
cerebralno paralizo Ptuj - Or-
mož (dec. 2006), dramska sku-
pina uporabnikov VDC Sonček 
– Društvo za cerebralno para-
lizo Ptuj - Ormož (dec. 2007), 
folklorna skupina uporabnikov 
VDC Sožitje Ptuj (dec. 2008), 
glasbeno-plesna skupina učen-
cev iz osnovne šole s prilago-
jenim programom dr. Ljudevita 
Pivka Ptuj (dec. 2009), dram-

sko-lutkovna skupina uporabni-
kov ZUDV Dornava (dec. 2010) 
in Društvo za šport invalidov 
MOST (dec. 2011).

Letos smo v goste povabili čla-
ne Društva gluhih in naglušnih 
Podravja Maribor. S kultur-
nim programom in znakovnim 
jezikom so nam predstavili svet 
tišine. Preko medsebojnega dru-
ženja so se učenci seznanili še z 
eno vrsto in obliko invalidnosti 
– gluhoto. Preko medsebojne-
ga druženja spoznavamo, da so 
osebe s posebnimi potrebami ne 
glede na vrsto in stopnjo invali-

dnosti zmožne aktivnega vklju-
čevanja in delovanja na vseh 
področjih družbenega življenja. 

To šolsko leto smo se tudi ak-
tivno vključili v dogajanja, ki 
mlade spodbujajo k razmišlja-
nju o invalidnosti. Skupina na-
ših učencev prostovoljcev je v 
septembru sodelovala na dnevu 
odprtih vrat v VDC Sonček. So-
delovali smo tudi v vseslovenski 
Pedagoški akciji za leto 2012, 
ki jo izvajata Zveza delovnih 
invalidov Slovenije in Medob-
činsko društvo invalidov Ptuj. 
V okviru omenjene akcije smo 
obravnavali teme o invalidnosti, 
mladosti in starosti. O tem so 

učenci tudi likovno in literarno 
ustvarjali. 

Prav tako smo ponosni in ve-
seli, da je Mestna občina Ptuj 
pridobila listino Občina po meri 
invalidov 2012, kar tudi nas 
osnovne šole zavezuje, da vzga-
jamo in spodbujamo učence k 
sprejemanju, strpnosti in solidar-
nosti do oseb, ki potrebujejo dru-
gačne oblike pomoči. Invalidne 
osebe imajo tako kot vsi drugi 
pravico do človekovega dosto-
janstva, samostojnega življenja 
ter sodelovanja na vseh podro-
čjih družbenega življenja. Nam 
je dana možnost, da jim pri tem 
lahko pomagamo. 

Klub ptujskih študentov bo leto 
zaključil dobrodelno
Jana Dobrijević

Fotoarhiv KPŠ

22. decembra bomo v Klubu 
ptujskih študentov organizirali 
božično stojnico, s katero želimo 
dodati tudi svoj del k mozaiku 
dobrodelnosti. Odločili smo se 
povrniti vsaj del upanja, ki so ga 
poplave odnesle s seboj.

Od 9. ure naprej bomo na petih 
različnih lokacijah (središče me-
sta Ptuj, Qlandia Ptuj, Qcenter 
Ptuj, TC Supermesto in Merca-
tor center na Špindlerjevi) zbirali 
prostovoljne prispevke, katerih 
izkupiček bo v celoti namenjen 
žrtvam nedavnih poplav. V za-
meno za vaše prispevke boste 
lahko kupili pecivo, nakit, vo-
ščilnice in druge ročne izdelke 
naših študentov, ki se bodo prav 

za to priložnost potrudili in izži-
veli nekaj svoje ustvarjalnosti. 
V Mercator centru bo najmlajše 
obiskal tudi Božiček, kateremu 
bodo ti lahko zaupali svoje no-
voletne želje. 

December je pravi čas za prave 
odločitve. Pomagajte in bodite 
del zgodbe s srečnim koncem 
tudi vi!
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Dejavnosti 4. b OŠ Mladika Ptuj ob dnevu šole Stoji učilna zidana
Besedilo in foto: Karmen Plavec

Z učenci 4. b smo se ob pri-
pravah na dan šole vključevali 
v številne aktivnosti. Sodelovali 
smo z likovnimi in literarnimi 
prispevki na šolskem natečaju, 
ki so krasili šolski časopis, ho-
dnike šole, dvorano Campus in 
razstavne prostore v šoli.

Pripravili smo igrico Šola ne-
koč in danes, za katero smo sami 
napisali scenarij, izbrali kostume 
in koreografijo. Učenci so po 
skupinah izdelovali maketo šole 
Mladika. Vsak učenec je sam 
izdelal svoj časovni trak Moje 
življenje. Za popestritev novo-
letnega bazarja smo poskrbeli 
z naravnimi aranžmaji, voščil-
nicami kolažne tehnike, leseni-
mi božički, malimi in velikimi 
svečniki ter z lesenimi snežaki, 
ki smo jih ponujali obiskoval-
cem razstave in tako prispevali v 
skupni sklad šole.

Poudarek je bil na spoznava- Skupini učencev z maketama šole Mladika

nju preteklosti in zgodovine šole 
Mladika. Ob tem smo si poprej 
ogledali slike v avli šole, v knji-
žnici iskali albume in gradivo, 
nastalo ob praznovanjih šolske 
stavbe. Učili smo se, kako so 
otroci doživljali šolo nekoč, ter 
povprašali starše in stare starše, 
kako je bilo v časih, ko so oni 

hodili v šolo, s čim so se igrali, 
kaj so imeli za malico, kako so 
hodili v šolo, kakšne so bile ka-
zni … Učenci so v šolo prinašali 
gradivo iz preteklosti, ki smo ga 
razstavili, in se preizkušali v pi-
sanju po tablici.

Strnili smo nekaj občutkov:
Tina: »Počutila sem se super, 

ker sem z veseljem vse delala.«
Lena: »Počutila sem se zelo 

dobro, ker smo skozi delo spo-
znavali različne pojme o prete-
klosti Mladike in videli veliko 
zanimivosti.«

Tia: »Počutila sem se zelo v 
redu, ker smo naredili veliko iz-
delkov.«

Nika: »Počutila sem se odlič-
no, ker smo spoznali veliko novih 
reči in se veliko naučili o naši 
šoli Mladika.«

Dijaški dom Ptuj prvič v mednarodnem projektu Mirno morje

Projekt Mirno morje je najuspešnejši socialno-pedagoški projekt v 
Evropi za otroke in mladostnike iz socialno ogroženih okolij, otroških 
in mladostnih domov ter ustanov za otroke z motnjami v telesnem in 
duševnem razvoju. Letos je v njem sodeloval tudi Dijaški dom Ptuj.

Staša Cafuta Trček
Fotoarhiv Dijaškega doma Ptuj

Dijaški dom Ptuj se je na pobudo ravnateljice mag. 
Danice Starkl letos prvič prijavil na projekt Mirno 
morje, ki ga je v Sloveniji organiziral humanitarno 

socialni zavod Mirno morje iz Maribora.

»Gre za najuspešnejši social-
no-pedagoški projekt v Evropi za 
otroke in mladostnike iz social-
no ogroženih okolij, otroških in 
mladostnih domov ter ustanov za 
otroke z motnjami v telesnem in 
duševnem razvoju,« pove vzgo-
jitelj dijaškega doma Ptuj Ivan 
Hercog, ki je vodil prijavo na 
projekt ter bil spremljevalec di-
jaka Benjamina Feherja, ki se 
je jadranja udeležil. Začetnik 
projekta je Christian Winkler iz 
Avstrije, ki je ob izbruhu vojne 
na območju nekdanje Jugoslavije 
združil otroke na isto jadrnico. Je 
mednarodni projekt, v katerem je 
letos sodelovalo kar 106 jadrnic, 
iz Slovenije 16. Cilji projekta so 
pridobivanje novih in drugač-

nih, a za življenje pomembnih 
izkušenj ter znanj, prevzemanje 
odgovornosti zase in za dru-
ge, medsebojno upoštevanje in 
spoštovanje, timsko delovanje, 
reševanje konfliktov na ustrezen 
način, intenzivno socialno uče-
nje in izražanje zdrave tekmo-
valnosti.

Na pot so se odpravili 15. sep-
tembra izpred prostorov Sončka 
v Mariboru. V Ljubljani so se 
pridružili še drugim udeležen-
cem in družno odšli na sprejem 
k predsedniku države dr. Danilu 
Türku. »V parku Tivoli nas je 
sprejel še ljubljanski podžupan 
Aleš Čerin. Jadrnico smo pre-
vzeli v marini Sukošan. Nasle-
dnji teden smo jadrali v predelu 

med Zadrom in Šibenikom. Pri-
veze smo imeli na otoku Kaprije, 
v Biogradu in Tribunju oziroma 
Vodicah. Bistvo dogajanja na 
kopnem se je odvijalo v Vodi-
cah: skupne delavnice, večerni 
ples, zaključna prireditev, piknik 
na pomolu. Ves teden je bilo za-
nimivo, Benjamin je zelo užival 
in se odlično vključil v skupno 
življenje, na jadrnici nas je bilo 

devet, ter z veseljem pomagal 
pri različnih opravilih,« opiše I. 
Hercog. To je bila prva udeležba 
katerega koli dijaškega doma iz 
Slovenije v tem projektu. Sode-
lovanje Ptujčanov je omogočil 
donator, podjetje INTER EXPO 
inženiring, storitve, agencija, 
razvoj, proizvodnja in trgovina, 
d. o. o., ki se mu Dijaški dom 
Ptuj iskreno zahvaljuje.
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Pripoved gospe Ane
Renata Sužnik, učiteljica 4. razreda

Fotoarhiv OŠ Mladika

Letos slavi Osnovna šola Mla-
dika 110-letnico delovanja. Pri 
nas je tako že nekaj generacij 
otrok pridobivalo znanje in izku-
šnje ter kovalo prijateljske vezi. 
Zato smo v 4. a-razred z vese-
ljem povabili gospo Ano Šori, ki 
je šolo obiskovala od leta 1954 
do leta 1962. Kasneje so se tukaj 
šolali njeni trije otroci, sedaj jo 
obiskujeta njeni vnukinji. Gospa 
Ana nam je z veseljem pojasnje-
vala o življenju in šolanju nekoč, 
učencem pa ni zmanjkalo vpra-
šanj zanjo.

V njeni družini je bilo šest 
otrok, v šolo je hodila peš iz vasi 
Kicar. Za pot je potrebovala uro 
in pol, saj je prehodila sedem ki-
lometrov. Poleti so hodili v šolo 
bosi, pozimi so imeli noge zavite 
v krpe, ki so jih imenovali »onu-

če«. Cel teden so bili oblečeni v 
ista oblačila, ki so jih v soboto 
oprali in v nedeljo pripravili za 
naslednji teden. Pouk so imeli 
dopoldne in popoldne; malica 
je bila v šoli samo za nekatere 
učence. Imeli so že zvezke, pi-
sali so s črnilom in peresniki. 
Pojasnila je, da so v šoli pozna-
li mnogo več kazni kot danes 
(»packe« oziroma udarce po 
rokah, stanje v kotu …), zato si 
niso upali klepetati. Učni pripo-
močki so bili redki.

Ker je bila zelo pridna učenka, 
se ne spomni, da bi jo doletela 
kakšna ostra kazen. Sam šolski 
prostor se ji zdi še danes pov-
sem enak; v tistem času ni bilo 
le mansarde. Vsak razred je imel 
kotno peč, v kateri so si v hla-
dnih dneh kurili. V kletnih pro-

storih je bival hišnik z družino. 
Šola takrat ni imela knjižnice. 
Veliko stopnišče, ki se razprosti-
ra po šoli, je še povsem enako.

Gospa Ana ima na šolanje v 
osnovni šoli Mladika in na ta-
kratne učitelje lepe spomine; pri 
srcu ji je posebej ostala učiteljica 
tretjega razreda, gospa Tončka 
Mijačevič.

Četrtošolci so z veseljem po-
slušali, spraševali in dograjevali 
svoja spoznanja o življenju ne-
koč. Zamišljeni so bili nad oce-
njevanjem pisave in dolgo potjo 
v šolo.

Spoznali smo, da je dediščina 
naših staršev in starih staršev 
naše veliko kulturno bogastvo.

Gradnja poslopja za OŠ dr. Ljudevita Pivka
Boris Emeršič

Osnovna šola dr. Ljudevita 
Pivka je šola s prilagojenim pro-
gramom za otroke s posebnimi 
potrebami. Šola ima značaj regij-
ske šole in pokriva območje 16 
nekdanjih občin, skupne Občine 
Ptuj, in tudi nekaterih drugih ob-
čin, kar pomeni, da šolo obisku-
jejo otroci iz več kot 16 občin. 
Ustanovitelj šole ni le Mestna 
občina Ptuj, ampak so ustano-
viteljice tudi naslednje občine: 
Destrnik, Dornava, Gorišnica, 
Hajdina, Juršinci, Kidričevo, 
Majšperk, Markovci, Videm, 
Zavrč in Žetale. Občine Trno-
vska vas, Kungota, Moravske 
Toplice, Cirkulane, Sv. Andraž 
v Slovenskih goricah in Ormož 
sofinancirajo delovanje šole po-
godbeno. 

Investicijski program so že po-
trdile občine Cirkulane, Hajdina, 
Juršinci, Kidričevo, Majšperk, 
Markovci, Podlehnik, Trnovska 
vsa, Videm, Zavrč in Žetale. Ka-
sneje je občina Videm svojo po-
trditev preklicala. Deleži občin, 
ki bi jih občine soustanoviteljice 

Vir: Število prebivalcev posamezne občine, Statistični urad Republike 
Slovenije na dan 1. 1. 2012

OBČINA Znesek sofinanciranja občine 
glede na število prebivalcev

Destrnik 114.784,95
Dornava 129.574,80
Cirkulane 100.169,61
Gorišnica 176.431,15
Hajdina 163.081,02
Juršinci 102.918,17
Kidričevo 290.212,66
Majšperk 175.733,10
Markovci 173.987,99
Podlehnik 81.191,48
Sv. Andraž v Slov. goricah 51.524,53
Trnovska vas 58.984,89
Videm 245.886,73
Zavrč 72.465,91
Žetale 59.115,78
Mestna občina Ptuj 1.029.705,23
Ministrstvo za izobraževanje, 
znanost, kulturo in šport 1.627.232,00

Skupaj 4.653.000,00

morale prispevati, so razvidni iz 
priložene tabele. Število otrok iz 
posameznih občin, ki obiskujejo 
šolo, se seveda spreminja vsako 
leto. Tako jih je eno leto več iz 
enih občin, naslednje leto se sli-
ka spremeni. 

17. oktobra letos je pri državni 
sekretarki Ministrstva za izobra-
ževanje, znanost, kulturo in šport 
Mojci Škrinjar potekal sestanek 
vabljenih županov glede finan-
ciranja OŠ dr. Ljudevita Pivka. 
Na sestanku je bilo sprejetih 
več sklepov: Mestna občina Ptuj 
pošlje vsem občinam in ministr-
stvu podatke o pridobljenih in 
porabljenih sredstvih iz naslova 
najemnin in o materialnih stro-
ških, ki jih zaračunava šola obči-
nam, ministrstvo prouči možnost 
sofinanciranja svojega deleža 
investicije v dveh letih (2013 in 
2014) namesto v petih letih, kot 
je bilo predvideno v predlogu 
proračuna Republike Slovenije, 
in to sporoči Mestni občini Ptuj, 
investicija naj se izpelje v dveh 
fazah – najprej šolski del, kasne-
je telovadnica. 

25. oktobra je bil realiziran 
prvi sklep. Odgovora in odloči-

tve v zvezi z drugo točko skle-
pa s strani ministrstva še nismo 
prejeli. Od odgovora in odločitve 

so odvisni začetek gradnje in na-
daljnje aktivnosti ter terminski 
plan gradnje.
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Ptujski gimnazijci na vsakoletnem potovanju po Danski
Društvo slovensko-danskega prijateljstva organizira vsako leto vseslovensko srednješolsko odpravo na 

Dansko. Pobudnik je bil Igor Gruden.

Neva Kumer, Tadeja Vaupotič, Jan Zmazek, dijaki Gimnazije Ptuj
Fotoarhiv Gimnazije Ptuj 

Igor Gruden se je rodil 2. maja 
1932 na Uncu. Novinarsko kari-
ero je začel pri časniku Dnevnik, 
nadaljeval pa jo je na slovenski 
televiziji, kjer je bil med drugim 
odgovorni urednik in pomočnik 
direktorja. Dolga leta je bil dopi-
snik RTV iz Italije, ob tem pa se 
je zmeraj razdajal tudi na drugih 
področjih. Leta 1995 je nemara 
kot odmev na leto dni svojega 
študija na Danskem v petdesetih 
letih ustanovil Društvo sloven-
sko-danskega prijateljstva. To je 
zlasti za mlade postalo dragocen 
kulturni most med različnima, a 
tudi precej podobnima država-
ma. Predsednik in duša društva 
je bil enajst let, izključno po nje-
govi zaslugi je društvo izpeljalo 
124 velikih projektov, v katerih 
je sodelovalo kar 7.376 Dancev 
in Slovencev. Najpomembnejša 
je vsakoletna vseslovenska dija-
ška odprava na Dansko, v kate-
ro je bilo vključenih 41 dijakov 
slovenskih gimnazij in drugih 
srednjih šol. Zadnjo, 11. odpra-
vo je gospod Gruden organiziral 
v septembru 2006. Po njegovi 
smrti je organizacijo vsesloven-
ske srednješolske odprave na 
Dansko prevzel gospod France 
Benedik, novi predsednik Dru-
štva slovensko-danskega prija-
teljstva. Ohranil je tradicionalne 
prijateljske vezi med mladimi 
Danci in Slovenci, srednješol-
skim pustolovcem iz naše države 
pa tako omogočil, da iz genera-
cije v generacijo dobijo možnost 
doživeti čudovito potovanje po 
tej bogati skandinavski državi.

Ptujski gimnazijci se udeležu-
jejo ekskurzije na Dansko že od 
vsega začetka, in sicer dva ali 
trije dijaki, ki so se posebej iz-
kazali. Na obisk se pripravijo že 
pred odhodom, skupaj ustvarijo 
kratko predstavitev kraja in šole, 
na potovanju pa poskrbijo, da se 
domača slovenska beseda in srč-
na melodija širita daleč čez dan-
ske ravnine. Aktivno sodelujejo 
pri koncertih slovenskih ljudskih 

pesmi, pri predstavitvi Slovenije 
in pri drugih organiziranih aktiv-
nostih.

Letos so se na Dansko odpravi-
li trije dijaki in dijakinje Gimna-
zije Ptuj, svoje vtise ob prihodu 
domov pa so navdušeni strnili 
tako: V petek, 7. septembra zve-
čer, smo se pod okriljem sloven-
sko-danskega prijateljstva trije 
dijaki četrtih letnikov Gimnazije 
Ptuj (Neva Kumer, Tadeja Vau-
potič in Jan Zmazek) odpravili 
na izlet po Danski.

Najprej nas je čakala približno 
20-urna vožnja po Avstriji in 
Nemčiji. Že na avtobusu smo za-
čeli priprave na slovenske veče-
re. Naučili smo se dansko himno 
ter ponovili nekaj slovenskih 
narodnih. Naš prvi postanek je 
bil na otoku Rømø, za katerega 
so značilni stalni vetrovi, ki jih 
izkoriščajo za spuščanje zmajev. 
Živopisani trakovi in različne 
oblike so preplavili modro nebo 
nad nami. Odpravili smo se na-
prej do mesteca Askov, kjer smo 
se nastanili v dijaškem domu in 
imeli prvo resno pevsko vajo. 
Drugega dne smo pot nadalje-
vali v Ribe, najstarejše dansko 
mesto. Obiskali smo muzej Ri-
bes Vikinger, kjer smo občudo-
vali rekonstrukcije pravih, ogro-
mnih vikinških ladij in preostale 
najdbe. Popoldne smo obiskali 
Legoland, zabaviščni park in 
dom legendarnih lego kock. 
Zvečer smo imeli generalko za 
ponedeljkov slovenski večer. V 
ponedeljek smo odrinili proti se-
veru. Ustavili smo se pri mogoč-
nih belih skulpturah štirih mož, 
nato pa nadaljevali proti mestu 
Nykøbing, kjer smo imeli prvi 
slovenski večer (podaljšan s po-
skočnimi zvoki harmonike). Za 
pravšnji okus življenja danskih 
vrstnikov smo preostanek dne-
va preživeli pri gostiteljih, kjer 
smo tudi prenočili. Naslednji 
dan zjutraj smo se odpravili pro-
ti Aarhusu, drugemu največjemu 
danskemu mestu, kjer smo si 

ogledali muzej na prostem, kjer 
je predstavljen videz danskih 
vasi in mest skozi čas. Ko smo 
si ogledali vse prikupne hiške 
in trgovinice v muzeju, smo se 
povzpeli na Ejer Bavnehøj, ki 
je s svojimi 175 metri nadmor-
ske višine najvišja "gora" Dan-
ske. V Odenseju je knjigoljube 
pričakala poslastica – ogledali 
smo si rojstno hišo in muzejsko 
zbirko H. C. Andersena. Zvečer 
je sledil odhod v dansko pre-
stolnico København, kjer smo 
v mladinskem hotelu prebili za-
dnje tri dni. V Københavnu smo 
si ogledali Vikinški muzej, ka-
tedralo v Roskildu, grad Frede-

riksborg, Hamletov grad, slavno 
morsko deklico, grad Rosenborg 
in še mnogo več. Svečano so nas 
sprejeli na slovenskem velepo-
slaništvu in v danskem parla-
mentu. V tem času smo pripra-
vili tudi dva slovenska večera na 
danskih šolah. Zadnji izmed njih 
je bil posvečen Tonetu Pavčku, 
pesniku in prevajalcu ter kandi-
datu za Andersenovo nagrado v 
letih 2010 in 2012. Preživeli smo 
zabaven teden, spoznali veliko 
novih prijateljev in se predvsem 
spet spomnili svojih korenin in 
slovenske kulture, ki jo želimo 
prenesti na naslednje rodove.

Vse starše, ki imajo svoje otroke vključene v vrtec, ki se financira 
iz občinskega proračuna, obveščamo, da vložijo vlogo za znižano 
plačilo vrtca za leto 2013.

Vlogo za znižano plačilo vrtca lahko oddajo od 1. decembra 
2012 dalje osebno na Centru za socialno delo Ptuj, Trstenjako-
va 5 a, 2250 Ptuj ali jo pošljejo s priporočeno pošiljko po pošti ali 
oddajo v elektronski obliki.

Vsi starši, ki so v letošnjem letu že prejeli odločbe za znižano 
plačilo vrtca, oddajo vlogo najkasneje do 31. decembra 2012. 
V nasprotnem primeru bo vrtec izstavil račun v višini najvišjega 
dohodkovnega razreda.

Vloga za uveljavljanje pravic iz javnih sredstev je dostopna v 
knjigarni ali na spletu.

Prosimo vas, da se ravnate po zgornjih navodilih in vlog ne od-
dajate na občino.

Mestna občina Ptuj

Obvestilo za oddajo vlog za znižano plačilo 
vrtca

MLADI BRALCI PIŠEJO
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Klub ptujskih študentov tudi letos poskrbel za novopečene bruce
Jana Dobrijević

Na letošnjem brucevanju Klu-
ba ptujskih študentov se je zbralo 
več kot 1100 obiskovalcev vseh 
starosti, najbolj veseli pa smo 
seveda bili novopečenih brucev, 
ki so prav z udeležbo na nepo-
zabni zabavi postali polnopravni 
člani Kluba ptujskih študentov. 

Na letošnjem brucevanju Kluba 
ptujskih študentov se je zbralo 
več kot 1100 obiskovalcev vseh 
starosti, najbolj veseli pa smo se-
veda bili novopečenih brucev, ki 
so prav z udeležbo na nepozabni 
zabavi postali polnopravni člani 
Kluba ptujskih študentov.

24. novembra se je v dvorani 
Campus na Ptuju odvijalo že tra-

dicionalno Brucevanje, ki pa je 
bilo letos še dodatno obogateno 
z odličnim izborom glasbenih iz-
vajalcev in izvirnimi nagradnimi 
igrami. Skupina MI2, ki že vse 
od leta 2003 ni igrala na Ptuju, je 
dodobra spodbudila obiskovalce, 
ki so se nato ob ritmih Ane Pu-
pedan, ki letos praznuje dvajse-
to obletnico delovanja, zabavali 

pozno v noč. Zabavna voditelja 
sta novopečene bruce dodobra 
namučila z igrami, njihov trud 
pa je bil poplačan z bogatimi na-
gradami. Celotno dogajanje smo 
ujeli tudi v videu, ki si ga lahko 
pogledate na naši Facebook stra-
ni (http://www.facebook.com/
klubkps?ref=ts&fref=ts).

MLADI ZA MLADE / DRUŠTVA

Viktorija Dabič – dobri človek leta 2012

V Narodni galeriji v Ljubljani je bilo na slovesni 
prireditvi 21. novembra Viktoriji Dabič s Ptuja po-
deljeno priznanje dobri človek leta 2012, in sicer 

po izboru bralcev revije Naša žena. Iskreno ji čestitamo! 
Priznanje je prišlo v prave roke.

Jasna Toplak, članica društva Zreli vedež Ptuj
Fotoarhiv društva Zreli vedež Ptuj

Upokojeno učiteljico sloven-
skega jezika Viko poznamo Ptuj-
čani kot dolgoletno priljubljeno 
planinsko vodnico, predsednico 
društva Zreli vedež, požrtvoval-
no voditeljico otroških počitni-
ških potepanj, bralnih krožkov 
v Domu upokojencev in še po 
čem. Pozna jo več generacij lju-

di v našem mestu in po Slove-
niji. Še vedno jo zanima veliko 
stvari. Vse življenje razdaja svo-
jo energijo, znanje in prosti čas 
mladim in starejšim z namenom 
obogatiti jim življenje, jim tako 
v naravi kot v kulturi pokazati 
spomina vredne stvari. Tako se 
trudi ohranjati svoje in njihovo 

zdravje, kulturno in zgodovinsko 
dediščino. Na šoli, kjer je učila, 

je bila skoraj trideset let mento-
rica planinskega krožka, na več 

Prejemnik priznanja tudi Ptujčan 
Valentin Zdravko Zamuda
Priznanje Turistične zveze Slovenije najzaslužnejšim 
društvenim delavcem – prostovoljcem

Peter Pribožič, predsednik Turističnega društva Ptuj
Foto: Črtomir Goznik

Zdravko je dolgoletni aktivni 
član Turističnega društva Ptuj 
in je s svojim neutrudnim delom 
gradil prepoznavnost Ptuja v 
urejenosti in turistični ponudbi. 
Je idejni vodja postavitve t. i. 
Evroparka na Ptuju, kjer vsako 
leto poteka prireditev ob obletni-
ci vstopa Slovenije v Evropsko 
unijo z namenom spoznavanja 
držav članic EU. Zadnjih deset 
let skrbi za ocvetličenje mestnih 

ulic in parkov na Ptuju. Ob sve-
tovnem dnevu turizma skrbi za 
simbolično nagraditev in prizna-
nje vsem tistim, ki imajo urejene 
hiše in okolico. Nagrajevanje za 
urejenost se odraža tudi v vide-
zu mesta in primestnih naselij. 
Zdravko v okviru TD Ptuj skrbi 
za izvajanje posameznih nalog, 
med drugim vsako leto organizi-
ra zaščitno barvanje vrat in por-
talov v starem mestnem jedru. 

Na ta način se ohranja kulturna 
dediščina in skrbi za urejenost 
mesta. 

V okviru mednarodnih tekmo-
vanj v urejenosti mest in kra-
jev je s svojim delom dosegel 
opazne uspehe Ptuja – Entente 

Florale, kjer je Ptuj prejel sre-
brno in bronasto priznanje. Za 
nesebično ustvarjalno delo smo 
ga v TD Ptuj predlagali za preje-
mnika priznanja Turistične zveze 
Slovenije.

V Narodni galeriji v Ljubljani je bilo Viktoriji Dabič podeljeno priznanje 
dobri človek
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Tradicionalno srečanje ljudskega petja in igranja v Kicarju 

Stari prijatelji iz Kicarja, sekcija KD Rogoznica, so 
17. novembra organizirali že enajsto mednarodno 
srečanje ljudskih pevcev in godcev z naslovom Kicar 

poje in igra.

Janko Kocmut, vodja skupine
Fotoarhiv KD Rogoznica

Že enajsto mednarodno tradici-
onalno srečanje ljudskega petja 
in igranja je dokaz, da je Kicar 
dober organizator in gostitelj na 
področju ohranjanja ljudske kul-
ture. Res je, da tako velika prire-
ditev zahteva ogromno časa, tru-
da, dela in organizacijskih spo-
sobnosti, saj skupino sestavlja 
le devet članov in dva podporna 
člana. Nabito polna dvorana pa 
je nagrada in dokaz, da skupina 
dela dobro, in tudi spodbuda za 
nadaljnje delo. 

Vse prisotne so na odru poz-
dravili in nagovorili župan MO 

Ptuj dr. Štefan Čelan, odgovor-
na urednica Radia Ptuj Anemari 
Kekec, predsednik KD Rogo-
znica Marjan Cajnko in avtor 
članka kot vodja prireditve in 
Starih prijateljev. Na prireditvi 
so bili prisotni tudi gostje, med 
njimi Ivan Vidovič, v. d. direk-
torja občinske uprave MO Ptuj, 
Zdenka Ristič, vodja oddelka za 
negospodarske javne službe na 
občinski upravi, in predstavniki 
družbeno-političnih organizacij. 

Na odru se je predstavilo dva-
najst skupin (89 nastopajočih) iz 
Slovenije, Avstrije in Hrvaške: 

Stari prijatelji iz Kicarja, ljudske 
pevke KD Jezero iz Budine, va-
ški pevci in godci Prvenci Strel-
ci, ljudske pevke s Ptujske Gore, 
tamburaška sekcija KUD Marti-
janec iz Hrvaške, ljudski pevci 
Mejaši iz Repišč, ljudski pevci 
Trta iz Zavrča, Alpen-Adria uči-
teljski kvintet iz Velikovca na 
avstrijskem Koroškem, ljudske 
pevke TED Lükarice iz Dornave, 
hišni ansambel DU Markovci, 
harmonikar Alen Polič iz Kicar-
ja, ljudske pevke Taščice iz Rač 
in harmonikar Tilen Šimenko 
Golob. Na koncu so vsi nasto-
pajoči prišli na oder in skupaj z 
gledalci v dvorani zapeli pesem 
Najlepše je. Prireditev je odlično 
povezoval Marjan Nahberger.

Skupina Stari prijatelji deluje 
že enajst let in kot takšna nastopa 
v Sloveniji in tujini. Letno ima-

jo od 30 do 40 nastopov, posneli 
so štiri zgoščenke, organizirali 
11 mednarodnih koncertov in 
tako predstavljali Kicar, Mestno 
občino Ptuj in Slovenijo. Zased-
bo danes sestavljajo: Štefka in 
Stanko Arnuš, Jožica in Slav-
ko Ciglar, Marica Vojsk, Ma-
rička Šimenko, Lizika Majcen, 
Kristina Kocmut, vodja Janko 
Kocmut in podporna člana 
Stanko Vojsk in Stanko Šimen-
ko. 

Stari prijatelji se posebej za-
hvaljujejo članom Gasilskega 
društva Kicar za vsestransko 
pomoč in vsem, ki so na kakršen 
koli način pomagali pri izvedbi 
projekta. 

Skupina želi vsem občanom 
Mestne občine Ptuj lepe božične 
in novoletne praznike.

kot tisoč izletih je mladim poleg 
svojega prostega časa, sobot in 
nedelj podarjala ljubezen do na-
rave, svoje znanje in življenjski 
optimizem. Med otroki je še ve-
dno najraje, zato že več kot deset 
let vodi počitniška potepanja po 
Ptuju in okolici. Otroke uči doži-
vljati naravo in jim tako ponuditi 
možnost odkrivanja znanega in 
neznanega. Trdno je prepričana, 
»da nas otroci potrebujejo, poda-
rimo jim svoj dragoceni čas, ne 
samo denarja, ki ne more nado-
mesti prijaznega pogleda in sti-
ska roke«. Kot učiteljica, mama 
in babica ve, da otroci potrebuje-
jo človeško bližino, predvsem ta-
krat, ko so v stiski. Ko se je sku-
paj z nekaterimi svojimi prijate-

lji upokojila, jim je rekla, da si 
svoj mir in srečo lahko ustvarijo 
le sami. Pod skupnim vodstvom 
Vike in njenega moža Anteja 
Mlinarevića so se začeli družiti 
ob sredah, ustanovili so društvo 
in že petnajst let vsak teden ho-
dijo po naši lepi domovini. 5. ja-
nuarja 2013 bosta vodila že 13. 
novoletni pohod po kulturni poti 
Ivana Potrča in Matije Murka, 
ki se ga je doslej udeležilo več 
kot 3000 pohodnikov, na poho-
de ob polni luni pa jih je prišlo 
še enkrat več. In dejavnosti Vike 
Dabič še ni konec, še bi lahko 
naštevali. Zna tudi prisluhniti 
različnim ljudem in si vzeti čas 
zanje, poudarja pa, da se je treba 
znati tudi nasmejati, ne glede na 

težave, ki nas pestijo.
Za svoje neutrudno plemenito 

prostovoljno delo je prejela že 
dve oljenki v Mestni občini Ptuj, 
za delo v planinstvu pa najvišje 
priznanje, zlato plaketo Planin-
ske zveze Slovenije.

Za akcijo Ljudje odprtih rok, ki 
so jo pri Naši ženi začeli že leta 
1994, so letos prejeli 108 predlo-
gov, v končni izbor so uvrstili 23 
ljudi, ki so jih predstavili v po-
sebni prilogi novembrske revije. 
Vsi predstavljeni so prejeli pri-
znanja – zahvalne listine za svoja 
človekoljubna dela. Izmed pred-
stavljenih je posebna komisija 
izbrala tri, bralci Naše žene pa 
enega, ki so glede na kategorijo 
izbora prejeli še drobnega srebr-

nega golobčka, posnetek zapon-
ke iz petega stoletja, najdene v 
Ajdni nad Potoki. Dobrotnice 
leta so tako postale članice dru-
štva Srčnih mamic iz različnih 
krajev Slovenije, za darovalca 
leta je bil imenovan Ivo Bosca-
rol s svojim podjetjem Pipistrel 
iz Ajdovščine, izjemna osebnost 
je postala Pavlina Hrovat z Mir-
ne. (Podrobnosti so navedene v 
zadnji novembrski reviji Jana, v 
decembrski Naši ženi in Vzaje-
mnosti.)

Viktorji Dabič je njeno delo za 
druge postalo način njenega ži-
vljenja. Njeno življenjsko vodilo 
je »Če delaš s srcem, delaš ve-
dno prav«.

- svetovanje in pomoč odvisnikom, star-
šem, osipnikom, žrtvam nasilja in zlorab, 
dolgotrajno brezposelnim in vsem drugim 
družbeno izključenim posameznikom ... -

DRUŠTVO ARS VITAE
društvo za pomoč odvisnikom od nedovoljenih drog

DRUŠTVA
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Vsaka dejavnost ima svoje varnostne standarde

VARNOST / ŠPORT

V arnostni sosvet se je v decembru sestal na svoji 
jesenski seji in analiziral aktualne varnostne raz-
mere v Mestni občini Ptuj. V prvem delu seje je 

bila razprava usmerjena na trende varnostnih pojavov, 
ki jih je pripravila Policijska postaja Ptuj za prvih enajst 
mesecev v tem letu. Nasploh velja ugotovitev, da je šte-
vilo dogodkov – kršitev manjše od predhodnih let, manj 
je bilo kaznivih dejanj, ugodnejši so podatki na področju 
kriminalitete, večji je javni red in manj je poškodovanih 
ob prometnih nesrečah. To pa ne velja za število pro-
metnih nesreč s smrtnim izidom. Povečuje se tudi število 
alkoholiziranih povzročiteljev prometnih nesreč, zato so 
uvedeni dodatni ukrepi.

Mag. Janez Merc

Aktualna je bila tudi zahteva po 
uskladitvi poslovanja gostinske-
ga lokala Don Caffe s predpisi in 
prepoved motenja nočnega miru, 
kar so podali prizadeti krajani. 
Predstavnik policijske postaje 
je predstavil stanje in aktivno-
sti policije v zvezi z omenje-
nim lokalom, kjer ugotavlja, da 
varnostna problematika v tem 
okolju ne odstopa od povprečja. 
Predstavnik krajanov Marjan 
Rus je podrobneje predstavil 
zahteve krajanov, ki sicer ne 
nasprotujejo delu lokala, imajo 
pa zahteve za ureditev stanja v 
nočnem času. Predstavnik Don 
Caffeja Dušan Ris je predstavil 
ukrepe lokala, ki skrbi za čišče-
nje okolice blokov, zmanjšuje 

ozvočenje na terasi in bo uredil 
ali ukinil še ozvočenje, opravlja 
meritve ozvočenja in ponuja kra-
janom različne oblike sodelova-
nja, stika in druženja, vključno s 
praznovanjem 1. maja. Župan je 
izpostavil na eni strani želje po 
oživljanju mesta, na drugi stra-
ni pa zahteve krajanov po miru 
v mestu. Ocenjujemo, da gre za 
zahteve nekaj najbolj prizadetih 
krajanov, taki pa se pojavljajo 
skoraj pri vseh lokalih. Naše pra-
vice so vedno omejene s pravica-
mi drugih, zato župan poziva k 
sožitju in skupnim naporom, da 
ne bi bilo oškodovancev. Hkrati 
pa so prisotni ugotavljali, da bi 
za boljše razmere veliko prispe-
vali gostje lokala sami, ki bi se 

morali v nočnem času na poti 
domov vesti bolj kulturno. 

Posebej je bil obravnavan do-
pis ljudske iniciative iz Rajšpove 
ulice, kjer krajane moti tovorni 
promet, pa tudi dopis Četrtne 
skupnosti Jezero, ki je namenjen 
zagotavljanju pogojev za varne 
šolske poti. Na Ciril-Metodo-
vem drevoredu sta izpostavljeni 
problematika novega prehoda 
na sredini ulice in problematika 
prehitre vožnje. Dodatno je bila 
izpostavljena problematika avto-
busne postaje, ki je prekategori-
zirana v avtobusno postajališče. 
S tem se postavlja vrsta vpra-
šanj, povezanih z javnimi strani-
šči in s problematiko koncentra-
cije ogljikovega monoksida, saj 
na tem mestu več vozil daljši čas 
zaganja motorje in s tem ogroža 
okolje. V zvezi z odprtimi vpra-
šanji bodo zahteve posredovane 
na ustrezne službe.

December je tudi mesec pri-
jaznih obiskovalcev, ki nosijo 
koledarje in se nam zahvalijo 
za sodelovanje, lahko pa so med 
njimi tudi taki, ki to zlorabljajo. 
Zato naj ne bo odveč opozorilo, 
da se najprej prepričamo, komu 
bomo izkazali svoje gostoljubje. 

V decembru bo policija v so-
delovanju s tržno inšpekcijo 
opravila nadzor prometa piro-

tehničnih sredstev. Policija bo 
zagotovila učinkovito kurativo. 
Tudi tukaj velja poziv vsem, ki 
prodajajo pirotehniko, vsem, 
ki jo kupujejo in uporabljajo, 
predvsem pa tistim, ki vzgajajo 
in nadzorujejo, da svoje naloge 
izpolnjujejo vestno. 

Ljudje neradi prijavljajo var-
nostna tveganja iz okolja, ker 
se potem policija bolj ukvarja z 
njimi kot z iskanjem kršitelja in 
sankcioniranjem prekrška. Žal 
je to le ena od oblik, kjer pravna 
država ne prispeva k večji var-
nosti, ampak k večji ogroženosti. 
Ugotavljamo, da k boljši preven-
tivi prispeva tudi, če lahko pri-
javitelj ostane anonimen, zato 
naj opozorimo, da je na voljo 
številka 080 12 00. Če pa se šte-
vilke ne spomnimo, pa tudi 113, 
kjer zraven tega, da povemo, kaj 
prijavljamo, vztrajamo, da želi-
mo ostati anonimni zaradi svoje 
varnosti ali iz osebnih razlogov. 
Policija se bo odzvala, pa čeprav 
bo imela oteženo delo.

Varnost je stanje, je počutje, to 
pa pomeni, da je to stanje in po-
čutje treba negovati stalno. Zato 
naj velja poziv vsem, da o varno-
sti razmišljajo in v skladu s tem 
ravnajo tedaj, ko njihova varnost 
še ni ogrožena.

Evropsko prvenstvo v kikboksu v Bukarešti

Na evropskem prvenstvu v Romuniji Slovenci osvojili 
6 kolajn, Ptujčanki Adriana Korez in Sabina Kole-
dnik osvojili 5. mesto.

Besedilo in foto: Franc Slodnjak

Slovenska kikboks reprezen-
tanca je pod vodstvom predse-
dnika zveze Vladimirja Sitarja 
in selektorja reprezentance Bo-
jana Korošca sodelovala na le-
tošnjem drugem delu evropskega 
prvenstva v organizaciji svetov-
nega kikboks združenja WAKO, 
ki je od 25. novembra do 1. de-
cembra potekalo v Bukarešti v 
Romuniji. Na samem prvenstvu 
je po neuradnih podatkih sodelo-

valo nekaj čez 550 tekmovalcev 
iz 36 držav. 

Za reprezentanco Slovenije so 
nastopali tudi Sabina Kolednik, 
Adriana Korez in Tadej Va-
lenko iz Kluba borilnih veščin 
Ptuj, vsi so tekmovali v discipli-
ni semi contact, sedaj imenovani 
point fighting.

Tadej Valenko je za reprezen-
tanco Slovenije nastopal drugič 
na tako velikem tekmovanju in Ptujčani v Bukarešti
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Najboljša ženska ekipa za leto 2012 z glavno trenerko Andrejo Razlag 
(skrajno levo), družbo jim delata še Tomaž Furlan in Marjan Žalar, nosilca 
medalj na EP v Celju.

je svoj nastop dobro opravil. Si-
cer je v kategoriji do 63 kg v 1. 
kolu izgubil proti Jamesu Skilto-
nu iz Anglije, vendar je pokazal 
srčno in taktično dobro borbo, 
tako da se je nasprotnik moral 
zelo potruditi, da je premagal na-
šega člana. Valenko je v zadnjem 
letu, od nastopa na lanskem sve-
tovnem prvenstvu, zelo napre-
doval in smo lahko zadovoljni z 
njegovim nastopom. Osvojil je 
9. mesto. 

Sabina Kolednik je bila v ka-
tegoriji do 50 kg v 1. kolu prosta, 
v osmini finala pa je premagala 
Marino Lievrouw iz Francije. 
V četrtfinalu je bila njena na-

sprotnica večkratna evropska in 
svetovna prvakinja Gulia Caval-
laro iz Italije. Sabina se je borila 
dobro, predvsem v prvi rundi, in 
tako osvojila še vedno odlično 5. 
mesto.

Adriana Korez je bila v kate-
goriji do 55 kg v osmini prosta, v 
četrtfinalu je imela za nasprotni-
co Luiso Gullotti iz Italije. V na-
peti in dokaj enakovredni borbi 
je na koncu Adriana morala pri-
znati poraz Italijanki, na koncu 
pa je osvojila še vedno odlično 
5. mesto. Žreb tokrat torej ni bil 
naklonjen našima tekmovalka-
ma, saj sta obe dobili kasnejši 
zmagovalki.

Predsednik Kikboks zveze Slo-
venije in trener v ptujskem klubu 
Vladimir Sitar: »Po napovedih 
in željah pred odhodom na tek-
movanje so se naši tekmovalci 
domov vrnili z več medaljami, 
kot smo pričakovali. Konkuren-
ca na prvenstvu je bila velika in 
tekmovalci so se morali prebijati 
iz kroga v krog. Vsekakor je to 
še en uspešen nastop slovenske 
kikboks reprezentance, ki je tako 
uspešno končala letošnjo že tako 
zelo uspešno tekmovalno sezo-
no. Na prvenstvu v Romuniji so 
vsi naši tekmovalci prikazali ve-
liko srčnost in borbenost, z malo 
sreče bi se lahko vrnili domov še 

s kakšno kolajno več. Na prven-
stvu so sodili tudi trije naši med-
narodni sodniki, ki so svoje delo 
opravili z odliko. 

Članice in član našega ptujske-
ga kluba so vsekakor zadovoljili 
s svojimi nastopi. Tudi pri njih je 
manjkalo zelo malo, da bi se ka-
tera vrnila z medaljo. Sedaj nas 
čakata še nastop na mednaro-
dnem tekmovanju Croatia open, 
ki bo 15. decembra v Osijeku, in 
konec medobčinskega prvenstva 
na Ptuju.«

Na tekmovanju v Romuniji sta 
sodila tudi mednarodna sodnika 
Edvard Štegar in Milan Breg s 
Ptuja.

ŠPORT

Šport invalidov – najboljši v letu 2012

Zveza za šport invalidov Slovenije, Paraolimpijski 
komite, je pripravila že 19. izbor najboljših v sa-
mostojni Sloveniji. Prireditev je potekala v kristalni 

palači BTC v Ljubljani, sovpadala pa je s 50-letnico or-
ganiziranega delovanja športa invalidov in 40-letnico 
prvega nastopa slovenskih športnikov invalidov na pa-
raolimpijskih igrah v nemškem Haidelbergu, seveda v 
okviru nekdanje skupne države.

Silva Razlag
Foto: Vid Ponikvar, Primož Jeralič

Tatjana Majcen Ljubič s priznanjem za najboljšo športnico v družbi z 
najboljšim športnikom Gorazdom Frančkom Tirškom, ministrom dr. Žigo 
Turkom in mag. Robertom Cugljem iz SOČE

Drugič zapored je naslov naj-
boljše slovenske športnice med 
invalidkami pripadel atletinji 
Tatjani Majcen Ljubič, članici 
Atletskega kluba Cestno podje-
tje Ptuj. Dve bronasti medalji na 
evropskem prvenstvu ter 6. in 8. 
mesto na paraolimpijskih igrah v 

Londonu so rezultati, ki so Tatja-
ni prinesli naslov najboljše v letu 
2012. »Ko je voditelj prebral 
moje ime, sem bila zares pre-
senečena, saj priznanja nisem 
pričakovala. Še k frizerju nisem 
šla,« je takoj po prejemu prizna-
nja dejala Tatjana. »Kar nekaj športnic je letos doseglo odlič-

ne rezultate, zato sem odločitve 
komisije še toliko bolj vesela. 
Če sem takoj po Londonu razmi-
šljala o zaključku športne kari-
ere, sem po tehtnem premisleku 
sklenila vztrajati do Ria 2016.« 
Te odločitve so vsekakor najbolj 
veseli v Tatjaninem matičnem 
klubu in njen trener Gorazd 
Rajher, ki je bil nagrajen tudi z 
bronastim znakom ZŠIS-POK. 
Pri moških je naslov najboljšega 
pripadel srebrnemu strelcu na 
PAOI v Londonu Francu Gora-
zdu Tiršku, gluhi košarkarji so 
si z naslovom evropskega prvaka 
prislužili naslov najboljše moške 
ekipe, kegljaška reprezentan-
ca slepih in slabovidnih pa s 3. 
mestom na evropskem prvenstvu 

v Celju med ženskimi ekipami. 
Za uspeh slednjih je zaslužna 
glavna trenerka, Ptujčanka An-
dreja Razlag, ki se je prvič po 
letu 2004, odkar na EP in SP 
nastopajo tudi ženske ekipe, od-
ločila na domačih tleh poskusiti 
srečo. Andreja je za osvojenih 10 
medalj na omenjenem EP prejela 
bronasti znak, za naslov najbolj-
še ženske ekipe pa še posebno 
priznanje.
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Na državnem prvenstvu ptujskim šahistom drugo mesto

Po napornih devetih kolih je ekipa Šahovskega dru-
štva Tehcenter Ptuj osvojila odlično drugo mesto. 
To je izreden uspeh ob dejstvu, da je kapetan Da-

nilo Polajžer imel na začetku nekoliko težav pri sestavi 
ekipe, saj ni mogel računati na kar nekaj velemojstrov. 
To vrzel so odlično zapolnili mladi domači člani Gregor 
Podkrižnik, Robert Roškar in tudi Miloš Ličina, ki so ob 
izredni podpori kapetana odigrali najbolje takrat, ko je 
bilo najbolj potrebno. Tudi sam je dodal velik rezultatski 
prispevek.

Silva Razlag
Foto: Primož Kokalj

Prvo mesto je brez konkurence 
osvojila ekipa ŽŠK iz Maribora, 
ki je skoraj vsa srečanja odigrala 
v najmočnejši postavi s šestimi 
velemojstri. Za drugo mesto so 
bile vse do zadnjega kola v kon-
kurenci še tri ekipe in prav v za-
dnjem so si Ptujčani z vztrajno-
stjo priborili odločilno prednost 
pol točke pred zasledovalci. Vse-
kakor je k temu veliko prispeval 
nepogrešljivi VM Aleksander 
Beljavski, ki se je ekipi pridružil 
v zadnjih treh krogih. Po bese-
dah kapetana in predsednika Ša-

hovskega društva Tehcenter Ptuj, 
MM Danila Polajžerja, je drugo 
mesto v danih okoliščinah ena-
ko prvemu. Verjetno bo nasle-
dnje leto dana možnost nastopa 
na evropskem klubskem pokalu 
prvouvrščenima ekipama, kar 
je ponovno lep uspeh ptujskega 
šaha. Za prihodnje pa je predse-
dnik napovedal dodatno pomla-
jevanje ekipe, ki bi ob 80-letnici 
delovanja kluba čez tri leta lah-
ko ponovno posegla po naslovu 
državnega prvaka kot pred leti. 
Najboljši pri Ptujčanih je bil VM 

Člani ekipe (manjka Duško Pavasovič) s pokalom za 2. mesto (z leve): 
Robert Roškar, Jure Borišek, Aleksander Beljavski, Gregor Podkrižnik, Danilo 
Polajžer in Milan Kneževič, častni predsednik

Jure Borišek s 6,5 točke, 6 jih je 
dodal FM Gregor Podkrižnik, 
po 5 pa VM Duško Pavasovič in 
MM Danilo Polajžer.

Končni vrsti red ekip: 1. ŽŠK 
MB 42,5 (18), 2. ŠD Tehcenter 
Ptuj 32 (11), 3. Dr. Milan Vid-
mar LJ 30,5 (13), 4. Radenska 

30,5 (12), 5. Vrhnika 29,5 (9), 6. 
Krško 26,5 (11), 7. Branik MB 
25,5 (9), 8. Nova Gorica 20,5 
(4), 9. Lendava 18 (3), 10. Novo 
mesto 14,5 (0). Zadnjeuvrščeni 
ekipi sta izpadli iz najvišjega ka-
kovostnega razreda.

V ŠKD Canis z izpiti in dobrodelno akcijo zaključili prvo 
leto delovanja

Člani ŠKD Canis pred društvenimi prostori po uspešno opravljenih izpitih

V Športnem kinološkem društvu Canis so za pse in 
njihove vodnike izvedli jesenski tečaj male šole (tri 
skupine), nadaljevalni tečaj ter tečaj rally obedi-

enca in agilitija. Prvo leto delovanja so uspešno zaključili 
1. decembra z izpiti po programih A in BBh. Člani društva 
so izvedli tudi dobrodelno akcijo Zimska pojedina za ko-
smate brezdomčke.

Besedilo in foto: Mateja Tomašič

Izpit so opravljali tečajniki, ki 
so od avgusta do decembra obi-
skovali nadaljevalni tečaj, kjer 
so se pripravljali na izpite po 
programih IPS-A in IPS BBh. 
Izpita se je udeležilo in ga pod 
budnim očesom sodnika Štefana 
Kolmana uspešno opravilo osem 
tečajnikov, ki so se lahko sami 
odločili, katero težavnostno sto-
pnjo izpita bodo izbrali. Izpit po 
programu A je potekal samo na 
vadbišču. Sestavljen je iz vaj po-
leg, sedi, prostor, odpoklic in od-
laganje, kjer pes vse vaje izvaja 

navezan na povodec. Izpit BBh 
je sestavljen iz treh delov. Naj-
prej so vodniki opravljali pisni 
del, kjer so odgovarjali na splo-
šna vprašanja v zvezi s kinologi-
jo ter šolanjem, oskrbo in anato-
mijo psa. Drugi del je potekal na 
vadbišču, vaje so bile podobne 
kot pri programu A, le da je bilo 
tu treba pokazati še vodljivost 
brez povodca ter sedi in prostor 
v gibanju. Nato so se vodniki s 
psi sprehodili še v urbanem oko-
lju, kjer je sodnik ocenil vedenje 
psov do drugih ljudi, psov, avto-

mobilov, koles ...
V društvu je od 10. novembra 

do 21. decembra potekala dobro-
delna akcija, ki so jo poimeno-
vali Zimska pojedina za kosmate 
brezdomčke. V času akcije so 
za Društvo proti mučenju živali 
Ptuj zbirali hrano in druge po-

trebščine za pse in mačke. 
S tečaji male šole, rally obedi-

enca in agilitija ter z nadaljeval-
nim tečajem bodo začeli v začet-
ku marca. V sodelovanju s Špor-
tnim društvom Flipsi pa bodo 
prvič izvedli tudi tečaj frizbija.
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Franc Ivančič prejel srebrno plaketo Atletske zveze Slovenije

Ponovno veliki uspehi v Kung fu klubu Ptuj

Zmagovalec Bojan Kujavec s knockoutom v tretji rundi in njegov trener 
Karel Šauperl

V madžarskem Zalaegerszegu se je 13. oktobra od-
vil mednarodni turnir WAKF K-1 Fight Games, ki 
sta se ga pod vodstvom trenerja Karla Šauperla 

udeležila člana Kung fu kluba Ptuj Bojan Kujavec v kate-
goriji –67 kg in Denis Skaza v kategoriji +91 kg.

Bronja Habjanič
Fotoarhiv Kung fu kluba Ptuj

Nepremagljiva Bojan 
Kujavec in Denis Skaza

»Bojan Kujavec je potrdil 
odlično formo, ki jo demonstrira 
že celo leto in v finalu kategori-
je –67 kg premagal nasprotnika 
iz Madžarske s TKO (tehnični 
knockout – zlomljen nos po do-

bro odmerjenima aperkatu in 
krošeju) že v 17. sekundi prve 
runde. Denis Skaza, ki se je 
prvič pomeril v ringu, je svoj 
ognjeni krst opravil z odliko, 
saj je v eksplozivnem dvoboju v 
super težki kategoriji nad 91 kg 
dominiral nad zelo agresivnim 
nasprotnikom iz Romunije vse 

do trenutka, ko se je pod težo 
pritiska borcev na vrvi podrl 
ring. Ker je bil do takrat boljši 
borec na vseh sodniških listah, 
je bil razglašen za zmagovalca 
dvoboja. Izredno sem zadovoljen 
z rezultatom, saj nam je uspelo 
iztržiti maksimalni izkupiček,« 
je bil nad rezultatoma svojih va-
rovancev vidno zadovoljen K. 
Šauperl. 

Komaj 17-letni Tomi 
Hojnik se je pomeril 
v svojem prvem 
boksarskem dvoboju in 
zmagal

24. novembra se je v Planetu 
Tuš v Mariboru odvijal 2. krog 
slovenske boksarske lige. Teh-
nika ving tchun kung fuja, ki ga 
trenirajo v ptujskem klubu, zaje-
ma dve tretjini ročnih tehnik. Z 
uporabo le-teh, tako kot v drugih 
borilnih športih, lahko konkuri-
rajo tudi klasičnim boksarjem. 
Tako se je v boksarskem ringu 
v svojem prvem boksarskem 
dvoboju pomeril komaj 17-letni 
Tomi Hojnik, mladi up ptujske-
ga Kung fu kluba, ki pa je bil 
primoran biti vso sezono izven 
borišč zaradi poškodbe kolena. 
Tokrat se je pomeril z izkušenej-
šim boksarjem iz Boksarskega 
kluba Gladiator. Tomi je odde-
lal borbo pametno, ves čas je 

narekoval tempo, bil skozi ves 
dvoboj boljši izmed borcev in je 
tako zasluženo zmagal v svojem 
prvem boksarskem dvoboju.

Kujavec šokiral Ljutića 
– s kolenom knockautiral 
svetovnega prvaka 

7. decembra se je v Brežicah 
odvil še K-1 & Free Fight Chal-
lenge, na katerem je barve Kung 
fu kluba Ptuj znova zastopal Bo-
jan Kujavec. V glavnem dvoboju 
večera se je pomeril z odličnim 
Redžom Ljutićem, štirikratnim 
evropskim in svetovnim prva-
kom v taekwondoju in aktualnim 
svetovnim prvakom v kikboksu 
(organizacija WAKO). »Ljutić je 
v dvoboju pokazal, da ni naklju-
čje, da je svetovni prvak, saj je 
Kujavcu povzročil nemalo težav 
s svojo eksplozivnostjo in hi-
trostjo, predvsem v drugi rundi 
dvoboja, vendar mu tokrat to ni 
pomagalo. V težkem in precej iz-
enačenem dvoboju je v tretji run-
di Kujavcu uspel odličen udarec 
s kolenom v glavo, rezultat kate-
rega je bil težak knockout, po ka-
terem je nasprotnik obležal negi-
ben na tleh,« uspehe tekmoval-
cev Kung fu kluba Ptuj zadnjih 
treh mesecev našteva Šauperl. 

V hotelu Mons v Ljubljani je 9. novembra potekala 
prireditev Atlet leta 2012, na kateri je bil trener 
Franc Ivančič, starosta ptujske atletike, odlikovan 

s srebrno plaketo Atletske zveze Slovenije.

Bronja Habjanič
Fotoarhiv Atletskega kluba Ptuj

Uspešen že kot 
tekmovalec

Franc Ivančič, rojen leta 
1939, je bil uspešen že kot tek-
movalec. Kraljico športov je za-
čel trenirati pri Železničarskem 
športnem društvu v Mariboru. 
Zelo dobro se spominja svojega 

prvega tekmovanja, ki je bilo 15. 
oktobra 1956, ko se je uspešno 
spopadel z 800-metrsko razda-
ljo. To so bili časi, ko še ni bilo 
ne tartanske steze ne kakovo-
stnih atletskih obuval. V nasle-
dnjih letih je kot mladinec tekel 
na srednjih progah, v takratni 
Jugoslaviji je bil drugi na 3000 

metrov in tretji na 1500 metrov. 
V času študija je atletiko postavil 
nekoliko na stranski tir, znova pa 
se ji je posvetil v drugi polovici 
šestdesetih, ko je njegov trener 
postal znani atletski delavec Mi-
lan Lorenci. Njegovi rezultati iz 
tistega časa, doseženi na peščeni 
podlagi oziroma »lešu«, kot se 
mu reče v atletskem žargonu, 
pričajo, da je bil kakovosten 
atlet. Kilometrsko razdaljo je 
pretekel v dveh minutah in pol, 
3000 metrov v času 8 minut in 
38 sekund, 5000-metrsko pa je 
zmogel v 15 minutah in 12 se-
kundah. Svoje največje rezultate 

je dosegel v maratonu, kjer je 
leta 1968 v Celju tekel slovenski 
državni rekord, ki je takrat zna-
šal 2 uri in 33 minut. Že v času 
svoje aktivne kariere je leta 1962 
opravil tečaj za atletskega trener-
ja pri Atletski zvezi Jugoslavije. 

Odličen trener in predan 
atletski delavec

Leta 1973 se je preselil na Ptuj, 
leto za tem pa se je ob prigo-
varjanju Milana Cimermana, 
nekdanjega ravnatelja, športne-
ga pedagoga in dolgoletnega 
atletskega trenerja, priključil 
ptujskemu atletskemu klubu kot 

ŠPORT
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Franc Ivančič, starosta ptujske atletike, je bil odlikovan s srebrno plaketo 
Atletske zveze Slovenije.

ŠPORTNA DVORANA CENTER

Sobota, 5. 1.
9.00–15.00 Nogomet: liga MNZ

Nedelja, 6. 1.
9.00–15.00 Nogomet: liga MNZ

Sobota, 12. 1.
8.30–14.00 Nogomet: liga MNZ

Nedelja, 13. 1.
9.00–15.00 Nogomet: liga MNZ

Nedelja, 20. 1.
9.00–15.00 Nogomet: liga MNZ

Sobota, 26. 1.
8.00–20.00 Nogomet: NŠ Poli Drava, turnir

Nedelja, 27. 1.
8.00–20.00 Nogomet: NŠ Poli Drava, turnir

ŠPORTNA DVORANA MLADIKA

Sobota, 12. 1.
15.30–20.00 Namizni tenis: NTK Ptuj – Kema I, člani (1. SNTL)

ŠPORTNA DVORANA GIMNAZIJE

Sobota, 19. 1.
16.30–18.00 Odbojka: ŽOK AS Prstec Ptuj – Benedikt, članice 

Športne prireditve v 
JANUARJU 

ŠPORT / OBVESTILA

Sprememba pogostosti odvozov 
odpadkov

S 1. januarjem 2013 zmanjšujemo pogostost odvoza mešanih 
komunalnih odpadkov, embalaže in papirja pri individualnih 
hišah iz 3-tedenskega na 4-tedenskega. Spremembo uvajamo 
predvsem zaradi zmanjšanja zbranih količin mešanih komu-
nalnih odpadkov, kar je zagotovo posledica dobrega ločenega 
zbiranja odpadkov uporabnikov. Hkrati želimo z manj pogosti-
mi odvozi znižati stroške izvajanja storitev zbiranja in prevoza 
komunalnih odpadkov. Manjše število odvozov pa bo tudi zni-
žalo negativne vplive na okolje. Za uporabnike, ki stanujejo v 
središču mesta in v blokih, ostaja pogostost odvozov odpadkov 
nespremenjena.

Javne službe Ptuj

trener, v začetku devetdesetih let 
minulega stoletja pa je bil tudi 
njegov predsednik. V svoji dol-
goletni karieri je treniral ogro-
mno atletov. Mnogi med njimi 
so posegali po najvišjih mestih 
na državnih prvenstvih Sloveni-
je in Jugoslavije, najuspešnejši 
med njimi pa je bil olimpijec in 
večkratni slovenski ter jugoslo-
vanski rekorder Mirko Vindiš, 
ki se je zapisal v zgodovino tako 
ptujske kot slovenske atletike. V 
zadnjem obdobju Ivančič trenira 
odlično tekačico Lauro Pajtler, 
ki je letos postala mlajša članska 
državna prvakinja v teku na 400 
metrov. Leta 2008 mu je Atletska 
zveza Slovenije na posvetu atlet-
skih trenerjev podelila priznanje 
za dolgoletno in uspešno delo 
– zlato trenersko značko. Franc 
Ivančič je še danes predan špor-
tni delavec v Atletskem klubu 
Cestno podjetje Ptuj in atletski 
sodnik z mednarodnimi izku-
šnjami. 

Atleta leta Primož 
Kozmus in Martina Ratej

Tako kot v lanski sezoni sta 
tudi letos najboljša atleta po iz-
boru atletskih delavcev in medi-
jev Primož Kozmus in Martina 
Ratej. Kozmus je na olimpijskih 
igrah v Londonu v metu kladiva 
osvojil srebro, Ratejeva pa je bila 
sedma v metu kopja. Izbor za 
najboljše atlete sezone je potekal 
tudi v drugih starostnih kategori-
jah, Ptujčani pa so si obetali veli-
ko od izbire atletinje leta v mlajši 
mladinski kategoriji. Kljub temu 
da je nadarjena ptujska metalka 

diska Veronika Domijan po-
pravila mlajši mladinski državni 
rekord v metu diska in nanizala 
državne naslove v mladinski in 
članski konkurenci, se ni uvrstila 
med prve tri atletinje v omenjeni 
starostni kategoriji. »Kar zadeva 
uvrstitev najboljših v mlajših ka-
tegorijah, dvomim, da so vedno 
nagrajeni tisti, ki si to objektivno 
zaslužijo. Naša Veronika je odli-
čen dokaz za to. Po rezultatih in 
dosežkih v tej sezoni bi mora-
la biti prva ali vsaj med prvimi 
tremi. Sam sistem ocenjevanja 
je vprašljiv. Menim, da je treba 
pravilnik glede ocenjevanja naj-
boljših spremeniti in v določenih 
točkah popraviti. O tem, kako to 
narediti, imamo določene pre-
dloge, tako da jih bomo v krat-
kem poslali na AZS,« je zaplete 
pri izboru najboljših atletov ko-
mentiral predsednik Atletskega 
kluba Cestno podjetje Ptuj, dr. 
Aleksander Lorenčič. 

Koledarska borza
Pred podelitvijo priznanj za 

atleta leta je na AZS potekala 
tradicionalna koledarska borza 
za naslednje tekmovalno leto. 
Ptujski atletski delavci so pri-
dobili dve tekmovanji na držav-
ni ravni, ki jih bo gostil ptujski 
atletski stadion. 24. februarja 
2013 bo Atletski klub Cestno 
podjetje Ptuj organizator prven-
stva Slovenije v metih za članski 
in mlajši mladinski kategoriji, 
31. avgusta pa še republiškega 
atletskega pokala za mlajše mla-
dince in mladinke. 
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PRIREDITVENI VODNIK

PROGRAM ZA JANUAR

Sobota, 
5. januar

Mojca Osojnik: TO JE ERNEST, gostuje Lutkovno gle-
dališče Nebo, ob 10.00 za abonma Kresnička in izven, ob 
11.30 za abonma Zvezdica in izven 

Sreda, 
16. januar

Peter Turrini: JOŽEF IN MARIJA – PREMIERA, pro-
dukcija Mestnega gledališča Ptuj, ob 19.30 za premiero 
in izven 

Ponedeljek, 
28. januar

Peter Turrini: JOŽEF IN MARIJA, produkcija Mestnega 
gledališča Ptuj, ob 19.30 za abonmaja Tespis in Orfej ter 
izven

Torek, 
29. januar 

Peter Turrini: JOŽEF IN MARIJA, produkcija Mestnega 
gledališča Ptuj, ob 19.30 za izven

NA GOSTOVANJU

Ponedeljek, 
7. januar

Daniel Glattauer: PROTI SEVERNEMU VETRU, kopro-
dukcija Mestnega gledališča Ptuj in Prešernovega gledali-
šča Kranj, ob 20.00 na gostovanju v Sežani

Sreda, 
9. januar

Daniel Glattauer: PROTI SEVERNEMU VETRU, kopro-
dukcija Mestnega gledališča Ptuj in Prešernovega gledali-
šča Kranj, ob 19.30 na gostovanju v Mestnem gledališču 
Ljubljana

Petek, 
11. januar

Paul Maar: OJ, ČUDEŽNI ZABOJ, produkcija Me-
stnega gledališča Ptuj, ob 9.45 in 10.45 na gostovanju v 
Šempetru

Od ponedeljka, 14. 
januarja, do četrt-
ka, 17. januarja

Daniel Glattauer: PROTI SEVERNEMU VETRU, kopro-
dukcija Mestnega gledališča Ptuj in Prešernovega gledali-
šča Kranj, vsak dan ob 20.00 na gostovanju v Domžalah

Petek, 
18. januar

Daniel Glattauer: PROTI SEVERNEMU VETRU, kopro-
dukcija Mestnega gledališča Ptuj in Prešernovega gledali-
šča Kranj, ob 19.30 na gostovanju na Vrhniki

Petek, 
25. januar

Peter Seligmann, Elsebeth Nielsen, Bo Larsen: 
MAHMUD – PREMIERA  V MINI TEATRU LJUBLJA-
NA, koprodukcija Mestnega gledališča Ptuj in Mini teatra 
Ljubljana, ob 19.00 za premiero in izven

02 749 32 50 
info@mgp.si 
www.mgp.si

PROGRAM 
JANUAR

Četrtek, 27., in petek, 28. december, 10:00–13:00, CID Ptuj
Zimske počitniške ustvarjalne delavnice

Moja velika abstraktna slika in Darilo iz srca
V prazničnem decembrskem času bodo otroci lahko z mentorico Tjašo 

Čuš ustvarjali na slikarski delavnici. Delavnici sta brezplačni, dobrodošle 
so predhodne prijave!

Petek, 4. januar, 19:00, CID Ptuj
Otvoritev fotografske razstave Aljaža Vidoviča

22-letni Aljaž Vidovič s Ptuja je hobi fotograf. Razstava v CID-u bo 
njegova prva samostojna fotografska razstava. 

Četrtek, 10. januar, 19:00, Mestni kino Ptuj
Jaz sem Janez Janša

Projekcija filma in pogovor z Janezom Janšo 
Leta 2007 so se trije umetniki včlanili v Slovensko demokratsko stran-

ko (SDS) in uradno prevzeli ime Janez Janša.

Sobota, 12. januar, 10:00, Mestni kino Ptuj
Kino vrtiček: Zima z Medvedom Bojanom

Filmska ustvarjalnica in igralnica
Medvedek Bojan s čopičem in tremi osnovnimi barvami domiselno 

slika svoj svet. Poznajo ga starši, poznajo ga otroci in vsi ga imamo radi. 
Kaj nam bo Bojan naslikal in kaj bomo v Kino vrtičku ustvarili mi? Naš 
navdih bodo zimske radosti. Vstopnice (3 EUR) so že v predprodaji na 

blagajni kina. 

Sobota, 19. januar, 20:00, Mestni kino Ptuj
Filmski Ptuj: projekcija kratkih filmov

Projekcija filmov, nastalih na Mednarodnem filmskem kampusu 2012
Poleti smo na Ptuju gostili mlade filmske ustvarjalce iz vse Evrope. 

Ustvarili so serijo kratkih dokumentarnih in igranih filmov, ki izkazujejo 
videnje sodobne družbe skozi oči mlajše generacije in osvetljujejo tudi 

nekatere značilno ptujske teme.

Petek, 25. januar, 21:00, CID Ptuj
Jazz v CID-u: The SwingTones

Koncert swing glasbe in plesni večer
"The SwingTones – akustični swingovski plesni ansambel" deluje od 
leta 2010 in je redni spremljevalec na swingovskih plesnih večerih v 
Sloveniji in tujini. Zvrst glasbe, ki jo igrajo, je mešanica charlestona, 

swinga, rock 'n' rolla in rockabillya.
Ansambel sestavljajo: Sebastijan Lukovnjak (vokal), Matjaž Dajčar 
(kitara), Matjaž Vertuš (električni bas) in Tomaž Gajšt (trobenta).

Večer nam bodo še dodatno popestrili živahni plesalci swinga. Vstopni-
ne ni.

Sobota, 26. januar, 21:00, CID Ptuj
Jazz v CID-u: Jam Session

Drugi večer v okviru drugega CID-ovega jazz vikenda obljublja prvovr-
stne jazzovske improvizacije. Vstopnine ni.

Obvestila za krajane Četrtne skupnosti 
Jezero

Četrtna skupnost Jezero vse krajane četrti obvešča, da imajo ob 
petkih od 17.30 do 19.00 v večnamenski dvorani Spuhlja možnost 
zimske rekreacije. Možno je igranje košarke in nogometa ter dru-
gih aktivnosti. Zimska rekreacija bo trajala do začetka marca. 
Vljudno vabljeni!

Prav tako obveščamo vse krajane četrti, da lahko uporabljajo za 
posebna obvestila širši javnosti (osmrtnice, oglasi ...) oglasno vi-
trino, nameščeno pri vhodu Doma krajanov Budina - Brstje.

Ob bližajočih se božičnih in novoletnih praznikih želimo vsem 
krajanom obilo sreče, zadovoljstva in notranjega miru. Naj bo pri-
hajajoče leto najlepše, z obilico sonca, z mnogo sreče, naj z uspehi 
bo prežeto, naj pride v miru in naj v miru se izteče.

Svet Četrtne skupnosti Jezero

S sporeda Mestnega kina Ptuj
Januar v Mestnem kinu Ptuj: Ženska iz petega okrožja – art,  

Asterix in Obelix v Britaniji – družinski, Atlas oblakov – art, Jaz 
sem Janez Janša – dokumentarni, Zima z Medvedom Bojanom (Kino 
vrtiček), Hotel Transilvanija – družinski, Somrak saga: Jutranja zar-
ja, 2. del – pop, Samotnost praštevil – art, Vse tiste lepe stvari – art, 

Odpleši svoje sanje 4 – pop, Čudovit načrt – pop, Vse tiste lepe stvari 
– art, Filmski Ptuj – projekcija kratkih filmov, Nahrani me z beseda-
mi – art, Zveri južne divjine – družinski/art, Hobit: Nepričakovano 

potovanje – pop , Oslo, 31. avgusta – art.

Podrobnosti o sporedu Mestnega kina Ptuj najdete na 
www.kinoptuj.si. 
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Na Območni gasilski zvezi Ptuj smo v iztekajočem letu opravili vse 
tisto, kar nam narekuje zakonodaja. Še več, nenehno smo v fazi učenja. 
Čez 300 gasilcev je na različnih nivojih zahtevnosti in specialnosti opra-
vilo različne vrste izobraževanj. Velik del tega smo opravili na Ptuju, 
saj razpolagamo s številnim inštruktorskim in predavateljskim kadrom. 
Tudi to je naša prednost, ki jo bomo ohranjali tudi v bodoče.

Izkazali smo se tudi kot dobri organizatorji. V začetku junija smo na-
mreč organizirali Državno mladinsko gasilsko tekmovanje, ki je bilo 

organizacijsko velik zalogaj in izziv za gasilce. Da nismo imeli samo 
prijetnega dela, so poskrbele številne intervencije in kot dodatek k vse-
mu temu še novembrske poplave. 

Vsem, ki ste nam kakor koli pomagali, se iskreno zahvaljujemo in 
si želimo, da to sodelovanje vseh za vse ostane tudi v prihodnje. Vse 
dobro v letu 2013 Vam želimo gasilci, združeni v Območno gasilsko 
zvezo Ptuj.

Marjan Meglič, predsednik OGZ Ptuj



V nedeljo in ob praznikih sta lekarni v času dežurstva zaprti med 12.30 in 14.00.


